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در کارگروه تنظیم بازار تصویب شد؛

ممنوعیت خروج 
مرغ از استان قم 
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نباید منابع کشور در اختیار افراد بی صلاحیت قرار بگیرد 

مدیرکل تامین اجتماعی استان  قم:

۶2 درصد جمعیت قم تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی هستند

استفاده ازماسک سوپاپ دار ، ممنوع

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم با اشاره به برگزاری انتخابات خانه مطبوعات قم در شهریورماه 
مجموعه  این  اصلی  اعضای  تنها  اینکه  دلیل  به  گفت:  امسال 
حق رای دارند،  از اهالی رسانه ای که تاکنون در سامانه مطبوعات 
ثبت نام نکرده اند،  درخواست داریم که در این سامانه اسم نویسی 
کنند.  محمدجواد محرابی ادامه داد: با توجه به پایان مدت سه ساله 
برگزاری  برای  برنامه ریزی  مطبوعات،  خانه  فعلی  دوره  فعالیت 

انتخابات این خانه برای شهریورماه امسال در حال انجام است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: روزانه 
۱۰۰ هزار ماسک سه لایه و ۱۰ هزار ماسک n95 در قم تولید می 
شود. محمود سیجانی با اشاره به فعالیت ۶ واحد صنعتی تولید 
ماسک در استان قم افزود: چندین درخواست صدور مجوز ایجاد 
این واحد صنعتی داده شده که در دست بررسی است. وی بیان 
کرد: روزانه ۱۰۰ هزار ماسک سه لایه و ۱۰ هزار ماسک n95 در قم 
تولید می شود. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با 
اشاره به انجام نظارت مستمر توسط بازرسان سازمان صمت افزود: 

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

انتخابات خانه مطبوعات قم 
شهریورماه برگزار می شود

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

۱۰۰ هزار ماسک روزانه در قم تولید 
می شود
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روزنامه
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معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از توزیع 25۰ هزار تن آسفالت در سطح شهر 
تا پایان سال خبر داد. به گزارش شهرنیوز، عباس حلوائی زاده با اشاره افتتاح و آغاز 
عملیات عمرانی ۱۱۰ پروژه عمرانی، خدماتی، فضای سبز و… در دهه کرامت، اظهار 
کرد: این پروژه های متنوع با اعتباری بالغ بر ۸۶۰ میلیارد تومان افتتاح شده و یا 
عملیات اجرایی آنها آغاز شد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم یکی از پروژه های 
مستمر شهرداری را اجرای روکش آسفالت معابر عنوان کرد و گفت: با وجود مسائل و 
مشکلات مالی امسال هم شهرداری پیش بینی توزیع 25۰ هزار تن آسفالت در سطح

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم از احداث بزرگترین 
کتابخانه تخصصی حوزه ایثار و شهادت استان قم در مرکز فرهنگی و موزه انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس استان خبر داد.  حجت الاسلام علی لقمانپور پیش از ظهر 
دیروز در بازدید سردار سیدمحمود میرفیضی فرمانده انتظامی استان از مجموعه 
در حال تکمیل موزه انقلاب و دفاع مقدس قم اظهار داشت: این مرکز، کاملا رویکرد 
مردمی دارد و در همین راستا امکانات و خدماتی برای استفاده عموم بازدیدکنندگان 

از موزه پیش بینی شده است. وی افزود: برای بخش های مختلف نیروهای مسلح و

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

2۵۰ هزار تن آسفالت تا پایان سال درقم توزیع می شود
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم :

کتابخانه تخصصی ایثار و شهادت در قم احداث می شود 
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نمایندگان واقعیت ها را ببیند
 در چند هفته اخیر بسیاری از کنشگران سیاسی 
مخالف دولت اهتمام زیادی به خرج داده اند تا دولت 
التهابات  را مقصر اصلی  و شخص رئیس جمهوری 
ارز،  قیمت  مانند  خدمات  و  کالاها  بازار  در  موجود 

مسکن و خودرو معرفی کنند. نتیجه این تلاش سازماندهی شده یکسویه را می توان 
در طرح سوال از رئیس جمهوری از سوی نمایندگان طیف اصولگرای مجلس دید که 
دیروز در مجلس شورای اسلامی اعلام وصول شد. از نظر طراحان سوال و حامیان 
فکری شان، ایران اسلامی غرق در امکانات، منابع گسترده مالی و طبیعی است که 
فقط این سوء مدیریت های داخلی از سوی قوه مجریه است که شرایط اسف بار کنونی 
را رقم زده است. لذا با یک چنین بینش و نگرشی بر آن هستند تا به موکلان خود نشان 
دهند که درصدد اصلاح و سامان دادن به امور از طریق تحت فشار قرار دادن دولت و 
رئیس جمهوری هستند. اگر چنین تحلیلی منطبق بر واقعیت بود باید با صرف طرح 
سوال از رئیس جمهوری، آثار روانی این حرکت های مجلس در بازار نمایان می شد 
و لااقل منجر به توقف روند افزایش قیمت ها می شد. اما واقعیت فراتر از تصورات و 
پسینه ذهنی نمایندگان جدید مخالف دولت است.  چنانکه مروری بر قیمت کالاها و 
خدمات در 4 ماه اخیر نشان می دهد که رویکرد خط و نشان کشیدن برای دولت، چه 
بسا به افزایش التهابات در بازار ارز و سایر کالاهای اساسی کشور شده است. نگارنده 
در اثبات مدعا به دو مقطع در ارتباط با افزایش قیمت دلار اشاره می کند. مقطع اول 
دوره زمانی اواخر بهمن ماه یعنی پیش از پیروزی جریان مخالف دولت در انتخابات 
مجلس است که قیمت دلار در 28 بهمن 98، در حدود 13 هزار و 750 تومان بوده اما 
این روزها قیمت دلار 22 هزار تومان را پشت سر گذاشته و سیر صعودی دارد. مقطع 
دوم پیش از اعلام وصول  طرح سوال از رئیس جمهور است. در حالی که قیمت دلار 
روز شنبه 14 تیر 20 هزار تومان بود در روز یکشنبه به بالای 22 هزار تومان رسید. یعنی 
درست بعد از وصول طرح سوال از رئیس جمهور قیمت دلار دو هزار تومان افزایش 
یافت. البته مخالفان دولت در مجلس و بیرون از مجلس که اصرار عجیبی روی اثبات 
ناکارآمد بودن دولت دارند، می گویند که هنوز برای قضاوت در خصوص عملکرد 
مجلس زود است. این در حالی است که در دوره های مشابه شاهد بوده ایم که چگونه 
صرف پیروزی و موفقیت یک جناح در انتخابات به ثبات و کاهش قیمت ها پس از یک 
دوره پر التهاب و پرنوسان منجر شده است. امروز برعکس آن نظاره گر این واقعیت 
هستیم که چگونه با روی کار آمدن جناح مخالف دولت، بازار واکنش منفی نشان می 
دهد و احساس بی ثباتی و شکنندگی کاملا در اقتصاد کشور با موضع گیری ها و 
کنش های کلامی و رفتاری نمایندگان جدید هویداست. شوربختانه مخالفان دولت به 
جای دیدن این واقعیت ها که تحریم های ظالمانه آمریکا و حوادثی نظیر، سیل، زلزله 
و کرونا، باعث کاهش درآمدها و افزایش هزینه ها در کشور منجر شده اند، مستقیم 
سراغ دولت می روند و مقصر تام و تمام را در عملکرد دولت می بینند. لازم است تا دیر 
نشده مجلس با تجدید نظر در رویکرد تقابل با دولت به تعامل و هم اندیشی رو آورد تا 
با هم افزایی بتوان به راهکار مناسبی برای برون رفت از وضعیت موجود دست یافت در 
غیر اینصورت رفتار مخالفان دولت به گونه ای است که به جای کمک در فرو نشاندن 
آتش، آتش نشان را هدف قرار می دهند ، نتیجه آنکه دود آتش به چشم همه می رود.

فعال سیاسی اصلاح طلب نماینده مجلس دهم 

وزیر ارتباطات خبر داد:

بازنگری در ممنوعیت واردات تلفن همراه 
بالای ۳۰۰ یورو 

وزیر ارتباطات از بازنگری ممنوعیت واردات تلفن همراه بالای 300 یورو خبر داد. 
»محمدجواد آذری جهرمی« روز دوشنبه در توئیتر خود نوشت: ممنوعیت واردات 
افزود:  ارتباطات  وزیر  ایراد جدی است.  یورو دارای سه  بالای 300  تلفن همراه 
با رییس کل بانک مرکزی و همچنین سرپرست وزارت صنعت، صحبت کرده و 
استدلال ها را مطرح کردم. او افزود: با تاکید بر ضرورت رعایت اولویت های منابع 

ارزی کشور، بنا شد در این تصمیم بازنگری شود.

جلال میرزایی*

جعفرزاده ایمن آبادی :

مردم حاضر نیستند کشور در دست 
جریان تندرو باشد

یک نماینده سابق، با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان نباید منفعل باشند گفت: من انفعال 
از سوی جریان اصلاح طلبی را نمی پذیرم و فکر می کنم که جریان اصلاح طلبی نباید 
تحت تاثیر ضربات و صدماتی که دیده به انفعال روی بیاورد، لذا اگر انفعال را کنار بگذارد 

حتی امکان پیروزی در انتخابات هم برای این جریان وجود دارد.
ریاست  انتخابات  درخصوص  ایلنا،  با  گفت وگو  در  ایمن آبادی  جعفرزاده  غلامعلی 
جمهوری سال آینده و حضور اصلاح طلبان با توجه به تاکیدی که بر عدم حضور با 
کاندیدای اجاره ای دارند، گفت: من قبول ندارم که اصلاح طلبان در سال 92 با کاندیدای 
اجاره ای در انتخابات حاضر شدند، نباید این مساله در ذات جریان اصلاح طلبی قرار 
افراد  کنند. اصلاح طلبان  فرافکنی  بخواهند  کار خراب شده،  از  اگر جایی  که  گیرد 
مسئولیت پذیری هستند و خواهش من این است که دیگر از این عبارت استفاده نشود و 
مسئولیت انتخاب و حمایت شان را بپذیرند. یعنی بگویند که آقای روحانی کاندیدای ما بود 
اما به دلایلی نتوانستیم موفق باشیم و دلایل این عدم موفقیت هم کاملًا مشخص است، 

چرا که ساختار سیاسی کشور همه اختیارات را به رئیس جمهور نمی دهد.
واقعی و صد درصدی خودشان در  با کاندیدای  اینکه قصد حضور  ادامه داد:  وی 
انتخابات را دارند هم کار خوبی است. اما اینکه بخواهند منفعل باشند اتفاق خوبی 
نیست، به نظر من اکنون مردم تقریبا تاحدودی در حال پشیمان شدن از عدم حضور 
در انتخابات اسفند 98 هستند، چرا که دیدند مجلسی در وضعیت فعلی مطلوب آن ها 
نیست، راحت تر بگویم این مجلس تندرو در حال ترساندن مردم است، لذا من فکر می کنم 
که اگر همین روند تداوم پیدا کند، مردم این آمادگی را دارند که پای صندوق رای بیایند و 

اشتباه خود را در عدم حضور در انتخابات گذشته جبران کنند.
وی گفت: اگر یک کاندیدای توانمندی از جریان اصلاح طلب به عرصه بیاید، مردم رای 

می دهند، چرا که حاضر نیستند کشور در دست جریان تندرو باشد.
جعفرزاده با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان نباید منفعل باشند، اظهار داشت: من انفعال از 
سوی جریان اصلاح طلبی را نمی پذیرم و فکر می کنم که جریان اصلاح طلبی نباید تحت 
تاثیر ضربات و صدماتی که دیده به انفعال روی بیاورد، لذا اگر انفعال را کنار بگذارد حتی 

امکان پیروزی در انتخابات هم برای این جریان وجود دارد.
گزینه های مناسب برای انتخابات ریاست جمهوری 

 این نماینده سابق مجلس در خصوص مطرح شدن نام گزینه هایی همچون لاریجانی، 
جهانگیری، عارف و ... برای انتخابات سال آینده و اینکه کدام یک از این افراد قادر 
خواهند که در این جایگاه موفق عمل کنند، بیان داشت: من در شرایط فعلی کشور دو 
کاندیدایی که واقعا بتوانند مشکل کشور را تا حدی حل کرده و شرایط را به یک نقطه 
مناسبی برسانند، می شناسم و آن دو نفر هم آقای لاریجانی و آقای جهانگیری هستند، 

که این ها تنه به تنه هم می زنند و در کفه ترازو برابر هستند.

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس :

مشکل مسکن با طرح ملی مسکن 
حل نخواهد شد

 سخنگوی کمیسیون عمران مجلس گفت: رئیس جمهور باید سریعا اقدامی برای حل 
مشکل مسکن انجام دهد و اگر اقدام دولت در این زمینه کند باشد، مجلس طرحی برای 

ساماندهی وضع مسکن ارائه می کند. 
سید البرز حسینی ، با تأکید بر ضرورت حل مشکل مسکن، گفت: اگر مجلس به این 
نتیجه برسد که اقدام دولت برای حل مشکل مسکن کند است، حتماً وارد عمل می 
شود و طرحی برای ساماندهی وضعیت مسکن ارائه می کند.  وی با انتقاد از طرح ملی 
مسکن، تصریح کرد: به نظر می رسد این طرح کپی برداری از طرح مسکن مهر باشد با 
این تفاوت که فقط اقشار متوسط و متوسط به بالای جامعه می توانند از آن بهره مند شوند.  
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی بیان کرد: با وضعیت معیشتی فعلی 
مردم، بسیار بعید به نظر می رسد که آنان بتوانند 50 میلیون تومان به عنوان ودیعه داشته 
باشند و از سوی دیگر بتوانند ماهانه حدود دو میلیون تومان قسط وام طرح ملی مسکن 
را پرداخت کنند.  حسینی با بیان اینکه مشکل مسکن با طرح ملی مسکن حل نخواهد 
شد، گفت: در زمانی که طرح مسکن مهر مطرح شد، آورده متقاضیان 10 میلیون تومان 
و اقساط ماهانه آنان حدود 200 هزار تومان بود و بسیاری از مردم توانستند از این طریق 
خانه دار شوند اما اقشار آسیب پذیر جامعه نمی توانند با طرح ملی مسکن خانه دار شوند. 
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معاون دادستان قم :
با متخلفان برخورد می کنیم

باید انحصارکشتارمرغ تنها دریک کشتارگاه برداشته شود

رییس  نامه  به  پاسخ  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
دفتر سیاسی جنبش حماس نوشتند: جمهوری 
اسلامی همچون گذشته به حکم وظیفه دینی و 
انسانی و مبتنی بر اصول ارزشی انقلاب اسلامی از 
هیچ کوششی برای حمایت از مردم مظلوم فلسطین 
و استیفای حقوق آنان و هم چنین دفع شر رژیم 

جعلی و غاصب صهیونیستی دریغ نخواهد کرد.
نامه  به  پاسخ  در  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت  
جنبش  سیاسی  دفتر  رئیس  هنیه«  »اسماعیل 
مرقومه جنابعالی در خصوص  فرمودند:  حماس 
تحولات اخیر در عرصه فلسطین عزیز را با دقت 
ملاحظه کردم. از اینکه حرکت مقاومت فلسطین 
با مجاهدت و ایستادگی خود در برابر توطئه های 
آمریکا و رژیم صهیونیستی موجبات ضعف و ناکامی 
آنها را فراهم آورده و در مقابل، عزت و سربلندی امت 
اسلامی را باعث گردیده است خداوند متعال را شکر 
می گزارم و از شما مجاهدان شجاع تشکر و قدردانی 

می کنم.
ایشان افزودند: دشمن زبون که در عرصه میدانی 
شکست های غیرقابل جبرانی متحمل شده است 
راهبرد توسعه طلبی خود و تضییع حقوق مسلم 
فلسطینی ها را ابتدا با فشار اقتصادی و محاصره غزه 
مظلوم و آنگاه با نیرنگ مذاکره و طرح صلح و سازش 
دنبال می نماید و لکن جریان مقاومت و ملت شجاع 

فلسطین با منطق عقل و تجربه تهدید و تطمیع 
آنها را بر نتافته و همچون گذشته با ایستادگی مثال 
زدنی خود مسیر عزت و شرف را رقم زده و از این پس 
هم در همین صراط مستقیم حرکت خواهد کرد. ان 
شاء الله قطعاً حفظ هوشیاری، وحدت و یکپارچگی 
سازی  خنثی  در  فلسطینی  جریان های  و  مردم 
نقشه های شوم دشمن مؤثر بوده و جلب نصرت 

الهی را به همراه خواهد داشت.

کردند:  خاطرنشان  اسلامی  انقلاب  رهبر 
جمهوری اسلامی همچون گذشته به حکم وظیفه 
دینی و انسانی و مبتنی بر اصول ارزشی انقلاب 
مردم  از  حمایت  برای  کوششی  هیچ  از  اسلامی 
مظلوم فلسطین و استیفای حقوق آنان و هم چنین 
دفع شر رژیم جعلی و غاصب صهیونیستی دریغ 
و  عزت  بر  متعال  پروردگار  امیدوارم  کرد.  نخواهد 

قدرت شما بیافزاید.

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رییس دفتر سیاسی جنبش حماس؛

ایران از هیچ کوششی برای حمایت از مردم فلسطین دریغ نخواهد کرد

رییس جمهوری تحویل مسکن به افراد ثبت نام کننده در طرح مسکن یکم 
را اولویت اول دولت عنوان کرد و گفت: تامین زمین برای ساخت مسکن با 

مشارکت توسعه گران سیاست جدی دولت در بخش تولید مسکن است. 
ویژه  جلسه  در  دوشنبه  روز  روحانی  حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
ساماندهی مسکن تامین مسکن نیازمندان واقعی که در طرح مسکن یکم ثبت 
نام کرده و پول واریز کرده اند را اولویت اول و اصلی دولت عنوان کرد و گفت: 
حدود 330 هزار نفر در این طرح سرمایه گذاری کرده اند که همه تلاش ما این 

است تا پایان این دولت، آنها صاحب مسکن مناسب شوند.
رییس جمهوری انتخاب مکان مناسب برای احداث شهرک های مسکونی 
جدید را مورد تاکید قرار داد و افزود: در انتخاب زمین و مکان برای ساخت 
امکانات و  با دقت عمل کنیم که  باید  و احداث شهرک های جدید  مسکن 
نیازهای واحدهای مسکونی از جمله آب، برق، گاز و دیگر نیازمندی ها، قابل 

تامین و در دسترس باشد.
روحانی افزود: دولت با تعریف سه راهبرد اصلی درحوزه تامین مسکن که تولید 
و عرضه مسکن، ساماندهی بازار اجاره و کنترل سوداگری در بخش مسکن برای 
کاهش و مهار التهابات در این حوزه همه تلاش خود را به کار خواهد بست تا با 

بازدارندگی در این حوزه یک آرامش بخشی و تعادل ایجاد کند.
رییس جمهوری مسکن را درون زا ترین بخش اقتصاد ایران برشمرد و افزود: 
با نگاهی دقیق در این حوزه، ایران با برخورداری از نیروی انسانی کارآمد و 
مهندسان متبحر و امکانات قابل توجه در تامین مصالح و ابزار ساخت مسکن 
می تواند با برنامه ریزی دقیق، رونق در این بازار را ایجاد کرده و در عین حال یک 

اقدام راهبردی در حوزه اقتصاد انجام دهد.

روحانی با اشاره به اقدام ارزشمند وزارت کشاورزی در اختصاص یک میلیون 
هکتار از زمین های حریم شهرها به ساخت مسکن با همکاری وزارت راه و 
شهرسازی، گفت: دولت در نظر دارد با توسعه حریم شهرها و با تامین زمین 
و مشارکت جویی توسعه گران بخش خصوصی نسبت به تامین مسکن ارزان 

قیمت برای مردم اقدام کند.
از سوداگری و ایجاد بازار کاذب دربخش مسکن جلوگیری شود 

رییس جمهوری افزود: از این نظر تکالیف و ماموریت هایی برای وزارت راه و 
شهرسازی تعیین شده تا با برنامه ریزی دقیق و جمع آوری اطلاعات روشن 
و متقن با مدیریت بازار مسکن که نقش مهمی در جذب سرمایه و هدایت 
نقدینگی دارد، ریشه های عرضه و تقاضا را شناسایی کرده و مانع از سوداگری 
و ایجاد بازار کاذب شود.  روحانی افزود: دولت مقرر نموده است که با تامین 
زمین و آزاد سازی زمین های مازاد دولتی و مشارکت توسعه گران و فعال کردن 
بخش خصوصی گام های مهمی در رونق و توسعه بازار مسکن برداشته و در این 
مسیر تعریض و توسعه حریم شهرها برای شهرک سازی از جمله سیاست های 
اصلی در این حوزه است که با مطالعات انجام گرفته در شهرهای بزرگ و متوسط 
طبق ضوابط تعریف شده در حوزه شهرسازی حریم شهرها برای این موضوع 

توسعه یابد.
رییس جمهوری در عین حال از دستگاه های مرتبط با محوریت وزارت راه 
و شهرسازی خواست با مطالعه و طراحی یک برنامه مشخص برای توسعه 
گران فعال و برتر مسکن  که دراین حوزه کارنامه موجه و حسن سابقه دارند، 
تسهیلات، امکانات و امتیاز ویژه در نظر بگیرند تا ضمن تشویق توسعه گران در 

جذب سایر فعالان  اقتصادی جامعه نیز تاثیر گذار باشد.

رییس جمهوری تاکید کرد:

انتخاب مکان مناسب برای احداث شهرک های مسکونی جدید 
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رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: باید به تخلفات 
متخلف  واردکنندگان  و  صادرکنندگان  ارزی 

رسیدگی و نام آن ها افشا شود.
 آیت الله سید ابراهیم رییسی در جلسه شورای 
عالی قوه قضاییه در واکنش به گزارش های مطرح 
در  مسئولان  برخی  کوتاهی  خصوص  در  شده 
انجام وظایف قانونی خود در حادثه مرکز پزشکی 

سینا مهر و حادثه نطنز این مطلب را عنوان کرد.
قضایی  دستگاه  قطعی  سیاست  افزود:  وی 
پیگیری و مواخذه مسئولانی است که به وظایف 

خود عمل نکرده اند.
رئیسی با تاکید بر اینکه گاهی ترک فعل ها از 
انجام برخی اقدامان پر ضررتر است، ادامه داد: به 
سازمان قضایی نیروهای مسلح، سازمان بازرسی 
و دادستانی گفته ام که طبق قانون باید مدیرانی 
که به مسئولیت خود عمل نکرده اند، مواخذه 

کنند.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان 
بازار و نوسان  خود اظهار داشت: عدم مدیریت 
ایجاد  برای  است.  کرده  آزرده  را  مردم  قیمت ها 
و طرح جامع  کار جهادی  به  نیاز  بازار  در  ثبات 

اقتصادی داریم.
وی تصریح کرد: بی انضباطی مالی به کشور 
آسیب می زند؛ نباید منابع کشور در اختیار افراد 
خود  تعهدات  به  که  بگیرد  قرار  صلاحیتی  بی 
عمل نمی کنند. رییس قوه قضاییه گفت: هم 
واردکنندگان  و  صادرکنندگان  ارزی  تخلفات  به 
متخلف باید رسیدگی شود هم نام آنها باید افشا 

شود.
در ادامه، رئیسی با قدردانی از زحمات کارکنان 
پرونده  به  بابت رسیدگی جهادی  دستگاه قضا 
های قضائی همزمان با شیوع کرونا گفت: تلاش 
شیوع  وجود  با  که  قضائی  دستگاه  همکاران 
بیماری کرونا و مشکلات ناشی از آن تلاش می 
کنند تا پرونده های مردم به موقع رسیدگی شده و 

دچار اطاله دادرسی نشود قابل تقدیر است.
رئیس قوه قضائیه رعایت مسائل بهداشتی در 
سراسر کشور و در جریان رسیدگی به این پرونده ها 
را یک ضرورت دانست و گفت: همکاران قضائی 
در سراسر کشور به نحوی اقدام کنند که هم کار 
کارکنان  و  مردم  و هم سلامتی  بیافتد  راه  مردم 
دستگاه قضاء تامین شود. تامین سلامت مراجعه 
کنندگان و همکاران قضائی برای ما اولویت است 
و در این زمینه هر اقدامی که از جانب مرکز لازم 

باشد انجام خواهیم داد.
وی به شرایط اقتصادی این روزهای کشور نیز 
موجب  روزها  این  که  آنچه  گفت:  و  کرد  اشاره 
عدم  بازار،  مدیریت  عدم  شده  مردم  رنجش 
مدیریت قیمت ها و نوسانات بازار است. اما این 
اولین کار دشمن نیست و بارها دیده شده دشمن 
به  پولی کشور  و  ارزی  از طریق اخلال در نظام 

دنبال دشمنی کردن است.
این  حل  راه  برخی  افزود:  قضائیه  قوه  رئیس 
مساله را در مذاکره با آمریکا و اروپا می دیدند، که 
البته برای همگان روشن شد که راه نادرستی است 
و باید به دستان پرتوان مردان و زنان این کشور دل 
بست. وی تصریح کرد: هیچ مشکلی نداریم الا 

اینکه راهکار آن در درون کشور وجود دارد و این 
همان اصلی است که رهبر معظم انقلاب در همه 

این سال ها بر آن تاکید داشتند.
رئیسی لازمه برون رفت از این شرایط و ایجاد 
ثبات اقتصادی در بازار را فعالیت جهادی دانسته 
و ادامه داد: این شرایط تلاش جدی و سریع را می 
طلبد. وجود طرح هایی برای برون رفت از شرایط 
فعلی اقتصادی یک ضرورت است و تبیین این 

طرح ها برای مردم از ضرورت های بعدی است.
رئیس قوه قضائیه گفت و گو با مردم و نخبگان 
موفقیت  لازم  شرط  را  دانشگاهی  و  اقتصادی 
طرح های اصلاح اقتصادی عنوان کرده و افزود: 
دولتمردان باید با مردم حرف بزنند باید با نخبگان 
اقتصادی و دانشگاهی و صاحب نظران گفتگو 
کرد، هم سخن آنها را شنید و هم با آنها سخن 
واضح سخن  و  روشن  دقیق  مردم  با  اگر  گفت. 
گفته شود و ابعاد این طرح ها روشن شود، مردم در 
این رابطه با مسئولین و دولتمردان همراه و همگام 
خواهند شد. رئیسی یکی دیگر از ضرورت های 
عبور از شرایط خاص اقتصادی را نیز برخورد با 
تخلف از ناحیه برخی واردکنندگان و صادرکنندگان 
دانسته و گفت: وارد کننده یا صادرکننده متخلف 
فرقی نمی کند هم برخورد با آنها هم افشاء نام آنها 
یک ضرورت است که مسئولان بانک مرکزی باید 

آنرا دنبال کنند.  
اعلام  مرکزی  بانک  مسئولان  داد:  ادامه  وی 
متخلف  صادرکنندگان  معرفی  دنبال  که  کردند 
ارز  که  ای  کننده  وارد  معتقدم  من  اما  هستند 
باید معرفی  وارد نکرده هم  و کالا  دریافت کرده 

شود.
هزاران میلیارد معوقه به نظام بانکی 

کشور بازگشت 
رئیس قوه قضاییه بی انضباطی مالی را عامل 
اضافی  هزینه های  ایجاد  و  کشور  به  خسارت 
امروز  که  دانند  می  همه  افزود:  و  کرد  عنوان 
دستگاه قضائی نسبت به معوقات بانکی تلاش 
ویژه ای به کار گرفت و با همت همکاران ما هزاران 
میلیارد معوقه به نظام بانکی کشور بازگشت اما 
همین معوقات با اخذ ضمانت های لازم و پیگیری 

ضمانت ها، می توانست به معوقه مبدل نشود و 
اظهارداشت: دستگاه  نکند. وی  ایجاد  زحمت 
قضائی مصمم است که با همکاری بخش بانکی 
اجازه ندهد برخی افراد پولی بگیرند و تعهدات 
را انجام ندهند و بعد برای کشور مشکل ایجاد 
کنند. ولی از آن طرف هم دستگاه های مسئول 
نباید اجازه دهند که اعتبارات به دست افرادی 
سپرده شود که یا صلاحیت و توانایی لازم برای 
انجام تعهدات را ندارند و یا تضمین های لازم را 
نمی توانند بسپارند. رئیس قوه قضاییه در بخش 
خشونت  برخورد  به  خود  سخنان  از  دیگری 
اروپایی  های  دولت  برخی  و  آمریکا  دولت  آمیز 
گفت:  و  پرداخت  کشورها  این  در  معترضین  با 
شرایطی که در آمریکا و برخی کشورهای اروپایی 
وجود دارد مایه ننگ برای دستگاه هایی است که 
مدعی حقوق بشر و حقوق انسان هستند.   وی 
ادامه داد: این کشورها با بازداشت های پرتعداد و 
ضایع کردن حقوق اولیه و مسلم مردم کشورهای 
کردن  ضایع  مشغول  روشن  صورت  به  مختلف 

حقوق انسان هستند اما کسی دم بر نمی آورد.  
عدالت  مردم  از  حمایت  کرد:  اضافه  رییسی 
خواه در امریکا و اروپا وظیفه دستگاه هایی مدافع 
حقوق بشر و حقوقدانان آزاد که آزاد است و باید در 

دستور کار آنها قرار گیرد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از این جلسه 
و در واکنش به تذکر یکی از اعضای شورای عالی 
قوه قضاییه درباره برخی اظهارنظرهای سیاسی 
پیرامون شرایط کشور گفت: در تمامی این سال ها 
این ما مسئولان بوده ایم که گره ایجاد کرده ایم و 
در شرایط خاص آن جایگاه و شخصیتی که گره 
گشایی کرده تا مشکلات ساخته شده به دست 
بوده  انقلاب  معظم  رهبر  شود،  حل  مسئولان 

است.  
نمونه های  توان  می  زمینه  این  در  افزود:  وی 
بسیار زیاد حتی در همین یکی دو سال اخیر را 
نادیده  اینطور نشود که گره گشایی ها  مثال زد. 
گرفته شود و آنها که مسئول ایجاد مشکلات و 
گره ها بوده اند، نقصان خود را متوجه آن جایگاهی 

کنند که همواره گره گشایی کرده است.

معاون اول رئیس جمهور:

برنامه های فناورانه متناسب با آمایش 
سرزمینی باشد

 معاون اول رئیس جمهور گفت: سیاست ها و برنامه های فناورانه و پژوهشی متناسب با 
آمایش سرزمینی و اولویت استان ها باشد.

اسحاق جهانگیری  روز گذشته در جلسه  شورای عالی عتف با تاکید بر اهمیت تدوین 
سیاست ها و برنامه های فناورانه مبتنی بر آمایش سرزمینی، گفت: با توجه به محدودیت 
منابع باید با تهیه برنامه دقیق و جامع، بودجه طرح های پژوهشی متناسب با اولویت 

استان ها هزینه شود.
جهانگیری با اشاره به گزارش ارائه شده از سوی دبیرخانه شورای عالی عتف درباره 
برنامه عملیاتی توسعه علمی، فناوری و نوآوری در ده استان منتخب کشور، اظهار 
داشت: این برنامه ها باید متناسب با برنامه هفتم توسعه همه جانبه کشور باشد و سازمان 

برنامه و بودجه محوریت کار را در اختیار داشته باشد.
معاون اول رئیس جمهور ضرورت به مرحله اجرا رسیدن طرح های پژوهشی و فناورانه 
را خاطرنشان ساخت و با تاکید بر اینکه برای تأمین مالی این طرح ها بویژه از محل منابع 
بخش خصوصی باید تلاش بیشتری انجام شود، اظهار امیدواری کرد؛ نتایج اقدامات 
انجام شده در همه استان ها هرچه سریع تر در اختیار دستگاه ها قرار گرفته و مردم شاهد 

نتایج اجرای طرح های پژوهشی در توسعه استان ها باشند.
وی با اشاره به اینکه موانع ساختاری نظیر مشکلات اداری همواره مانع از پیشرفت 
سریع طرح های پژوهشی است، از دبیرخانه شورای عالی عتف خواست تا با پیگیری 

زمینه تحقق هر چه بیشتر این طرح ها را فراهم آورد.
جهانگیری لزوم فراهم شدن شرایط برای متقاضیان خرید پژوهش و ابتکارات ارائه 
شده در نمایشگاه تقاضای ساخت و تولید ایران، از معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 

خواست تا ضعف ها و مشکلات موجود در این خصوص را هر چه سریع تر مرتفع کند.
 

فرمانده نیروی انتظامی :

برگزاری مراسم اربعین منوط به تصمیم 
ستاد مرکزی است 

فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینکه ناجا آماده تر از قبل پذیرای زائران حسینی )ع( 
است، گفت: برگزاری مراسم اربعین حسینی )ع( در سال جاری منوط به تصمیم ستاد 

مرکزی اربعین است. 
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار " حسین اشتری" در پنجمین جلسه قرارگاه 
اربعین حسینی )ع( در سال 99 با بیان اینکه  برقراری و تامین امنیت زائران و همچنین 
تسهیل در ارائه خدمات رسانی به آن ها از اولویت های ناجاست، گفت: امسال به دلیل 
شیوع ویروس منحوس کرونا در کشور شرایط متفاوت تر از سال های قبل است و برای 

گذر از این شرایط باید تمام دستگاه های مربوطه پای کار باشند.
وی با تاکید بر اینکه برگزاری مراسم اربعین حسینی )ع( منوط به تصمیم ستاد مرکزی 
اربعین و ستاد کل نیروهای مسلح )قرارگاه امام رضا )ع(( است، ادامه داد: این در حالی 
است که نیروی انتظامی با توجه به کسب تجربیات مطلوب طی سال های گذشته در 
برگزاری مراسم عظیم اربعین حسینی )ع(، امسال نیز آماده تر از قبل پذیرای زائران 
خواهد بود. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینکه باید تمامی زیرساخت ها برای خدمت 
رسانی مطلوب فراهم باشد، تصریح کرد: قطعا در این راستا دستورالعمل هایی ابلاغ می 
شود که بایستی مبنای کار تمامی فرماندهان انتظامی استان های مربوطه و معاونان قرار 
بگیرد؛ لازم است که با سازمان ها و نهادهای دیگر نیز جلساتی برگزار و تمام نیازمندی ها 

مطرح و مطالبات نیز برای رفع نقاط ضعف و تقویت نقاط قوت درخواست شود.
این مقام ارشد انتظامی همچنین گفت: با توجه به ارائه دستورالعمل ها و به کارگیری 
تمام توان و امکانات موجود، بایستی امنیت در مرزهای 4 استان خوزستان، ایلام، 

کرمانشاه و سیستان و بلوچستان برای تردد زائران نیز به طور کامل برقرار باشد.
سردار اشتری در خاتمه تاکید کرد: مسئولیت معاونت بهداد ناجا در شرایط حساس 
کنونی )شیوع ویروس کرونا( بیشتر از قبل خواهد بود چرا که بایستی بیش از هر 
زمان دیگری آماده ارائه خدمات رسانی مطلوب )برقراری درمانگاه ها و آموزش های 

بهداشتی( به زائران باشد.
 

مسعود پزشکیان: 

توهین در شان نمایندگی و مجلس نیست
 نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت: اگر مسلمان هستیم و حرف و نقدی 
برای گفتن داریم، منطقی عمل کنیم؛ توهین و برخورد غیرمنطقی در شان نمایندگی و 

مجلس شورای اسلامی نیست.
مسعود پزشکیان درباره حاشیه های ایجاد شده در جریان گزارش روز یکشنبه وزیر 
امور خارجه به خبرنگار پارلمانی ایرنا گفت: چنین برخوردها، توهین ها و حرف هایی 

نه اسلامی، نه انسانی و شرعی و اخلاقی است و از نظر منطقی هم پذیرفتنی نیست.
وی افزود: اگر ما واقعا مسلمان هستیم و منطق داریم و حرفی برای گفتن داریم، 
منطقی حرف بزنیم، نقد و سوال کنیم؛ اینکه با توهین حرف خود را پیش ببریم. این 

رفتارها برازنده نماینده و جایگاه مجلس نیست.
پزشکیان همچنین در خصوص طرح سوال از رییس جمهور از سوی برخی نمایندگان 
هم گفت: کلیت قضیه محل ایراد است، از عمر دولت یک سال باقی مانده و در چنین 
وضعیتی که وحدت و یک صدایی ما بیش از هر زمانی ضروری است، چنین اقدامی به 
صلاح کشور نیست. نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اینکه 
نشان دهیم که دولت یک ساز می زند، مجلس یک ساز و قوه قضاییه ساز دیگر، به نفع 

انقلاب و مملکت نیست.
 

رییس مجلس شورای اسلامی:

 چرخه تولید و صادرات غیرنفتی
 باید رونق پیدا کند

 رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید به چرخه تولید و صادرات غیرنفتی 
رونق داد، گفت: با توجه به افزایش نرخ ارز، شرایطی فراهم شود که از صادرکنندگان 

کالاهای غیرنفتی حمایت شده و برای حل مشکلات آن ها برنامه ریزی شود.
به گزارش اداره اخبار و رسانه های گروهی مجلس شورای  اسلامی، نشست محمدباقر 
قالیباف با حسین مدرس خیابانی سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت امروز 
دوشنبه برای هم اندیشی در حوزه اقتصادی و پیگیری حل مشکلات ارزی در کشور 

برگزار شد.
 قالیباف دراین نشست برضرورت تشکیل جلسه مشترک بین روسای کمیسیون های 
اقتصادی مجلس و مسوولان اقتصادی دولت به منظور رفع مشکلات ارزی کشور، 

حمایت از صادرکنندگان و ورود ارز حاصل از صادرات به چرخه بازار تاکید کرد.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه چرخه تولید و صادرات غیرنفتی باید رونق 
پیدا کند، افزود: با توجه به افزایش نرخ ارز باید شرایطی فراهم شود که از صادرکنندگان 
کالاهای غیرنفتی حمایت شده و برای حل مشکلات آن ها برنامه ریزی شود تا ارز حاصل 

از صادرات وارد چرخه بازار شود.
 

معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید:

دولت بدهی ایثارگران را تسویه می کند
 معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران اعلام کرد که براساس 
دستور رییس جمهوری بدهی جامعه ایثارگری کشور تا پایان دولت تدبیر و امید به 

صورت کامل تسویه می شود.
سعید اوحدی روز دوشنبه در حاشیه امضاء تفاهم نامه ساخت پنج هزار واحد مسکونی 
برای ایثارگران با هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه، افزود: زیبنده نیست که دولت امروز 
همچنان بدهکار مطالبات به حق جامعه ایثارگری باشد. وی با بیان اینکه تمام بدهکاری 
های جامعه ایثارگری کشور تا پایان دولت تدبیر و امید به صورت کامل تسویه خواهد 
شد، گفت: موضوع مطالبات بازنشستگی ایثارگران را نیز تا پایان دولت تدبیر و امید 
تعیین تکلیف خواهیم  کرد. رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: در نشست هیات 
دولت رییس جمهوری بر تامین 12  هزار مسکن برای جامعه ایثارگری در کشور تاکید 

داشتند که باتوجه به ظرفیت استان ها به 20 هزار واحد مسکونی افزایش پیدا کرد.
اوحدی افزود: موضوع افزایش سقف تسهیلات  مسکن جامعه ایثارگری برای تامین 

مسکن نیز به تصویب هیات دولت رسیده است که به زودی اجرایی خواهد شد.

ظریف و حاج قاسم،
 دو سردار یک جبهه 

این  در  شهاب  چون  که  چهره هایی  آمدورفت  از   
دنیای فانی درخشیدند، چشمم به نور ایمان و ایثار 

بزرگانی روشن بود که امروز در بهشت برین در کنار اولیای الهی، در مقام شامخ 
شهید سکنی دارند؛ از شهید بزرگوار سردار اسلام دکتر چمران که روزگار نوجوانی ام 
با همراهی ایشان در دهلاویه گذشت تا اندکی بعد در دفتر حزب جمهوری اسلامی 
در تهران و درک گوشه ای از عظمت شهید والامقام دکتر بهشتی که به تعبیر راستین 

امام راحل، »یک ملت بود.«
در این قافله سرسپردگان راه حق و دل دادگان مسیر اعتلای ملک و دین بودند 
دوستان و همراهانی که جوانی و میانسالی ام با حظ حضور آسمانی شان در این 
دنیای خاکی سپری شد که آخرین شان سردار سربه دار ماندگار ایران و اسلام، شهید 
والامقام حاج قاسم بود که چون نگین خاتم سلیمانی، بر دست ها و دل های عزادار 

مردم قدردان و وفادار ایران و عراق به سوی بهشت ابدی بدرقه شد.
حاج قاسم نه یک فرد، که یک مکتب است که کمین شب پرستان و شبیخون 
راهزنان نور او را بیشتر و راه او را پررهروتر کرد. این خون ریخته در سرزمین حسین 
)ع( هماره تازه و گرم می جوشد و با غیرتش جهانی می خروشد. قاسم صورت 
و سیرت مقاومت بود؛ راه و روح مبارزه. مرد دفاع بود نه جنگ. عارف زاهد بود و 
عاشق شاهد. قدرتش نه بر پایه سیطره بر نیزه که سلطه بر دل های مردم بود و همان 
بود که همه را فرزند خود می دانست با حجاب و کم حجاب را. این بود که در فراقش 
از اصولگراترین یاران تا چهره های خارج از ایران گریستند؛ چون قاسم نماد آبرو و 

آرزوی ایران است.
در سال های طولانی درک حضور منورش او را دیپلماتی بزرگ دیدم؛ یک انقلابی 
غیور که مذاکره را اصل می دانست و هرگز راه را بر گفت وگو نمی بست. در این مسیر 
یکی از همراهان همیشگی، یاران وفادار و همفکران فداکارش محمدجواد ظریف 
بود. این دو سردار یک جبهه دفاع بودند در دو کسوت. هر دو برای یک هدف و 
یک آرمان پا به عرصه مبارزه نفسگیر با دشمنی در دو جبهه نهادند؛ دشمنی که 
اشغالگر بود و تحریم گر. با یکی باید در لباس نظامی جنگید و با دیگری در کسوت 
دیپلماسی. به واسطه سال ها حضورم در سازمان ملل شهادت می دهم که هماوردی 
ظریف در جلسه مجازی شورای امنیت در هفته گذشته، کم از جنگ طاقت فرسای 
نظامی در جبهه دفاع از تمامیت ارضی ایران نداشت. ظریف مستظهر به حمایت 
ملتی بود که غرور و شرف و آبروی خود را نمی بازند حتی در آوردگاهی که امریکا با 

تمام توانش به میدان آمده و اذناب خود را در منطقه آماده کرده باشد.
حال چند روزی پس از این نبرد سخت، فرمانده میدان در حلقه نمایندگان مجلس 
آماج بدترین توهین ها قرار می گیرد. همان وزیر امور خارجه ای که رهبر معظم 
انقلاب او را »امین، غیور، شجاع و متدین« خواندند. کمتر مسئولی در جمهوری 
اسلامی تاکنون با چنین تعابیر حکیمانه و حمایت های پدرانه ای از سوی مقام 
معظم رهبری روبه رو شده است. ظریف همان دیپلمات کارکشته ای است که جان 
بولتون، مشاور سابق امنیت ملی امریکا در کتابش می نویسد نگران دیدار ترامپ با 
او بوده چون می ترسید ایرانی ها در مذاکرات احتمالی خیلی بهتر از رئیس جمهوری 
امریکا عمل کنند. همان ترامپ که مخالف مذاکرات کری با ظریف بود و همان 
کری که ظریف او را در مذاکرات هسته ای مات کرد. قدرت او در مذاکرات را همه 
دیپلمات های بزرگ جهان اذعان کرده اند از پطروس غالی تا هنری کیسینجر که او 

را »دشمن قابل احترام« خواند.
ظریف در میدان نبرد، در جبهه پایداری از انقلاب اسلامی ایران تنها  ایستاد تا 
جایی که رهبری با صدای بلند چندین بار از پیکارگران عرصه جبهه خارجی نام 
برده اند. ظریف مردانه ایستاده است در برابر خودی و در برابر غیرخودی تنها ایستاد 

و نیک بختانه در سپهر تاریخ ایران ماندگار مانده است.
سفیر اسبق ایران در سازمان ملل متحد

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان:

ازدواج بدون تشریفات به یک فرهنگ 
تبدیل شود

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با تاکید بر فرهنگ سازی ازدواج بدون 
تشریفات، گفت: مشاوران و روانشناسان مراکز تخصصی ازدواج و خانواده می توانند 

کمک شایانی به این امر داشته باشند. 
محمد مهدی تندگویان روز دوشنبه در نشست مجازی و آنلاین با معاونین امور 
جوانان استان های وزارت ورزش و جوانان که با موضوع تشریح برنامه های هفته 
ازدواج برگزار شد، افزود: امیدواریم بعد از هفته ازدواج گزارش آماری خوبی از ازدواج 

جوانان و افزایش زندگی های جدید به تفکیک استان ها داشته باشیم.
وی در خصوص انتخابات مجمع ملی جوانان نیز گفت: مجبور هستیم به دلیل 
ادامه بحران کرونا این انتخابات را هم در بستر مجازی برگزار کنیم و استان ها باید 

دقت کنند با کمترین حاشیه انتخابات برگزار شود.
تندگویان به شعار هفته ازدواج اشاره کرد و گفت: باید وحدت رویه در شعار و 
دستورالعمل های ابلاغی رعایت شود. البته هر استان می تواند با توجه به آداب و 
رسوم و فرهنگ خاص اقوام خود، برنامه ها و فعالیت های خود را بر آن اساس انجام 
دهد اما وحدت رویه در شعار هفته باید مورد تاکید قرار بگیرد. تاکید ما روی موضوع 

سادگی ازدواج و احیای سنت هایی است که این سادگی را ترویج می کند.
وی با اشاره به راه اندازی خانه ازدواج یا عقد در برخی استان ها گفت: از این 
موضوع نیز استقبال می کنیم و خوب است که استان ها با استفاده از ظرفیت 
خیرین و یا دفاتر مشاوره بتوانند مراسم اولیه و ساده ازدواج را برای کسانی که تمکن 

مالی ندارند در این خانه ها انجام دهند.
معاون وزیر ورزش و جوانان گفت: امیدوارم در هفته ازدواج هماهنگی بین نهادها 
را با مدیریت معاونان امور جوانان داشته باشیم و با مدیریت و وحدت منابع شاهد 

باشیم که نیازمندان واقعی از کمک ها برخوردار شوند.
تندگویان در خصوص قانون تسهیل ازدواج نیز گفت: این قانون 14 سال پیش 
ابلاغ شده و دولت قبلی آن را اجرا نکرده و الان از اختیار ما خارج شده است این 
موضوع 24 متهم دارد که وزارت ورزش و جوانان و مسئولان آن هیچ اتهامی ندارند. 
اما خود ما وارد شدیم و طرح دادیم و بحث های مختلفی مطرح کردیم و امیدوارم 
بتوانیم قانونی جدید تهیه کنیم که به نفع جوانان باشد. در این زمینه نیز کارها را 
ازدواج جوانان  تغییر قانون قبلی تسهیل  برای  شروع کردیم و در حال پژوهش 

هستیم.
تندگویان با بیان این که استفاده از ظرفیت خیرین و پویش عمل خیر در ازدواج 
محور هفته ازدواج امسال است، افزود: پویش »ازدواج جوانان با همراهی خیران« 
باید راه اندازی شود که مطمئنم با همت معاونان جوانان و با همان قدرت رزمایش 
»همت جوانانه، کمک مومنانه« در هفته ازدواج هم کارهای خوبی انجام خواهد شد.
معاون امور جوانان با اشاره به تعویق مراسم عروسی جوانان به علت شیوع ویروس 
کرونا گفت: نگران ازدواج جوانان هستیم و اگر این موضوع به زمان نامعلومی موکول 
شود تبعات منفی که یکی از آنها کاهش فرزندآوری است رخ می دهد. خیلی از 
زوجین نیز به دلیل ترس از کرونا فرزندآوری را به تاخیر انداخته اند که مشکل زا 

خواهد بود.
وی فرهنگ شروع زندگی بدون تشریفات را مورد توجه قرار داد و افزود: این موضوع 
اقدام خوبی است و باید برای آن فرهنگ سازی کرد. توصیه ما این است که جوانان 
بدون تشریفات و تجملات وارد زندگی شوند و باید به یک فرهنگ و آداب جدیدی 
در این خصوص برسیم که در این صورت خیلی از هزینه های تشریفات و تجملات 

ازدواج حذف و به جوانان در اول زندگی کمک خواهد شد.
تندگویان همچنین به موضوع وام ازدواج اشاره کرد و گفت: استان به استان مسائل 
آن را پیگیری می کنیم و از معاونان جوانان می خواهیم اگر راجع به عدم پرداخت وام 
به دلیل مشکلات تضامین و یا اقساطی که نباید در سه ماه اسفند98 و فروردین و 

اردیبهشت 99 کسر می شد، تخلفی صورت گرفته است گزارش دهند.
وی به مراکز مشاوره ازدواج و خانواده اشاره کرد و گفت: این مراکز سال گذشته 
افزایش خوبی پیدا کرد و تقریباً دو برابر قبل افزایش داشت. مشاورین و روانشناسان 
این مراکز هم در موضوع کرونا کمک های بسیار خوبی کردند و امیدواریم از ظرفیت 

این مشاورین و روانشناسان در هفته ازدواج استفاده شود.

اخبار

سید صادق خرازی*

درجلسه شورای عالی قوه قضاییه مطرح شد

تاکید رئیسی بر افشای نام متخلفان ارزی
نباید منابع کشور در اختیار افراد بی صلاحیت قرار بگیرد 

را  دشمن  ما  گفت:  ارتش  کل  فرمانده  جانشین   
او  توانمندی های  براساس  و  می شناسیم  خوبی  به 

تجهیزات مورد نیاز را تولید می کنیم.
کل  فرمانده  جانشین  دادرس  محمدحسین  امیر 
از  رونمایی  مراسم  در  ایران  اسلامی  ارتش جمهوری 
شبیه ساز هواپیمای ایلیوشین اظهار داشت: تعهد و 

تخصص دو بال پرواز امروز نیروی هوایی ارتش است.
وی با اشاره به تلاش کارکنان نیروی هوایی ارتش برای 
ارتقای توانمندی دفاعی کشور، گفت: زندگی خلبانان 
امروز نشان از تعهد و تدینی دارد که ما در مشاغل دیگر 

کمتر آن را سراغ داریم.
جانشین فرمانده کل ارتش، نیروی هوایی را تخصص 
محور دانست و افزود: جنگ های امروز بر محور تخصص 
و حرفه ای شدن است. سربازی که بر مرز دانش حرکت 
می کند، سیلی محکم تری بر دشمن می زند، می تواند 

دشمن را بشناسد و بر توانمندی های دشمن سیطره 
پیدا کند و از این طریق بر توان بازدارندگی بیفزاید.

امیر دادرس عنوان کرد: ما امروز در نیروی هوایی 
و  می بینیم  باهم  توأمان  طور  به  را  تعهد  و  تخصص 
چراکه  بدانیم؛  محور  تخصص  را  نیرو  این  می توانیم 
نهاجا مطابق با جنگ های روز پیش می رود و قادر به 

پاسخگویی به تهدیدات است.
مکمل  ساختیم  که  چیزهایی  اینکه  بیان  با  وی 
جنگنده ها است، گفت: عرصه نظامی را باید مجهز 
کرده و متناسب با تهدیدات پیش رو توانمندی ایجاد 

کنیم.
امیر دادرس ساخت شبیه ساز هواپیما ایلیوشین را 
بسیار کار بزرگی دانست و اضافه کرد: البته کارهای 
بسیار بزرگی در نیروی هوایی انجام شده که می توان به 
ساخت موتور جت اشاره کرد که در جهان اسلام کسی 

نتوانست بسازد. همچنین هواپیمای صددرصد ایرانی 
که این پیشرفت ها در مقابل تحریم ها دشمنان فشار 

تحریم را کاهش می دهد.
بدون  هواپیماهای  تحویل دهی  به  اشاره  با  وی 
بدون  هواپیمای  گفت:  آینده  روزهای  در  سرنشین 
سرنشین که در روزهای آینده دریافت می شود، می تواند 
بر توان دفاع دفاعی کشور بیفزاید. این پیشرفت ها در 
تحریم ها  شدیدترین  تحت  که  آمده  دست  به  حالی 
هستیم. ما دشمن را به خوبی می شناسیم و براساس 

توانمندی های او تجهیزات مورد نیاز را تولید می کنیم.
تمامی  اینکه  بابیان  ارتش  کل  فرمانده  جانشین 
است،  بومی  ارتش  سرنشین  بدون  هواپیماهای 
خاطرنشان کرد: این هواپیما بدون سرنشین مکمل 
بازدارندگی  بر  می تواند  و  است  کشور  هوایی  ناوگان 

کشور بیافزاید.

امیر دادرس جانشین فرمانده کل ارتش:

تجهیزات نظامی را براساس توانمندی دشمن می سازیم

سخنگوی حزب اتحاد ملت ایران اسلامی با بیان اینکه مشکلات کشور با دعوای 
جناحی حل نمی شود، گفت: مجلس یازدهم برای مفید بودن باید نگاه ملی به 
مسائل داشته باشد و درپی انتقام کشی سیاسی و تسویه حساب های جناحی 

نباشد.
»حسین نورانی  نژاد« درباره انتظارات مجلس یازدهم از دولت در شرایط جنگ 
همه جانبه اقتصادی و مشکلات در تامین معیشت و کارهای عمرانی اظهار داشت: 
برای رفع مشکلاتی چون تحریم ها و قطع شدن درآمدهای نفتی نیاز به اقدام 
فرادولتی داریم و باید تمام سرمایه های نظام برای کمک به دولت و کشور به میدان 

بیایند.
سخنگوی حزب اتحاد ملت ایران اسلامی گفت: در موضوع کرونا شاهد بودیم که 
هماهنگی میان اجزای حاکمیت به رضایت نسبی مردم منجر شد و به نظر می رسد 
در این بخش نسبت به سایر حوزه ها، مردم رضایت بهتری دارند. اگر همین الگو به 

سایر حوزه ها تسری یابد کشور، دولت و مردم از آن بهره خواهند برد.
وی، پرهیز از دوگانگی در سیاست خارجی و اقتصاد را برای کمک به دولت مفید 
دانست و با تاکید بر لزوم تمرکز همه توان کشور برای عبور از این شرایط، گفت: همه 
می دانند مشکلات کشور با دعوای جناحی حل نمی شود. نیاز به عزم و نگاهی ملی 

داریم تا شرایط کنونی تثبیت و بحران ها حل شوند و بعد از آن به سمت توسعه برویم.
برجام باید به دیگر حوزه ها تعمیم می یافت

نورانی نژاد یادآور شد: وقتی برجام را با کشورهای 1+5 به امضا رساندیم باید به 
آن تداوم می بخشیدیم و نسخه  داخلی برجام را هم اجرا می کردیم. اما از ابتدا یک 

جریان خاص به برجام به مثابه فرزندخوانده ای نه چندان محبوب برخورد کرد.
سیاست خارجی کلید حل مسائل اقتصادی است

انتقاد دارم ولی  به برخی رویکردهای دولت  نژاد گفت: اگرچه نسبت  نورانی  
همچون بیشتر کارشناسان معتقدم تا مسائل مربوط به سیاست خارجی حل نشود 
مشکلات داخلی به ویژه در بخش اقتصاد حل نخواهد شد. عضو شورای مرکزی 
حزب اتحاد ملت با بیان اینکه بهبود اقتصاد نیاز به منابع و تامین آن هم در گرو 
ارتباط با جهان دارد، اظهار کرد: همچنین اقتصاد نیاز به ثبات داخلی دارد که این 

ثبات هم میان جناح های سیاسی وجود ندارد.
وی افزود: نمی توان اقتصاد را جزیره ای جدا افتاده از مسائل سیاست داخلی و 
خارجی  قلمداد کرد.  بدیهی است همه این حوزه ها با هم کار می کنند. بهتر یا 
بدتر شدن مسائل کلان کشور که در برخی از شعارهای جناحی شنیده می شود در 

خوش بینانه ترین حالت می تواند 5 تا 10 درصد موثر باشد.

سخنگوی حزب اتحاد ملت ایران اسلامی :

مشکلات کشور با دعوای جناحی حل نمی شود
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روش های سریع و بدون دردسر خواباندن نوزاد

سلامت 

شما،  بدن  در  ویتامین  کمبود   
بیماری ها در  بر  می تواند شروعی 
برای  شما  بدن  باشد.  مدت  بلند 
اینکه عملکرد بهتری داشته باشد 

نیاز به گروه های ویتامین دارد.
تشخیص  برای  باید  شما 
تجویز  برای  باید  کمبودها  این 
نزد  خون،  دوره ای  آزمایش های 
برخی  حال  این  با  بروید،  پزشک 
از وضعیت  نیز می توانید  را  علائم 

چهره خود تشخیص دهید.
کمبود ید و چشم های پف آلود و کم کاری تیروئید

کمبود این ماده معدنی منجر به چشم های پف آلود می شود و کم کاری تیروئید را 
نیز به همراه دارد. افرادی که دارای کمبود ید هستند، ناخن های شکننده را تجربه 
می کنند و ممکن است به راحتی دچار اضافه وزن شوند. شما می توانید در صورت 
ابتلا به این علائم، مصرف هرچه بیشتر زغال اخته، لوبیای سیاه، میگو، توت 

فرنگی و ماست را در نظر داشته باشید.
کمبود امگا ۳ و خشکی پوست

خشکی پوست بخصوص در فصل زمستان رایج است. اما اگر پوست شما خشک 
تر از حد معمول باشد، به آن معنی است که اسیدهای چرب امگا 3 را به میزان 
کافی دریافت نمی کنید. مصرف کم این اسیدهای چرب چین و چروک صورت 
شما را نیز افزایش می دهد. منابع این اسیدهای چرب عبارتند از ماهی، دانه های 

کتان، دانه های چیا و گردو.
کمبود آهن و پوسیدگی لب ها

پوسیدگی لب ها یکی از نشانه های کمبود آهن است. نشانه های دیگر عبارتند 
از خستگی، سرماخوردگی های مکرر و درد زبان. کمبود ریبوفلاوین نیز می تواند 
خشکی لبها را به همراه داشته باشد. شما می توانید ریبوفلاوین را از راه مصرف 
ماهی قزل آلا، بروکلی، پنیر، و بادام به دست بیاورید. آهن نیز در حبوبات، آجیل، 

اسفناج و مکمل های آهن وجود دارد.
کمبود ویتامین سی و خون ریزی لثه ها

ویتامین سی نقش حیاتی در بدن دارد؛ سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند 
و باعث بهبودی سریع زخم ها و حفظ سلامت استخوان ها می شود. به گفته 
محققان کلینیک مایو، کمبود این ویتامین باعث خونریزی لثه ها می شود. بهبود 
آرام زخم ها، خشک شدن موها و ایجاد لکه های قرمز روی پوست از دیگر علائم 
فقر این ویتامین است. اگر هر کدام از علائم فقر ویتامین سی را دارید، میوه ها، 
سیب زمینی، انواع توت ها، فلفل، بروکلی، اسفناج و مکمل های ویتامین سی را به 
رژیم تان بیفزایید. مصرف روزانه 75 میلی گرم ویتامین سی به زنان و 90 میلی گرم 

به مردان توصیه می شود.
کمبود بیوتین یا ویتامین ب ۷

موهای خشک و نازک می تواند به شما هشدار دهند که دچار کمبود این ویتامین 
هستید. جدا از ریزش مو، نشانه مشخص دیگر کمبود بیوتین صورت پف کرده 
با توزیع چربی غیر طبیعی و راشهای قرمز است. مطالعه ای که توسط دانشگاه 
هاروارد انجام شده بیوتین را به عنوان یکی از مواد مغذی ضروری برای حفظ 
استحکام، بافت و ظاهر مو عنوان کرده است. منابع غذایی سرشار از بیوتین شامل 
بادام زمینی، جگر، برخی سبزیجات، برگ چغندر سوئیسی، تخم مرغ پخته، و 

زرده تخم مرغ خام است.
کمبود ویتامین ب ۱2

کمبود این ویتامین در میان گیاه خواران بسیار رایج است. کمبود ویتامین ب 
12 اغلب باعث تغییر رنگ پوست و رنگ پریدگی می شود. سایر نشانه ها عبارتند از 
خستگی، از دست دادن اشتها، تنگی نفس و اسهال. اگر می خواهید فقر ویتامین 
ب 12 را درمان کنید، به دنبال مصرف بیشتر ماهی، گوشت بدون چربی، پنیر، 
ماست و غلات غنی شده باشید. اگر رژیم های غذایی گیاهی را دنبال می کنید، 

مکمل های ویتامین ب 12 را با مشورت پزشک مصرف کنید.

هشدارهایی از کمبود ویتامین که 
در صورت شما نمایان می شود

وقتی در آب هستید هم باید فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنید. گفته 
منتقل  فرد  با  فرد  نزدیک  تماس  به واسطه ی  اساساً  کووید 19  که  می شود 
می شود؛ خصوصاً از طریق ترشحات و ذرات تنفسی که با عطسه و سرفه تولید و 

پخش می شوند. حفظ فاصله اجتماعی با دیگران خیلی مهم است.
با توجه با بازگشایی خیلی از مراکز تفریحی و تجاری و ... در کشورها طی 
ماه های فصل تابستان، مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، دستورالعمل هایی 

را برای استخرها و سایر اماکن آبی صادر کرده است.
آیا کووید ۱9 در آب منتشر می شود؟

شواهدی مبنی بر این که ویروس SARS-CoV-2 که منجر به کووید 19 
است، وجود  انتشار  قابل  آب  در  تفریحی  فعالیت های  به واسطه ی  می شود 
ندارد. طبق توصیه ی مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، ضدعفونی کردن 
درست آب بسیار مهم است و ضدعفونی کننده هایی مانند کلر، اصلی ترین راه 

پیشگیری از انتشار آلودگی ها از جمله ویروس های موجود در آب هستند.
ضمناً حفظ موازین استاندارد بهداشتی شنا نیز اهمیت دارند. مانند:

. با زخم باز شنا نکنید
. اگر مبتلا به یک عفونت واگیردار هستید شنا نکنید )مثلًا هپاتیت A یا چشم 

صورتی(
. از حوله ی مشترک استفاده نکنید

. قبل از شنا دوش بگیرید

همچنین وقتی در آب هستید هم باید فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنید. 
گفته می شود که COVID-19 اساساً به واسطه ی تماس نزدیک فرد با فرد 
منتقل می شود، خصوصاً از طریق ترشحات و ذرات تنفسی که با عطسه و سرفه 

تولید و پخش می شوند. حفظ فاصله اجتماعی با دیگران خیلی مهم است.
هر چند مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها در مورد بهداشت شنا با توجه 
به ادامه ی جریان COVID-19 دستورالعمل هایی داده است، اما این آژانس 
اعلام کرده است که تصمیم نهایی مبنی بر باز شدن و فعالیت استخرها به 
عهده ی کشورها، شهرها، مدارس و سایر سازمان هایی است که بر آن ها نظارت 

دارند.
برای مناطقی که اجازه داده اند استخرها بازگشایی شوند، مرکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری ها دستورهای بخصوصی برای بهداشت و ضدعفونی کردن 

جهت پیشگیری از انتشار کووید 19 ارائه داده است.
توصیه هایی به کارمندان استخر و تاسیسات

. بهداشت دست: کارمندان و شناگرها را تشویق کنید تا دست ها را مکرراً 
بشویند. صابون و ضدعفونی کننده ی دست به اندازه کافی در اختیار بگذارید.

. ضدعفونی کردن: سطوحی که زیاد لمس می شوند باید مکرراً تمیز شوند. 
از ضدعفونی کننده هایی  آبی  نوع وسیله ی  برای هر  CDC توصیه می کند 
که مناسب آن هستند استفاده کنید. وسایل تمیز را با برچسب از وسایل و 
تجهیزاتی که هنوز ضدعفونی نشده اند جدا کنید. حتماً از تهویه ی مناسب 

برای محیط استفاده کرده و هنگام استفاده از مواد ضدعفونی کننده و سایر 
مواد شیمیایی، نکات ایمنی لازم را رعایت نمایید.

. ارتقاء سیستم تهویه ی هوا: تا جایی که ممکن است با استفاده از پنکه ها و 
سایر تجهیزات تهویه هوا، امکان ورود هوای بیرون به داخل فضا و گردش هوا 

را بیشتر کنید.
. امکان فاصله گذاری اجتماعی با چیدن مناسب مبلمان و میز و صندلی ها: 
چیدمان میز و صندلی ها را تغییر دهید جوری که امکان فاصله گذاری اجتماعی 
حداقل به اندازه ی دو متر فراهم باشد. فاصله گذاری اجتماعی باید هم در 

داخل آب و هم بیرون از آب رعایت شود.
. ایجاد موانع فیزیکی برای حفظ فاصله اجتماعی: از موانع فیزیکی و علائم 
قابل مشاهده برای رعایت فاصله گذاری اجتماعی استفاده کنید. این موانع 
می توان شامل نواربندی استخر یا علائمی برای حفظ فاصله دو متری از هم 

باشد.
. استفاده نوبتی از فضاهای مشترک: فضاهای مشترک مانند رختکن ها و 
اتاق های استراحت کارکنان باید مکرراً ضدعفونی شوند و استفاده از فضاهای 
مشترک باید تا جایی که امکان دارد، نوبتی شود. ضمناً کارفرمایان باید امکان 

شیفتی کار کردن را برای کارمندان فراهم کنند.
. آموزش مناسب: از علائم و بنرها و بلندگوها برای توصیه کردن و آموزش 

دادن جهت پیشگیری از انتشار بیماری استفاده کنید.
. تعلیم به کارکنان: به استثنای غریق نجات ها، کارکنان باید کنترل کنند 
که مشتری ها از ماسک استفاده کنند، دست ها را بشویند و فاصله گذاری 
اجتماعی را رعایت کنند. یک نفر از کارکنان را تعیین کنید که موارد مشکوک به 

کووید 19 را شناسایی کند.
. ایمنی کارکنان: حتماً برنامه ای برای شناسایی کارمندان بیمار داشته باشید 
تا آگاه و مایل باشند که وقتی ناخوش هستند در محل کار حاضر نشوند. 

وضعیت سلامتی کارکنان را مرتباً پیگیری نمایید.
. ایجاد محدودیت ها: برخی از امکانات باید حذف شده یا موقتاً تعطیل شوند 

مثلًا دستگاه های بازی.
مورد  استخری  در  اگر  مثبت:  کرونا  حضور  صورت  در  استخر  تعطیلی   .
مثبتی از کووید 19 وجود داشت، استخر باید تعطیل شده و 24 ساعت صرف 

پاکسازی و ضدعفونی کردن آن شود.
توصیه هایی به مراجعه کنندگان

. سرفه و عطسه تان را بپوشانید: کارکنان و شناگرها باید حتماً اصول بهداشت 
تنفسی را رعایت کرده و حین عطسه و سرفه جلوی دهان و بینی خود را بگیرند.
. ماسک بزنید: استفاده از ماسک ضروری است، خصوصاً وقتی که حفظ 
فاصله اجتماعی سخت است. ماسک صورت نباید هنگام شنا در آب پوشیده 

شود.
. از وسایل مشترک استفاده نکنید: از وسایل مشترک مانند اسباب بازی های 
آبی، تخته شنا و ... استفاده نکنید. اگر از وسیله ای مشترکا استفاده می شود 

باید بین هر استفاده، ضدعفونی شود.
. تجمع ممنوع: چه در داخل آب و چه در بیرون از آن تجمع ممنوع است. 

در مورد کلاس های جمعی شنا نیز باید دسته بندی و نوبتی کردن اجرا شود.
. اگر بیمار هستید در خانه بمانید: اگر در معرض ویروس بوده اید یا بیمار 

هستید و یا تست کووید 19 تان مثبت شده باید در خانه بمانید.

شنا کردن و پاندمی کرونا؛

پوست و ظهور 6 نشانه بیماریدستورالعمل های بهداشتی در استخرها در روزهای کرونایی

بسیاری از بیماران مبتلا به اگزما این احساس را دارند که از خلق و خوی خوبی 
برخوردار نبوده یا به یک اختلال افسردگی مبتلا هستند.

بیماری هایی مانند سوریازیس، اگزما، و روزاسه تنها مشکلاتی پوستی نیستند و 
می توانند بر خطر ابتلا به بیماری های دیگر نیز تاثیرگذار باشند.

بیماری های پوستی می توانند با مشکلات سلامت دیگر مرتبط باشند. بر 
همین اساس است که پزشکان می توانند برخی نشانه های بیماری را در چهره 

فرد مشاهده کنند.
اگزما: با افسردگی و اضطراب مرتبط است

وصله های خشک، خارش دار و قرمز اگزما ممکن است در بخش هایی مانند 
گردن یا بخش داخلی آرنج ظاهر شوند. اگزما یک بیماری پوستی بسیار شایع 
است و اگرچه اغلب در کودکان ظاهر می شود، بزرگسالان نیز می توانند به آن 
مبتلا شوند. اگزما می تواند بر سلامت روانی انسان نیز تاثیرگذار باشد. بسیاری 
از بیماران مبتلا به اگزما این احساس را دارند که از خلق و خوی خوبی برخوردار 
نبوده یا به یک اختلال افسردگی مبتلا هستند. آنها ارتباطات زیادی با افراد دیگر 
ایجاد نمی کنند که بیشتر از بیماری پوستی آنها سرچشمه می گیرد. درمان اگزما، 
به عنوان مثال با داروهای موضعی، می تواند علائم آن مانند خارش که در خواب 
اختلال ایجاد می کند را تسکین دهد. این شرایط می تواند به کاهش استرسی که 

افراد ممکن است درباره بیماری خود داشته باشند، کمک کند.
سوریازیس: با بیماری قلبی مرتبط است

سوریازیس یک اختلال خودایمنی است که موجب شکل گیری وصله های 
پوسته پوسته، خشک و زبر روی پوست می شود. سوریازیس می تواند با برخی 
مشکلات سلامت جدی دیگر مرتبط باشد. پژوهش ها نشان داده اند افراد مبتلا 
به شکل شدید سوریازیس 58 درصد احتمال بیشتری دارد یک رویدادی قلبی 
بزرگ را تجربه کنند و همچنین 43 درصد احتمال بیشتری دارد با یک سکته مغزی 
مواجه شوند. برخی نشانگرهای التهابی خاص ممکن است در سوریازیس و ایجاد 
پلاک در سرخرگ ها درگیر باشند. همچنین، داروهای قوی که بیماران اغلب برای 
کنترل بیماری خود مصرف می کنند ممکن است به بروز برخی عوارض جانبی 

منجر شود.
روزاسه: ممکن است با بیماری آلزایمر مرتبط باشد

این  پژوهش  پوست می شود. طی یک  و گرگرفتگی  روزاسه موجب قرمزی 
بیماری پوستی با 28 درصد افزایش خطر زوال عقل در زنان مرتبط بود. اگر به 
روزاسه مبتلا هستید، به ویژه اگر بیش از 60 سال سن دارید، باید با پزشک خود 

درباره هرگونه مشکلات شناختی که تجربه می کنید، صحبت کنید.
پیسی: خطر مشکلات تیروئید را افزایش می دهد

پیسی که به نام های برص و ویتیلیگو نیز شناخته می شود، به واسطه از بین 
رفتن رنگدانه های پوست رخ می دهد. این شرایط به واسطه حمله سیستم ایمنی 
به سلول هایی در پوست که رنگدانه ملانین را تولید می کنند، شکل می گیرد. 
این بیماری ممکن است مسیرهای مشابه با دیگر بیماری های خودایمنی، بیشتر 

بیماری تیروئید، را به اشتراک بگذارد.
سرطان پوست: خطر سرطان های دیگر را افزایش می دهد

اگر بر ملانوما غلبه کرده باشید، هرگز دوست ندارید که بار دیگر نام سرطان را 
بشنوید. اما به گفته انجمن سرطان آمریکا، نجات یافتگان از ملانوما در معرض 
خطر بیشتری برای ابتلا به انواع دیگر سرطان پوست و همچنین سرطان های 
غیر مرتبط مانند پستان، پروستات و کلیه قرار دارند. برای کاهش خطر سرطان 
ثانویه، انجمن سرطان آمریکا محدود کردن مواجهه با پرتو فرابنفش، فعالیت بدنی، 
مصرف یک رژیم غذایی سالم و مبتنی بر گیاهان و پرهیز از نوشیدن الکل یا محدود 

کردن آن به یک نوشیدنی در روز را توصیه کرده است.
پوست خشک و خارش دار: با اختلال نقص توجه و بیش فعالی مرتبط است

زمانی که خارش پوست شما متوقف نمی شود، این شرایط می تواند بسیار 
آزاردهنده باشد. خارش مداوم می تواند تمام شب ادامه داشته و در خواب شما 
اختلال ایجاد کند. به همین دلیل، پژوهشگران بر این باورند که درماتیت آتوپیک 
)شایع ترین شکل اگزما( در اختلال نقص توجه و بیش فعالی هم در کودکان و هم 
در بزرگسالان ریشه دارد. اگر درماتیت آتوپیک/اگزما در شما تشخیص داده شده 
است و علائم اختلال نقص توجه و بیش فعالی مانند دشواری در حفظ تمرکز 
هنگام انجام یک وظیفه، مهارت های ضعیف مدیریت زمان و تکانشگری را تجربه 

می کنید، با پزشک خود صحبت کنید.

یک روانشناس بالینی:

کاهش اضطراب کرونا با زدن ماسک
یک روانشناس بالینی گفت: اضطرب و نگرانی از ویروس کرونا بیش از ابتلا به 

آن خطر آفرین است اما می توان این اضطراب را زدن ماسک به حداقل رساند.
مهدی قاسمی فر افزود: ترس و نگرانی، بخش مفیدی از زندگی طبیعی هر فرد 
را در بر می گیرد و از طرفی تصور یک حالت خونسردی و ایمنی دائمی، بدون هیچ 

گونه ابهام، ریسک یا خطر کردن در زندگی را برای هر فردی سخت تر می کند.
وی گفت: ترس و یا احساس نگرانی از گرفتار شدن در یک خطر قریب الوقوع 
فرد را آگاه می کند و به او انگیزه می دهد تا اقدامات احتیاطی را حین یک واقعه 
یا کار انجام دهد تا نتیجه موفق تری را کسب کند. در حقیقت هر فردی در زندگی 

روزانه خود به درجاتی از ترس و نگرانی و اضطراب نیاز دارد.
این متخصص رواندرمانگر افزود: با ورود کرونا همه معادلات و برنامه های زندگی 
افراد جامعه به هم ریخت و به نوعی سبک زندگی دستخوش تحول شده است و 
تنها موضوعی که به این روند پر التهاب تسکین خواهد داد تفکر مقابله با ابتلا به 

این ویروس است.
وی تصریح کرد: اضطراب و نگرانی با نحوه تفکر هر فرد ارتباط دارد. باورهای 
منفی زیر بنای تفکر تکراری و حتی افراطی را تشکیل می دهد. زنجیره تفکر 
تکراری، مداوم و غیرقابل کنترل، فرد را با عدم قطعیت در ابتلا به بیماری و 
پیشگویی پیامدهای آتی مواجه و آن را مجبور به مرور راه حل های مختلف حل 
مساله می کند اما این کار تاثیری بر کاهش حس عدم قطعیت وی در مورد 

تهدیدهای احتمالی ندارد.
قاسمی با بیان اینکه برای کاهش نگرانی و اضطراب اولیه از ابتلا به کرونا همه 
افراد باید از ماسک زدن غافل نشوند،  اظهار داشت: فرایند نگرانی و اضطراب ابتلا 
به بیماری در تداوم و غیرقابل کنترل بودن آن نقش دارد از این رو توجه به احتمال 
بروز یک پیامد به شدت منفی، آشفته کننده و تهدید آمیز در آینده با استفاده 
از وسایل حداقلی، از تولید نگرانی جلوگیری کند. وی تفکر عده ای معتقدند 
هیچگونه اتفاقی برای آنان رخ نخواهد داد را باطل و ساده لوحانه خواند و افزود: 
تلاش و تقلا برای یافتن راه حل جهت مقابله با رویداد منفی یک حس تسکین، 
 آرامش و امنیت کامل به فرد و دیگر افراد می دهد و از این رو استفاده از ماسک تاثیر 
بسزایی در ایجاد اطمینان و امنیت روانی جامعه دارد.  این رواندرمانگر تصریح کرد: 
برای مقابله و درمان افکار و باورهای نگران کننده باید با مراجعه به یک روان درمانگر 
با رویکرد روان درمانی شناختی نسبت به تغییر نحوه تفکر و همچنین کمک به 
کاهش استرس و اضطراب با کسب یک شیوه تفکر واقع بینانه و سازنده اقدام کرد.
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گزارش از الهام پناهی فر

نهادهای  برنامه ریزی  مجال  کرونایی  شرایط   
متولی امر فراغت را با مشکل مواجه ساخته و حضور 
دانش آموزان در مکان های عمومی محدودشده و 
درواقع وضعیت موجود بر اوقات فراغت تابستانه به 

نحو بارزی سایه افکنده است.
شکل گیری  در  فراغت  اوقات  اهمیت  امروز 
شخصیت فرزندانمان بر کسی پوشیده نیست و این 
موضوع با شروع فصل تابستان که فرصت طلایی 
شناخته شده،  مختلف  مهارت های  کسب  برای 
رنگ جدی تری به خود می گیرد، به گونه ای که تمام 
برنامه ریزی  با  فراغت  اوقات  متولی  دستگاه های 
منسجم وارد عمل شده تا روزهای ماندگاری را برای 

دانش آموزان رقم بزنند.
تمام  به نوعی  بر کشور  روزها شرایط حاکم  این 
موقعیت زندگی ما را تحت الشعاع خود قرار داده 
که اوقات فراغت تابستانه نیز از این قاعده مستثنا 
مجال  کرونایی  شرایط  درواقع  است،  نمانده 
و  گرفته  را  امر  این  متولی  نهادهای  برنامه ریزی 
امکان حضور دانش آموزان در مکان های عمومی 
وضعیت  گفت  می توان  بااین حال  و  محدودشده 
موجود بر اوقات فراغت تابستانه به نحو بارزی سایه 

افکنده است.
نحوه  درزمینهٔ  متنوعی  دیدگاه های  بااین وجود 
فعالیت پایگاه های تابستانه و برنامه ریزی در راستای 
تحقق اوقات فراغتی مؤثر و باکیفیت برای دانش 
آموزان وجود دارد که بر همین اساس با تعدادی 
از والدین دانش آموزان و مسئول متولی این امر در 
حوزه آموزش و پرورش استان به گفت وگو پرداختیم 
از نظرات و پیشنهاد های سازنده آن ها در این  تا 

مسیر بهره مند شویم.
با  گفت وگو  در  قمی  ساله   12 دانش آموز  مادر 
خبرنگار تسنیم، نسبت به حضور فرزند خود در 
نگرانی  ابراز  مدرسه  به ویژه  عمومی  محیط های 
کرد و اظهار داشت: از طرفی حضور در مکان های 
از  بیش ازحد  استفاده  دیگر  طرفی  از  و  عمومی 
بسیار  اجتماعی  شبکه های  و  مجازی  فضای 
روح  و  جسم  سلامت  چراکه  شده  نگران کننده 

دانش آموز را تحت تأثیر قرار می دهد.
لزوم کیفیت سازی فعالیت های شبکه 

اجتماعی دانش آموزان
بحث  کیفیت  اهمیت  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
شرایط  به  توجه  با  افزود:  تابستانه  فراغت  اوقات 
این  بودن  ادامه دار  ظاهراً  و  جامعه  بر  حاکم 
بیماری به نظر می رسد که باید متناسب با شرایط 
برنامه ریزی دقیق و مناسبی از مهارت ها و علوم 

مختلف در فضای مجازی آماده سازی شود.
مادر دیگری با تأکید بر معایب استفاده بیش ازحد 
دانش  تحرک  عدم  آن  پی  از  و  مجازی  فضای  از 
این  کارشناسان  و  متولیان  کرد:  تصریح  آموزان 
عرصه باید با برنامه ریزی، سطح کیفیت مهارت های 
فعالیت های  درزمینهٔ  و  بالابرده  را  آموزان  دانش 

جسمانی حرکتی نیز راهکاری بی اندیشند.
معاون پرورشی آموزش و پرورش استان قم نیز 
در گفت وگو با خبرنگار تسنیم، با اشاره به شرایط 
منطقه ای هر استان در تعیین وضعیت برگزاری 
برنامه های فراغت اظهار داشت: برنامه های اوقات 
فراغت تابستانه که تحت تأثیر بیماری کرونا هستند 
با توجه به شرایط منطقه ای خود، استان هایی که 
وضعیت سفید و زرد داشته اند با طرح موضوع به 
شورای آموزش و پرورش جواز برگزاری پایگاه ها را 

دریافت می کنند.
نقش کلیدی اوقات فراغت بر شکل گیری 

شخصیت دانش آموزان
ناصر حمزه ای با توجه به کسب جواز وزارتخانه 
در برگزاری کلاس های حضوری و مجازی تصریح 
کرد: نامعلوم بودن وضعیت بهداشتی و در این مورد 
لزوم دریافت مجوز از استانداری فعالیت حضوری 

دانش آموزان را تحت تأثیر قرار خواهد داد.
هر  موضوع  با  را  امسال  تابستانه  طرح  وی 
در  افزود:  و  کرد  معرفی  مهارت  یک  دانش آموز 
پایگاه های  در  حضوری  فعالیت های  صورت 
تابستانه، تمام پروتکل های بهداشتی به طور دقیق 
رعایت خواهد شد که دراین بین پایگاه های مجازی 

نیز باقوت به فعالیت خود ادامه می دهند.
موجود  وضعیت  به  توجه  با  حمزه ای  گفته  به 
ندارد  وجود  آموزان  دانش  حضور  برای  مقیاسی 
چراکه احتیاط برخی از خانواده ها نیز دراین بین 
رشته های  از  برخی  درواقع  شده  علت  بر  مزید 
موردعلاقه دانش آموزان لزوماً حضوری هستند و 
همین امر احتمال ریزش فعالیت پایگاه ها را افزایش 

می دهد.
آمادگی پایگاه های تابستانه برای پرکردن اوقات 

فراغت
تابستانه  پایگاه های  فعالیت  به  اشاره  با  وی 
گفت: در صورت توافق همانند سال های گذشته 
تعداد 70 سالن ورزشی، 11 کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان، 14 دارالقرآن، 4 پژوهش سرا و 
خانه علوم و فنون استان و در صورت تمایل مدیران، 
آموزان  دانش  به  خدمات  ارائه  آماده  نیز  مدارس 

هستند.
حمزه ای در پایان با اشاره شرایط موجود یادآور 
شد: در صورت مجازی بودن پایگاه ها برنامه ریزی 
مناسبی با توجه به رشته های مختلف علمی، هنری 
و فرهنگی تدارک دیده شده که امیدواریم بازخورد و 

نتیجه مورد انتظار در این زمینه حاصل شود.
به نظر می رسد با توجه به اهمیت اوقات فراغت 
دانش آموزان و لزوم برنامه ریزی دقیق در این زمینه 
فعالین این حوزه باید با قدری تأمل وارد عمل شوند 
چراکه کیفیت برنامه های فراغت نقش کلیدی در 
ما  آموزان  دانش  آینده  و  شخصیت  شکل گیری 

خواهد داشت.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم  مطرح کرد :

عدم استقبال پیمانکاران برای آماده سازی 
طرح مسکن ملی

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم گفت: پیمانکاران به دلیل نوسانات 
قیمت، استقبالی از آماده سازی طرح مسکن ملی نمی کنند.

داریوش بلدی در شورای مسکن استان که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، در 
خصوص طرح اقدام مسکن ملی اظهار داشت: درمجموع 4400 نفر در سامانه طرح 

اقدام ملی مسکن در استان قم ثبت نام کردند که 4 هزار نفر در شهر قم هستند.
وی تصریح کرد: در جهت حضور به 1705 نفر پیامک ارسال و تاکنون هویت 1200 

متقاضی طرح مسکن ملی در قم احراز شد و سایر افراد نیز موردبررسی قرار می گیرند.
مسیر  در  مشکلاتی  کرد:  بیان  قم  استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
آماده سازی زمین وجود دارد، دراین باره در جهت انجام مراحل اجرایی فراخوانی ویژه 
ارزیابی پیمانکاران اعلام و مناقصه محدود انجام شد و ده پیمانکار مراجعه کردند که 
درنهایت 3 نفر رتبه موردنظر را به دست آوردند اما در این میان دو نفر انصراف دادند و نفر 

سوم نیز قیمت بالایی اعلام کرد.
بلدی گفت: پیمانکاران به دلیل نوسانات قیمت، استقبالی از آماده سازی طرح مسکن 
ملی نمی کنند ازاین رو تصمیم گرفته شد کارها به صورت دستمزدی انجام و امور به دو 
بخش سفت کاری و نازک کاری محول شود، اما همین شیوه نیز دستخوش نوسان قیمت 

است.
وی افزود: 1850 نفر در قم و 400 نفر در شهرهای اطراف حائز شرایط طرح ملی 
مسکن شدند که از 20 روز قبل، با برنامه ریزی هرروز 50 تا 100 نفر در بنیاد مسکن حضور 

یافتند و طبق پروتکل بهداشتی، بررسی انجام شد.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم افزود: تاکنون 500 واحد عملیات 
اجرایی شده و درصدد هستیم با اعلام مجدد فراخوان و تمهیدات لازم پروژه های مسکن 

در اراضی 17 هکتاری را عملیاتی کنیم.
وی بیان کرد: در جهت اجرای عملیات به صورت منسجم و باکیفیت بالا، کمیته فنی 

تشکیل و مشاوری برای هر پروژه اخذ شد.
خصوص  در  مسکن  معاون  و  شهرداری  بین  تفاهم نامه ای  کرد:  خاطرنشان  بلدی 
بخشش عوارض ویژه محرومین و تخفیف 50 درصدی عوارض برای سایر متقاضیان در 
دست اقدام بود اما هنوز نتیجه ای نگرفتیم، امیدواریم با همراهی شهرداری بتوانیم قیمت 
تمام شده را کاهش دهیم، در این راستا نظام مهندسی 50 درصد تخفیف برای کاهش 

هزینه ها داده است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم عنوان کرد: در تأمین آب و برق و 
انشعابات نیز نیازمند همراهی بیشتری هستیم تا بتوانیم آماده سازی زمین را در اسرع 

وقت به اتمام برسانیم.

مدیر ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( در استان قم:

۳۰ هزار بسته معیشتی میان محرومان 
استان قم توزیع می شود 

 مدیر ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( در استان قم گفت: توزیع 4 میلیون بسته 
پروتئینی توسط این ستاد از امروز آغاز شد که در مرحله نخست 30 هزار بسته در استان 

قم توزیع می شود . 
فرمان  اجرایی  ستاد  جهادی  قرارگاه  مردمی  گروه های  نشست  در  عندلیب  حسن 
امام)ره( که در مجتمع شهر آفتاب برگزار شد، با اشاره به اقدامات ستاد اجرایی فرمان 
امام)ره( در استان برای مقابله با ویروس کرونا اظهار داشت: این ستاد برای مقابله با کرونا 

در استان با برنامه و همه توان وارد عمل شد.
مدیر ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در استان قم افزود: 6 اسفندماه سال 98، 4 کاروان 
سلامت در قم مستقر شدند و 20 روزبه ارائه خدمت پرداختند و 20 هزار نفر به صورت 

رایگان ویزیت شدند و دارو دریافت کردند.
وی ادامه داد: در ایام عید که اوج بیماری کرونا بود 15 هزار بسته بهداشتی در مناطق 

محروم استان توزیع شد و موضوع ضدعفونی کردن معابر را انجام دادیم.
عندلیب تصریح کرد: پس از فرمایش مقام معظم رهبری در زمینهٔ کمک مؤمنانه ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( پای کار آمد و یک میلیون بسته غذایی در سراسر کشور توزیع کرد 

که  سهم استان قم  30 هزار بسته بود.
مدیر ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در استان قم ادامه داد: برای اینکه این فرایند ادامه 
داشته باشد توزیع 4 میلیون بسته پروتئینی از امروز آغاز شد که در مرحله نخست 30 
هزار بسته در استان قم توزیع می شود و همچنین در مرحله دوم کار توزیع 30 هزار بسته 

پروتئینی انجام می شود.
وی با اشاره  نقش گروه های جهادی در کمک به محرومین استان افزود: همه اقداماتی 
که ستاد اجرایی فرمان امام)ره( انجام می دهد باهمت گروه های جهادی عزیز است چون 

ستاد بازوی اجرایی ندارد و از ظرفیت گروه های جهادی بهره مند  می شویم. 
 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم خبرداد:

آغاز ساماندهی محل استقرار کارگران 
ساختمانی در قم 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم از آغاز ساماندهی محل استقرار 
کارگران ساختمانی در قم خبر داد.

سید مجتبی سبحانی ثابت در گفت وگویی با اشاره به اهمیت ساماندهی کارگران در 
سطح شهر اظهار داشت: حفظ کرامت انسانی کارگران مهم ترین دغدغه شورای اسلامی 

شهر قم و مجموعه مدیریت شهری و مسئولان است.
وی نظام مند شدن محل استقرار کارگران را به عنوان یکی از برنامه های شورای شهر قم 
در سال 99 دانست و افزود: با توجه به اطلاعاتی که انجمن صنفی کارگران در اختیار 

شورای اسلامی شهر قم قرار داده، سامان دهی محل استقرار کارگران آغازشده است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر  قم برگزاری جلسات 
متعدد با حضور اعضای انجمن صنفی و اعضا کمیسیون را مثبت ارزیابی و بیان کرد: نقاط 

زیادی برای استقرار کارگران در سطح شهر موردبررسی قرار گرفت.
وی از انتخاب سه نقطه در سطح شهر برای شروع کار خبر داد و خاطرنشان کرد: برای 
رسیدن به نتیجه مطلوب تقسیم وظایف انجام شده و بخش هایی از کار به شهرداری، اداره 

کار، سازمان فنی و حرفه ای و انجمن صنفی کارگران واگذارشده است.
سبحانی ساماندهی محل استقرار کارگران را کار بزرگی دانست و تأکید کرد: این کار از 
عهده شهرداری به تنهایی برنیامده و همه دستگاه ها و ارگان ها باید وظایف خود را به خوبی 
انجام دهند. وی از ساخت یکی از ساختمان های استقرار کارگران توسط شهرداری خبر 
داد و گفت: یکی از ساختمان ها عملیات عمرانی آن در مراحل پایانی بوده و تجهیزات لازم 

برای آن توسط شهرداری خریداری شده است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: ساختمان شماره 
یک در میدان نبوت ساخته شده و ارگان ها مرتبط باید وارد میدان شده و وظایف محول 

شده به آن ها را انجام دهند.
 

 معاون  آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

 افزایش 4۰درصدی متقاضیان مدارس 
استعدادهای درخشان 

 معاون  آموزش و پرورش استان قم گفت: تقاضای ثبت نام در مدارس استعدادهای 
درخشان امسال نسبت به سال های گذشته با رشد 40 درصدی روبرو بوده است.

علی طالبی در گفت وگویی با اشاره به افزایش 40 درصدی تقاضای ثبت نام در مدارس 
استعدادهای درخشان اظهار داشت: فرآیند ثبت نام از 26 بهمن ماه سال تحصیلی 
گذشته آغاز و تا سوم اسفندماه آخرین مرحله آن انجام شد که به واسطه شرایط حاکم 
بر کشور و احتمال جا ماندن از ثبت نام، فراخوان این مدارس از 12 تا 18 اردیبهشت ماه 
تمدید شد. رئیس اداره استعدادهای درخشان آموزش و پرورش استان قم با بیان نحوه 
برگزاری آزمون ورودی این مدارس تصریح کرد: آزمون در 27 تیرماه در دو نوبت صبح با 
حضور متقاضیان پایه هفتم و پایه دهم و نیز در نوبت بعدازظهر، در رشته های ریاضی، 
تجربی و انسانی برگزار می شود. وی با اشاره به روند برگزاری آزمون ها افزود: آزمون پایه 
هفتم برای ورود به متوسطه بر اساس استعداد تحلیلی و تست هوش دانش آموز و آزمون 
پایه دهم نیز بر مبنای کتاب های درسی و استعدادهای تحصیلی در کنار استعدادهای 
تحلیلی موردسنجش قرار می گیرد.  طالبی با اعلام نخستین دوره پذیرش در رشته انسانی 
خاصه مدارس پسرانه استعدادهای درخشان، یادآور شد: به دلیل شرایط موجود کرونایی، 
در آزمون امسال از کتاب های پایه هشتم صد درصد محتوی آموزشی و پایه نهم تنها 50 

درصد از محتوی کتاب ها لحاظ خواهد شد.

رییس اداره آموزش وپرورش استثنایی  ستان قم:

۲۵ هزار نوآموز بدو ورود به دبستان 
در قم سنجش می شوند

رییس اداره آموزش وپرورش استثنایی استان قم گفت: امسال 25 هزار نوآموز 
بدو ورود به دبستان در 23 پایگاه این استان توسط کارشناسان، سنجش سلامت 

می شوند. 
هاجر شعاعی  افزود: این طرح از 21 تیرماه جاری آغاز می شود، تا 2 ماه ادامه 
دارد و با توجه به شرایط حاکم در جامعه به دلیل شیوع ویروس کرونا،  احتمال 

تمدید طرح وجود ندارد.
گذشته  سال های  همانند  نوآموزان  سنجش  اجرای  روند  این که  بیان  با  وی 
می باشد، بیان کرد: خانواده ها با مراجعه به مدارسی که قصد ثبت نام فرزندان خود 

را دارند، نوبت سنجش را دریافت و در وقت مقرر به پایگاه ها مراجعه می نمایند.
وی از خانواده ها درخواست کرد: درتاریخ مشخص شده به پایگاه های سنجش 
مراجعه کنند و ماسک و دستکش به همراه داشته باشند و یکی برای جلوگیری از 

تجمع افراد فقط یکی از والدین همراه کودک باشد.
شعاعی اضافه کرد: امسال برای نخستین بار در مناطق کهک و جعفریه پایگاه 
ثابت راه اندازی می شود تا خانواده ها زحمت آمدن به شهر قم را متحمل نشوند؛ در 

هر کدام از نواحی شهر قم نیز 2 تا سه پایگاه فعال خواهد بود.
وی با بیان این که پارسال 3600 نوآموز در قالب طرح سنجش پیش دبستانی 
این که  به  توجه  با  ندارند، گفت:  به سنجش مجدد  نیازی  و  غربالگری شدند 
پیش بینی می شود امسال 28 هزار نوآموز وارد مقطع پیش دبستانی و اول دبستان 

شوند،  طرح سنجش برای حدود 25 هزار نوآموز دیگر انجام خواهد شد.
به گفته وی، در پایگاه های اولیه نوآموزان از نظر بینایی، شنوایی، بهداشت 
دهان، دندان و مو، قد و وزن و آمادگی تحصیلی غربالگری می شوند و کودکانی که 
در غربالگری اولیه بتوانند مراحل را با موفقیت پشت سر بگذارند به مدرسه عادی 
معرفی می شوند و سایر نوآموزان که مشکوک به مشکل تشخیص داده شوند، برای 

بررسی بیشتر به پایگاه تخصصی معرفی خواهند شد.
رییس آموزش وپرورش استثنایی قم اضافه کرد: 2 پایگاه تخصصی در سطح 
استان فعال خواهد شد تا مسائل نوآموزان مشکوک به مشکل را بررسی و اقدامات 

درمانی آن ها را پیگیری نماید.
به گفته وی، پارسال 23 هزار و 475 نوآموز بدو ورود به دبستان و سه هزار و 405 

نوآموز بدو ورود به پیش دبستانی سنجش شدند.
وی خاطرنشان کرد: از این تعداد 19 هزار و 33 نوآموز بدون مشکل در مدارس 
عادی ثبت نام شدند و چهار هزار و 442 نوآموز نیز مشکوک به مشکل بودند که پس 

از ارزیابی های تخصصی 295 نوآموز به مدارس استثنایی معرفی شدند.
در سال تحصیلی گذشته یک هزار و 619 دانش آموز در 24 مدرسه استثنایی و 

مرکز مشکلات ویژه یادگیری قم تحصیل می کردند.
 

معاون جهاد کشاورزی استان قم خبر داد؛
عرضه مرغ منجمد با قیمت ۱۳۵۰۰ تومان در قم

معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان قم گفت: هر کیلوگرم مرغ 
منجمد با قیمت 13 هزار و 500 تومان برای مصرف کننده در فروشگاه هایی عرضه 

می شود که سازمان صمت معرفی می کند.
علی اصغر همت با اشاره به تأمین نهاده های دامی مورد نیاز دامداران در استان 
قم، گفت: از ابتدای سال تاکنون 23 هزار تن سویا، 23 هزار تن ذرت و 22 هزار تن 

جو به استان قم وارد شده است.
وی بیان کرد: جو وارد شده عمدتاً برای دام های سبک و سنگین در اختیار 
کارخانجات خوراک دام، پرواربندان دام سبک و سنگین و واحدهای گاو شیری 
قرار گرفته است. معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان قم گفت: 20 
درصد از ذرت و سویای وارد شده در اختیار دامداری ها و گاو شیری و مابقی میان 

مرغداری های گوشتی، تخم گذار و پولت توزیع شد.
وی تصریح کرد: سامانه بازارگاه برای خرید همه نهاده ها اختصاص داده شده 
است که از طریق این سامانه نهاده ها در اختیار استان ها قرار می گیرد تا خرید 

مستقیم از طریق تشکل ها فراهم و دست واسطه ها کوتاه شود.
وی در خصوص علت افزایش قیمت مرغ بیان کرد: از آن جایی که سال گذشته 
در ایام عید کمبود مرغ در بازار وجود داشت، مرغداران برای جلوگیری از بروز این 
مشکل، شب عید جوجه ریزی را افزایش دادند، اما به دلیل کرونا و کاهش خرید، 
قیمت مرغ کاهش یافت و مرغداران ضرر بسیاری را متحمل شدند که این امر 
موجب کاهش جوجه ریزی در برخی استان ها و افزایش قیمت مرغ شد، اما در 

استان قم کاهش جوجه ریزی نداشتیم.
همت بیان کرد: مرغ منجمد برای تنظیم بازار به هر میزانی که نیاز باشد، عرضه 

می شود و مشکلی در استان در این زمینه نداریم.
وی با بیان اینکه مرغ منجمد در فروشگاه هایی که سازمان صمت معرفی می کند 
از طریق شرکت پشتیبانی امور دام عرضه می شود، افزود: قیمت هر کیلوگرم مرغ 

منجمد برای مصرف کننده 13 هزار و 500 تومان است.
 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

قم به یک  قطب صادراتی مهم
 تبدیل می شود

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: 358 طرح صنعتی با 
بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی در قم وجود دارد که حمایت از فرآیند تکمیل 

ساخت و راه اندازی آن ها در اولویت برنامه های اقتصادی استان است. 
محمود سیجانی بیان کرد: با بهره برداری از این طرح های صنعتی علاوه بر ارتقا 

شاخص های تولید در قم،  برای 9هزار و 442 تن فرصت شغلی ایجاد می شود.
وی بیان کرد:  تاکنون برای اجرای طرح های یادشده، 13هزار و 290 میلیارد 
ریال سرمایه گذاری انجام شده و به 14 هزار و 500 میلیارد ریال سرمایه گذاری 
دیگر نیز برای تکمیل آن ها،  نیاز است. وی ادامه داد: همچنین 426 طرح صنعتی 
با بیش از 40 درصد پیشرفت فیزیکی نیز در استان موجود است که بیش از 43 
هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری برای ساخت آن ها صورت گرفته و با تکمیل و 

بهره برداری از آن ها برای 11هزار تن اشتغال ایجاد می کند.
سیجانی گفت: مهمترین محصولاتی که در جریان تکمیل طرح های نیمه تمام 
آهنی،  و  فولادی  محصولات  مانند  کالاهایی  می شود،   تولید  قم  در  صنعتی 
محصولات پلاستیکی،  انواع لوله و پوشش لوله، پنل خورشیدی،  الیاف مصنوعی،  
انواع شمش فولادی و لوازم بهداشتی و سلولزی است. وی بیان کرد: روند استقبال 
سرمایه گذاران برای فعالیت اقتصادی در بخش صنعت قم با رشد خوبی همراه 
است و در آینده نزدیک قم علاوه بر تولید و تامین بسیاری از محصولات صنعتی 

موردنیاز کشور، به یک قطب صادراتی مهم تبدیل خواهد شد.
 

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم :

کتابخانه تخصصی ایثار و شهادت در قم 
احداث می شود 

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم از احداث بزرگترین 
کتابخانه تخصصی حوزه ایثار و شهادت استان قم در مرکز فرهنگی و موزه انقلاب 

اسلامی و دفاع مقدس استان خبر داد. 
حجت الاسلام علی لقمانپور پیش از ظهر دیروز در بازدید سردار سیدمحمود 
میرفیضی فرمانده انتظامی استان از مجموعه در حال تکمیل موزه انقلاب و دفاع 
مقدس قم اظهار داشت: این مرکز، کاملا رویکرد مردمی دارد و در همین راستا 
امکانات و خدماتی برای استفاده عموم بازدیدکنندگان از موزه پیش بینی شده 
است. وی افزود: برای بخش های مختلف نیروهای مسلح و گروه های مردمی 
فعال در دوران دفاع مقدس، نصب نمادها و المان هایی در موزه پیش بینی شده 
و ضرورت دارد از نیروی انتظامی هم نمادی که یادآور رشادت این نیرو به عنوان 

شهربانی و ژاندارمری در آن دوران باشد، مشخص گردد.

اجتماعی

  سایه سنگین کرونا بر برنامه اوقات فراغت تابستانه در قم؛

خانواده ها نگران تهدیدهای فضای مجازی برای دانش آموزان

گزارش از: فاطمه دهقان نیری  

 افزایش نگران کننده آمار تلفات و مبتلایان به کرونا حکایت از بی توجهی به رعایت 
پروتکل های بهداشتی نسبت به این ویروس شاخ دار دارد.

در نخستین روزهایی جولان کرونا، جمله »چه کنم تا بیمار نشوم« نقل محافل بود و 
مردم مترصد خواندن یا شنیدن مطلبی در مورد پیشگیری از ابتلا به این ویروس بودند.

توصیه های بهداشتی و ایمنی به شدت منتشر می شد و رسانه ها از حال بد بیماران 
کرونایی می گفتند تا تلنگری باشد برای اقشار مختلف که با مشاهده آن، پروتکل های 
بهداشتی و درمانی و غذایی را جدی تر بگیرند. در کنار این، بسیج همگانی هم شکل 

گرفت تا روزانه و شبانه به ضدعفونی کردن مناطق و معابر بپردازند.
در همین بازه زمانی، سفرها و دورهمی های خانوادگی به دیدار در فضای مجازی 
محدود شد که نمونه بارز آن، از بین رفتن دید و بازدید نوروز و گشت و گذار در طبیعت بود 
که سیزده به در امسال شاهد عینی آن شد. پول نقد به دلیل اینکه از عوامل انتقال ویروس 
کرونا بود از چرخه مبادلات حذف شد و خرید از طریق کارت حتی به کرایه تاکسی ها 
کشیده شد و بانک ها و پمپ بنزین ها هم از دریافت پول نقد طفره می رفتند و به کارت 
اکتفا می کردند. در نتیجه رعایت این نکات بهداشتی، آمار فوتی های کرونا در آستانه دو 

رقمی قرار گرفت و رتبه ایران در جایگاه بین المللی، از سوم جهان به دهم رسید.
اما بازگشت زودهنگام به زندگی عادی در کنار کمرنگ شدن نقش بهداشت و رعایت 
نشدن پروتکل های اعلامی، باعث شد تا این ویروس ناخوانده سوار بر اسب تروای خود، 
پشت هر خانه بنشیند و به کوچک و بزرگ رحم نکند. نکته ای که آمارها بر آن صحه می 
گذارند و به گفته سیما سادات لاری سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
تاکنون 243 هزار و 51 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 
160 نفر در 24 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 11 هزار و 731 
نفر رسید. سیما سادات لاری روز دوشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس 
کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: از دیروز تا امروز 16 تیر 1399 
و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 613 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 در 
کشور شناسایی شد که هزار و 468 مورد بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران 
کووید 19 در کشور به 243 هزار و 51 نفر رسید. وی ادامه داد: متاسفانه در طول 24 
ساعت گذشته، 160 بیمار کووید 19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 
این بیماری به 11 هزار و 731 نفر رسید. معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 
204 هزار و 83 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 
3201 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار 
دارند. لاری افزود: تاکنون یک میلیون و 820 هزار و سه آزمایش تشخیص کووید19 در 
کشور انجام شده است. سخنگوی وزارت بهداشت اظهار کرد: استان های خوزستان، 
هرمزگان، بوشهر، کرمانشاه، کردستان، ایلام، آذربایجان های غربی و شرقی و خراسان 

رضوی در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های گلستان، البرز، کرمان، یزد، 
همدان و سیستان و بلوچستان در وضعیت هشدار قرار دارند.

ضرورت بازگشت دوباره جدیت اجرایی شدن پروتکل های بهداشتی 
 یافتن راهکاری برای بازگشت دوباره جدیت اجرایی شدن پروتکل های بهداشتی 
مبارزه با کرونا در جامعه، را برآن داشت تا با محمدرضا محبوب فر کارشناس کمیته 

کشوری پیشگیری از کرونا و عضو انجمن بهداشت محیط ایران به گفت و گو بنشیند.
محبوب فر در این گفت وگو با اشاره به اینکه شروع کرونا در ایران و ایتالیا همزمان بود به 
قیاس این دو  کشور در امر مبارزه با ویروس تاجدار پرداخت و گفت: امروز شاهدیم که آمار 
فوتی های ایتالیا یک رقمی شده و به عدد 6 رسیده در حالی که شاهدیم آمار فوتی ها در 
ایران نسبت به اسفند و فروردین ماه افزایش معناداری پیدا کرده و سه رقمی شده است.

اعمال  ادامه داد: فقدان یک سیاست واحد و مشخص متاسفانه موجب شد  وی 
محدودیت هایی که در اسفند ماه و فرودین ماه برقرار شده بود از بین برود و در گذر 
زمان و با بازگشایی ها و رفع محدودیت ها و قرنطینه در آستانه شیوع و افزایش ابتلای 
افراد به ویروس کرونا باشیم. این کارشناس کمیته کشوری پیشگیری با اشاره به ابلاغ 
دستورالعمل های بهداشت فردی اظهار داشت: اما ذات و ماهیت این پروتکل ها با 

فقدان برنامه اجرایی و مدون برای نظارت و کنترل این دستور العمل ها مواجه بود.
وی ادامه داد: تا آنجا که با اعمال بازگشایی ها، این تلقی ایجاد شد که شرایط کشور 
عادی است همین عادی سازی کاذب منجر به این شد که شاهد افزایش سفرها و 

تجمعات در کشور و رعایت نشدن دستورالعمل های بهداشتی از سوی مردم باشیم.
محبوب فر با تاکید بر اینکه در این میان، بخشی از مردم نسبت به قرنطینه، محدودیت 
ها و ممنوعیت ها دچار بدبینی شدند و مشکلات روحی روانی گریبان آنان را گرفت و 
فرتوت شدند، تصریح کرد: در این هنگامه، تشکل های مردم نهاد هم که تحت عنوان 
مددکاری اجتماعی مطرح هستند، نقش و وظیفه آموزشی، توانمندسازی و آگاهی 
رسانی را به درستی انجام ندادند. یعنی بستر و فرهنگ قرنطینه برای مردم مطرح نشد در 
نتیجه دچار سردرگمی شدند و همزمان با این مساله مشکلات معیشتی و اقتصادی در 

میانه تحریم و کرونا موجب شد مردم به صورت خودجوش قرنطینه را بشکنند.
عضو انجمن بهداشت محیط ایران با تاکید بر اینکه خارج شدن مردم خسته از فضا و 
روزهای کسل کننده کرونا باعث شد تا دیگر به گذشته بازنگردند، خاطرنشان کرد: اکنون 
با بی توجهی مردم نسبت به رعایت دستورالعمل ها و پروتکل های بهداشتی مواجه 
هستیم. وی افزود: در عین حال کرونا باعث بروز برخی مشکلات اقتصادی شد تا آنجا که 
80 درصد درآمد مردم از دست رفت و همین امر باعث شد از یک سو بیماری های روحی، 
روانی، افسردگی ها، تنش و اضطراب و از سوی دیگر مشکلاتی که کرونا ایجاد کرد، عامل 
عدم رعایت پروتکل های بهداشتی شود. محبوب فر پیشنهاد داد: به هر صورت کرونا 
ظاهرا قصد کوتاه آمدن ندارد اما مردم باید با رعایت پروتکل های بهداشتی و توصیه های 

پزشکی خود را گزند این ویروس محافطت کنند.

آمار فوتی ها نشان از بی توجهی به پروتکل های بهداشتی دارد

زندگی با ویروس شاخدار؛ مراقب خود باشید
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اقتصادی

 رئیس کل بانک مرکزی در ارتباط با بازار ارز توضیح داد: گزارش های خوبی از افزایش قابل توجه صادرات نفت، فرآورده های 
نفتی و صادرات غیرنفتی و خبرهای مثبت از آزاد شدن منابع مسدودی بانک مرکزی دریافت کرده ام که روند تأمین ارز را 

متحول خواهد کرد.
»عبدالناصر همتی« با انتشار یادداشتی اینستاگرامی با موضوع »درباره بازار ارز«،  افزود: »قبلًا هم تأکید کرده ام؛ تلاطم این 
روزهای بازار، عمدتاً از عدم تعادل عرضه و تقاضا در بازار حواله ارز، به خاطر مشکلات ناشی از کرونا در ابتدای سال، نشأت 
گرفته است. با فروکش کردن تدریجی تقاضاهای تجمیع شده ماههای قبل و افزایش عرضه در نیما تعدیل خواهد شد.« در 
ادامه این یادداشت تصریح شده؛ صادرکنندگان تکیه گاه اصلی ارزآوری کشور هستند؛ فرصت برای برگرداندن میلیاردها 
دلار ارز صادراتی در 2 هفته آتی پایان می یابد. این فرصت به هیچ وجه تمدید نخواهد شد. از فردا با هماهنگی بانک مرکزی، 
قوه محترم قضائیه، وزارت صمت و نهادهای نظارتی، صادرکنندگانی که تاکنون تعهد خود را ایفا نکرده اند، در لیست های ده 
نفره برای توضیح در مورد نحوه ایفای تعهدات دعوت می شوند. رئیس کل بانک مرکزی در این مطلب افزوده است: مجدداً 
تأکید می کنم؛ بانک مرکزی دخالت هدفمند خود در بازار را به تشخیص خود و با در نظر گرفتن مصالح عالیه اقتصادی کشور 
اعمال خواهد کرد. بانک مرکزی یک  بار در مهرماه 97 توان خود را نشان داد. برخی به خاطر اشتباه محاسباتی تا دوسال برای 
فروش دلارهای 19 هزار تومانی خود معطل ماندند. امروز نیز ریسک بازار ارز برای سرمایه گذاری بشدت افزایش پیدا کرده 

است و من نیز وظیفه دارم این را به فعالان اقتصادی گوشزد کنم.

 رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی از کاهش قیمت گیلاس و هلو در بازار خبر داد و گفت: بازار میوه شرایط 
آرامی را تجربه می کند.

اسدالله کارگر درباره آخرین وضعیت قیمت میوه های تابستانه گفت: هفته گذشته پیش بینی کرده بودیم که قیمت 
میوه های تابستانه بین 10 تا 15 درصد کاهش می یابد که این مساله در حال تحقق است.

وی با اشاره به اینکه قیمت گیلاس صورتی و مشکی به ترتیب حدود 4 و 3 هزار تومان کاهش داشته است، افزود: 
قیمت هر کیلوگرم گیلاس صورتی هم اکنون بین 5 تا 12 هزار تومان در میدان مرکزی میوه و تره بار است همچنین 
قیمت هر کیلو گرم گیلاس مشکی 7 تا 12 هزار تومان است همچنین قیمت گیلاس تکدانه بین 15 تا 25 هزار تومان 

است.
کارگر همچنین از کاهش قیمت حدود 3 هزار تومانی هلو خبر داد و گفت: قیمت هلوی پیش رس بین 4 تا 7 هزار 

تومان و هلوی هسته جدا بین 7 تا 12 هزار تومان است.
وی قیمت موز را بین 8 تا 12 هزار تومان اعلام کرد و افزود: قیمت هر کیلوگرم زرد آلوی بادامی 5 تا 12 هزار تومان، 

زرد آلو قیسی 4 تا 8 هزار تومان، زرد آلوی شیراز بین 15 تا 28 هزار تومان و زرد آلوی کاشان 4 تا 8 هزار تومان است.
به گفته کارگر جزئیات قیمت انواع میوه، سبزی و صیفی جات در میدان مرکزی میوه و تره بار به شرح ذیل است که 
این محصولات با احتساب 35 درصد هزینه حمل و سود خرده فروشی در میوه فروشی های سطح شهر عرضه می شود.

رئیس کل بانک مرکزی:

 روند تأمین ارز متحول می شود
آخرین وضعیت قیمت میوه های تابستانه؛

قیمت نوبرانه ها کاهش یافت

به اعتقاد یک تحلیلگر، بزرگترین سوداگران ما در بازار مسکن بانک ها هستند، 
در دنیا از ما به تفاوت خرید و فروش مسکن مالیات گرفته می شود و همین امر 
باعث عدم سوداگری در این بازارها می شود و اگر دولت ها احساس کنند باید 
کنترل شدیدی بر بازار مسکن داشته باشند، نرخ مالیات مذکور را تا 80 درصد 

نیز بالا می  برند.
فرهاد بیضایی - کارشناس مسکن -  شنبه شب گذشته در برنامه پایش که با 
موضوع »سوداگری در بازار مسکن« پخش شد، با اشاره به اینکه سیاستگذاری 
مسکن از دهه 70 از ریل خود خارج شد، گفت: مسکن تبدیل به یک کالای 
سرمایه ای شده است، در ابتدای دهه 80، بر اساس مطالعات وزارت مسکن 

سابق، اولین هشدار به سیاست گذاران داده شد.
وی ادامه داد: بر اساس مطالعات مذکور، بیش از 50 درصد تقاضاهای بازار 
مسکن سرمایه ای است، این کار موازنه تقاضاهای مصرفی و سرمایه ای را بهم 

زد، از سال 85 تا 95 نیز تقاضاهای سرمایه ای به 70 درصد رسیده است.
بیضایی افزود: از ابتدای دهه 80 با ورود بانک های خصوصی به حوزه زمین 
و مسکن، این بازار رشد فزاینده ای را تجربه کرد و به سرمایه ای تر شدن این 
بازار کمک نمودند. موفق ترین دوره در بازار مسکن بازه زمانی سال های 85 تا 
90 است که تقریبا بیش از 5 میلیون واحد مسکونی به موجودی مسکن کشور 

افزوده شد که البته در این آمار مسکن مهر لحاظ نشده است.
وی ادامه داد: با این حال تعداد خانوارهایی که در این مدت صاحب خانه 
شده اند، حدود 1/7 میلیون است که نمایانگر وجود 70 درصد تقاضای سرمایه 
ای و سوداگرانه در این بازار است، در حال حاضر نیز فرآیند سابق ادامه پیدا 
کرده و بر طبق سرشماری درصد سکونت ملکی در خانوارهای شهری به زیر 

60 درصد رسیده است.
کارشناس مسکن کشور با بیان اینکه اجاره نشینی در کشور ما بیش از 
آمارهای  جهانی است، گفت: اجاره نشینی در این سال ها افزایش یافته است، 
در کشورهای حوزه اسکاندیناوی استجیار یک انتخاب است اما در ایران شرایط 

مردم را به سمت اجاره نشینی سوق می دهد.

مالیات بر عایدی سرمایه حلقه مفقوده بازار مسکن
بیضایی بیان کرد: بررسی های آماری در سال 1397 نشان می دهد یک 
جوان ایرانی در این سال 500 دلار حقوق می گرفته در حالی که متوسط قیمت 
اجاره در تهران 700 دلار بوده است، در شهری مثل آنکارا قیمت اجاره رقمی 
تقریبا 500 تا 600 دلار است و متوسط درآمدعددی بین 1000 تا 1100 دلار 
است، یعنی در آنکارا جوانی که شاغل شود می تواند بلافاصله تشکیل خانواده 
دهد. حال در کشور ما یک جوان باید در یک دوره پس انداز کند تا بتواند مبلغ 

رهن یک خانه که فقط در ایران وجود دارد را بپردازد.
کارشناس اقتصادی برنامه پایش ادامه داد: مالیات بر عایدی سرمایه حلقه 
مفقوده بازار مسکن کشور است، در کشور ما بازارهای غیر تولیدی جذاب وجود 
دارد که سرمایه گذاران بدون هیچ منعی در آن سرمایه گذاری می کنند و این 

آسیب اقتصاد کشور است.
تامین  و بیمه  به وضع مالیات  با توجه  تولید در کشور ما  بیضایی گفت: 
اجتماعی مشکل است، با وجود این سختگیری ها برای تولید در کشور و درآمد 
راحت دلالی و سوداگری در کشور، مشخص است که کسی به سمت تولید 

نرود و همه در کشور دلالی کنند.
وی با تاکید بر اینکه در رکود اقتصاد جهانی نیز معاملات ملک تهران رونق 
داشت، گفت: در رکود دبی، معاملات ملکی در برج های تهران انجام می شد 
که پول آن در خارج از کشور جا به جا می شد، هیچکس نیز از جا به جایی 
این پول خبردار نمی شد و بنابراین مسکن بهشت سوداگران و پولشویان است.
تحلیگر بازار مسکن ادامه داد: بزرگترین سوداگران ما در بازار مسکن بانک ها 
هستند، در دنیا از ما به تفاوت خرید و فروش مسکن مالیات گرفته می شود و 
همین امر باعث عدم سوداگری در این بازارها می گردد. در مقاطعی که دولت ها 
احساس می کنند باید کنترل شدیدی بر بازار مسکن داشته باشند، نرخ مالیات 

مذکور را تا 80 درصد نیز بالا می برند.
بیضایی در پایان افزود: در خیلی از کشورهایی که به دنبال کاهش فاصله 
طبقاتی هستند، نرخ مالیات فوق به 40 درصد می رسد، این مکانیزم باعث 

می شود بخش عمده ای از عایدی سوداگری را مالیات بگیریم و انگیزه سوداگر 
را سلب نماییم، اگر این مکانیزم در بازارهای مسکن، طلا و ارز رخ دهد، سرمایه 
دار از انجام رفتارهای سوداگرانه منصرف می شود و سرمایه خود را در حوزه 

تولید به کار می گیرد.
روند صعودی بازار بورس در بلند مدت

رضا نازی - تحلیلگر بازار سرمایه - هم در خصوص روند بازار سرمایه بیان 
کرد: تفکر سرمایه گذاری در روند بازار سرمایه موثر است و اگر این تفکر بلند 
مدت باشد، هیچ مشکلی متوجه بازار نیست و اگر این نگاه کوتاه مدتی باشد، 

مشکلات بسیاری را برای فعالان بازار سرمایه ایجاد می کند.
وی گفت: اصلاح های رخ داده در بازار سرمایه، طبیعی و جز ذات بازار است، 
به عبارت دیگر رشد شاخص کل با دلار همپوشانی دارد و همراه با رشد دلار، 
شاخص کل نیز روند صعودی خود را داشته است، جریان ورود نقدینگی یکی 

از عوامل موئر بر بازار سرمایه است.
تحلیلگر بازار سرمایه افزود: روند نزولی دلار، الزاما روی بازار سرمایه تاثیر ندارد، 
چراکه بین دلار بازار آزاد و دلار سامانه نیما تفاوت قیمتی است و نرخ نیما هم 
روند صعودی دارد، در دوماه اخیر روند ورود پول به بازار صعودی بوده است و 

همین عامل پویایی  بازار سهام است.
نازی گفت: ضریب نفوذ بورس در جامعه رشد داشته و حجم معاملات در 
چند ماه اخیر خیره کننده بوده است، ارزش معاملات بورس در حال حاضر 
15 هزار میلیارد تومان می باشد و همین رقم نشان دهنده توجه مردم به این 

بازار است.
وی در زمینه سهام عدالت و تاثیر آن بر بازار بیان کرد: پیشنهاد من به مردم 

نگهداری سهام عدالت است و این سهام دارایی ارزنده ای می باشد.
تحلیلگر بازار سرمایه افزود: اصلاحات هفته اخیر شاخص کل، طبیعی و قابل 
پیش بینی بود و خطری سهامداران را تهدید نمی کند، فعالین بازار که از سال 
1396 وارد بازار سرمایه شده اند، بازدهی خیره کننده ای را نسبت به بازارهای 

موازی کسب کرده اند.
نازی در پایان گفت: درباره تشبیه نوسانات این بازار به ریزش سال 1392 نیز 
باید گفت ما در شرایطی هستیم که تجربه های خاصی را پشت سر گذاشته ایم 
و بازار به یک بلوغ رسیده است، در بلند مدت بازار سهام ارزنده است و روند رو 

به رشدی دارد.
ایجاد شفافیت در معاملات، وظیفه اصلی بورس کالا

رضا محتشمی پور - معاون عملیات و نظارت بر بورس کالا - در زمینه وظایف 
بورس کالا و اتفاقات رخ داده در این بازار با بیان اینکه بورس کالا بستری برای 
معاملات حجیم و بزرگ است، گفت: بعضی از کالاها نظیر مواد اولیه و خام، در 
حجم بالا تولید و تجارت می شود، بورس های کالایی شناخته ترین بازار برای 

انجام اینگونه معاملات در سطح ملی و فراملی است.
وی افزود: این بورس ها شاخص های قیمتی را برای بازار تعیین می کنند، به 
عبارتی دیگر در بورس کالا کشف قیمت کالاها معیار و استاندارد است، بورس 
کالا می تواند نقش تامین مالی کننده برای صنایع و تولید کشور را نیز ایفا کند.
و  بازار  به  اطمینان  ایجاد  گفت:  کالا  بورس  بر  نظارت  و  عملیات  معاون 
جلوگیری از نوسانات بی قاعده و هیجانی نیز وظیفه دیگر بورس کالا است، 
در بازار ایران بورس های کالایی نقش ایجاد شفافیت در معاملات را دارد، این 
شفافیت به تنظیم گری بازار کمک می کند و از نوسانات نیز جلوگیری می کند.
محتشمی پور در خصوص نوسانات موجود در کالاهای عرضه شده در بورس 
کالا، بیان کرد: بورس های کالایی شاخص وضعیت اقتصادی کشور هستند، 
بعضی از شرکت های عرضه کننده به استناد تغییر در قیمت های مواد اولیه، 
قیمت پایه خود را افزایش دادند که نشان دهنده افزایش قیمت ها در بازار 

است.
وی ادامه داد: بورس های کالایی نشان دهنده نقص در بازار کشور است و از 
طریق می توان بازار را اصلاح نمود، البته در تابلوی بورس کالا نیز نقص وجود 
دارد که مهمترین آن عرضه ناقص است که به سیاست ها و مقررات بر می گردد.

مالیات بر عایدی سرمایه حلقه مفقوده بازار مسکن؛

چه عواملی به افزایش قیمت مرغبانک ها بزرگترین سوداگران بازار مسکن کشور
 دامن زد؟

 قیمت مرغ در بازار 2 نرخی شده است؛ قیمتی را که کارگروه تنظیم بازار 
برای مرغ مصوب اعلام کرده و از طرف دیگر، قیمت بازار آزاد که به دور از چشم 

تعزیرات خرید و فروش می شود.
در حال حاضر قیمت هر کیلوگرم مرغ زنده درِ مرغداری 12 هزار تومان و مرغ 
آماده برای طبخ در خرده فروشی ها 17 هزار تا 17 هزار و 300 تومان است. البته 
در برخی خرده فروشی ها قیمت های بالای 19 هزار تومان نیز دیده می شود، 
اما کارگروه تنظیم بازار قیمت مرغ زنده درِ مرغداری را پس از یک سال تأخیر در 
چهارم تیرماه امسال از 8 هزار و 550 تومان به 10 هزار تومان و مرغ گرم را 15 

هزار تومان با 5 درصد دامنه نوسان تعیین کرده است.
اما این حال، تولیدکنندگان این حوزه معتقدند قیمت تمام شده مرغ زنده درِ 

واحدهای تولیدی در شرایط کنونی کمتر از 12 هزار و 500 تومان نیست.
قیمت مرغ کشتار در یک ماه گذشته حدود 40 درصد رشد کرده و از رقم 11 
هزار و 980 تومان به 16 هزار 622 تومان رسیده است. جالب اینکه همین رقم 
رشد ماهانه به طور تقریبی به همان میزان رقم رشد سالانه این کالاست؛ یعنی 
در همین روز و ماه در سال گذشته گوشت مرغ کشتار به میزان 11 هزار و 530 
تومان بود که در این یک سال با وجود تورم تجربه  شده، تغییری نکرد تا همین دو 

هفته اخیر که یک باره با یک جهش قیمتی مواجه شد.
هر چند حدود دو ماه پیش بود که تولیدکننده ها از مازاد عرضه و کاهش قیمت 
مرغ گرم به 9 هزار تومان شاکی شده بودند و حتی ماجرا به پدیده هایی مانند 
جوجه کشی نیز کشیده شد. اما چه اتفاقی افتاد که به این زودی بازار با افزایش 

قیمت آن هم در این مدت کوتاه مواجه شد؟
 سرکوب قیمتی

» برومند چهارآیین « رئیس هیأت مدیره شرکت مادر تخصصی توسعه صنعت 
طیور ایرانیان در این زمینه به ایرناپلاس گفت: مساله جهش قیمت کنونی 
گوشت مرغ عمیق تر از ظاهری است که مشاهده می کنیم و اگر بخواهم در 
یک جمله بگویم واقعیت آن به تورم و افزایش سطح عمومی همه قیمت ها 
برمی گردد. در اینجا بحث گرانی نیست، بلکه بحث علمی تورم و رشد پایه پولی 

است که لاجرم به افزایش قیمت همه کالاها می انجامد.
 وی با بیان اینکه 30 سال است اقتصاد کشور با سرکوب قیمتی سازمان یافته، 
افزود: بنده و دیگر تولیدکنندگان از آذرماه سال گذشته هشدار دادیم که پیامد 

سرکوب قیمت، چیزی جز انفجار قیمتی در آینده نزدیک نخواهد بود.
چهارآیین گفت: سازمان حمایت از مصرف کننده به عنوان ابزار این سرکوب 
قیمتی، قیمت هر کیلوگرم مرغ زنده را 10 هزار تومان تعیین کرده است، در 
بند 23 ماده 7 اساسنامه همین سازمان می گوید، وقتی قیمت  حالی که 
حداقلی برای یک کالا تعیین شد، در شرایطی که قیمت بازار پایین تر آمد، لازم 

است نسبت به خرید تضمینی به موقع آن کالا اقدام شود.
با این حال وقتی تولیدکنندگان 2700 میلیارد تومان ضرر کردیم، سازمان 
حمایت  سازمان  به  زورش  وقتی  تولیدکننده  اوضاع،  این  با  نکرد.  اقدامی 

نمی رسد، دیگر تولید نمی کند.
وی اظهار کرد: اکنون مرغ در میدان بهمن توزیع نمی شود، بلکه چند خیابان 
آن طرف تر به قیمت آزاد خریدوفروش می شود؛ اگر همه نیروهای تعزیرات نیز 

وارد میدان شوند، قادر به کنترل قیمت نخواهند بود.
این تولیدکننده افزود: در نظر داشته باشید که تولیدکننده ها 45 روز پیش 
ذرت را حدود 2 هزار و 700 تومان و سویا را نیز 6 هزار تومان خریداری کرده اند، 
در حالی که قیمت دولتی برای این دو نهاده به ترتیب 1500 و 2 هزار و 450 
تومان مصوب شده است. وقتی این اقلام حدود 2 برابر قیمت دولتی خریداری 

می شود، چه انتظاری وجود دارد که همه تولیدکننده ها جوجه ریزی کنند؟
وی گفت: برخی از تولیدکنندگان با همه این مشکل ها و همین طور کمبود 
واکسن، فعالیت خود را ادامه می دهند. چنین افرادی نباید هنگام فروش نیز با 
گرفتاری هایی مانند سرکوب قیمت روبه رو شوند. پرسش اساسی اینجاست که 
چرا دستگاه مربوطه در حالی که بازار گوشت مرغ رقابتی است و نه انحصاری، 

در امر قیمت گذاری دخالت می کند؟
چقدر کمبود تولید داریم؟

چهارآیین با بیان اینکه مصرف سرانه گوشت مرغ در ایران 2 برابر متوسط 
جهانی است، گفت: روزانه بین 6 هزار و 500 تا 7 هزار تن در کل کشور مرغ 
مصرف می شود. حال اگر روزانه یک هزار تن کم شود، با وضعیتی که اکنون 
می بینید مواجه خواهیم شد. همان طور که در سال 1396 در مورد تخم مرغ 

دیدیم.
در این سال 50 هزار تن تر کل تولید تخم مرغ کاهش یافت و آن اتفاق ها را 
موجب شد، در حالی که تولید کشور 950 هزار تن تخم مرغ بوده است. اکنون 
کافی است روزی یک هزار تن از حجم تولید مرغ پایین آید، تعادل بین عرضه و 

تقاضا به هم می خورد و قیمت بالا می رود.
و  اردیبهشت  به  ادامه داد: در حال حاضر نسبت  این فعال صنعت طیور 
خردادماه که تولیدکننده ها 2700 میلیارد تومان ضرر کردند، چیزی حدود 30 
هزار تن کمبود تولید داریم و این کمبود تا پایان مرداد یا شهریور ادامه خواهد 

داشت، مگر اینکه قیمت ها اصلاح شود.
و  هزار  تولیدی 12  واحدهای  درِ  زنده  مرغ  برای  تمام شده  قیمت  اکنون 
500 تومان است؛ قیمت 10 هزار تومانی که سازمان حمایت به صورت غیر 
کارشناسی و بدون مشورت و مشارکت تولیدکننده ها مصوب کرده، به معنای 
توقف تولید است و اگر این روند ادامه یابد، تا چند ماه دیگر مرغ با قیمت های 

بالاتر هم پیدا نخواهد شد.
راهکار منطقی ارائه شود

با وجود سخنان این فعال صنعت طیور، »حبیب اسدالله نژاد« نایب رئیس 
کانون انجمن صنفی مرغداران گوشتی دیروز)یکشنبه(  در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا، قیمت 17 هزار و 500 تومانی کنونی برای هر کیلوگرم مرغ زنده 
را منطقی دانسته و گفته، پیش از این نرخ، تولیدکنندگان به دلیل پایین بودن 

قیمت از بهای تمام شده محصول متضرر بودند.
وی اظهارداشت: در ماه های اخیر تولیدکنندگان مرغ گوشتی به علت افزایش 
هزینه های تمام شده تولید و نوسان نرخ ارز با زیان 3 هزارو 300 میلیارد تومانی 
روبرو شده اند و آنها دیگر توان ضرر را ندارند در غیر اینصورت به دلیل نبود 

نقدینگی از چرخه تولید خارج خواهند شد.
نایب رئیس کانون انجمن صنفی مرغداران گوشتی با بیان اینکه حجم توزیع 
کنونی نهاده های طیور با نرخ مصوب کفاف تولید را نمی دهد، تصریح کرد: 
امروز تولیدکنندگان مرغ گوشتی هر کیلوگرم کنجاله سویا را نزدیک هشت هزار 
تومان، ذرت و سبوس را بیش از 2700 تومان از بازار خریداری می کنند بنابراین 

نباید انتظار داشت که قیمت زنده کمتر از 12 هزارتومان عرضه شود.
اسدالله نژاد با بیان اینکه گوشت مرغ یک کالای لاکچری نیست، گفت: 
اکنون بخشی از مردم توان خرید گوشت مرغ را ندارند و به طور حتم سرکوب 

قیمتی برای تولیدکنندگان چاره کار نیست.
وی تاکید کرده که نیاز است برای ثبات قیمت گوشت مرغ و جلوگیری از 
حذف این محصول پروتئینی از سبد خانوار اقشار کم درآمد راهکار منطقی ارائه 
شود، زیرا نوسان نرخ ارز و افزایش روز افزون نهاده های طیور در افزایش قیمت 

این محصول اثرگذار است.

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-  رای شماره 139860330001014052 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001179 آقای جواد سنگی 
فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 61/73 مترمربع پلاک 1 فرعی از 932و 931 و 930 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی اسناد صادره در دفتر 170 صفحه 445 و دفتر 245 صفحه 1 و دفتر 163 
صفحه 554 به موجب سند قطعی شماره 173219 مورخ 1391/10/26 دفترخانه 3 قم و حصر وراثت شماره 390 مورخ 

1382/05/09 دادگاه )م الف 6382(
2- رای شماره 139860330001018604 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001000752 آقای محمدرضا آقا 
محمدی فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 119/60 متر مربع پلاک 11135/168 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید علی محمد و سید محسن و سید 

حسین مدرسی قم صادره در دفتر 180 صفحه 424)م الف 6383(
3-  رای شماره 139860330001006807 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430001001018 آقای اصغر صبوری 
فرزند حسینعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 234/52 مترمربع پلاک شماره 178 فرعی از 10614 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامرضا سنگی صادره 
در دفتر 110 صفحه 61 به موجب سند قطعی 45208 مورخ 58/05/14 دفترخانه 6 قم از پلاک 10614/126 اصلی 
184/65 مترمربع و مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مصطفی فلاح صادره در دفتر 124 صفحه 316 به موجب سند 

قطعی 18579 مورخ 55/06/07 دفترخانه 18 قم از پلاک 10614/178 اصلی نسبت به 49/87 مترمربع)م الف 6384(
سیدجواد  آقای  کلاسه 1398114430001001205  پرونده  به  مربوط  شماره 139860330001017254  رای   -4
حسینی جمکرانی فرزند سید عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 162 مترمربع پلاک شماره 141 فرعی از 
یک اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی مبایعه نامه عادی مع الواسطه از انسیه افقهی سند 

صادره در دفتر 30 صفحه 65 به موجب سند قطعی شماره 82410 مورخ 1370/08/08 دفترخانه 3 قم )م الف 6385(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/۰4/۰2  تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/۰4/۱۷
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

  آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 

تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 139860330002028218 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000320 آقای رضا محمدزاده 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 112/93 مترمربع پلاک شماره 2163 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 23739 مورخ 96/6/22 

دفترخانه 70 قم)م الف 6386(
سلیمان  آقای   1394114430002000538 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330002015617 شماره  رای   -2
استدآبادی فرزند عزیزالله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 127/05 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2374 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی مبایعه نامه عادی از شرکت تعاونی مسکن 

نیروی انتظامی 8/30 متر و خریداری رسمی مالک رسمی بمیزان 118/70 مترمربع )م الف6387(
3- رای شماره 139860330002022014 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001542 آقای رضا تقیلو فرزند 
عبداله  در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/10 مترمربع پلاک شماره 1854 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری از عبداله تقی لو )م الف6388(
4- رای شماره 139860330002024893 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002013269 آقای امیر ولی پور 
فرزند زلفعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 121/50 مترمربع پلاک شماره 1974 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فتح اله شاکری توسط ابوالفضل 

و زهرا و معصومه و سکینه شهرت همگی شاکری )م الف6389(
علی  آقای   1397114430002002613 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330002015297 شماره  رای   -5
ذکائی فرزند عزیزعلی در قسمتی از / ششدانگ به مساحت 153/75 مترمربع که در آن احداث بنا شده پلاک شماره 
732 فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی سند رسمی /سند مالکیت مشاعی/... 

)م الف6390(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/۰4/۰2 تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/۰4/۱۷
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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سرپرست باشگاه پرسپولیس:

دوست داریم در زمین قهرمان شویم
 سرپرست باشگاه پرسپولیس با اشاره به راستی آزمایی از تست مثبت کرونای 
اعضای تیم های فوتبال استقلال و فولاد گفت: فکر می کنم فوتبال ادامه پیدا کند 

و ما با دو، سه برد دیگر قهرمان قطعی شویم.
مهدی رسول پناه که به تازگی دوران قرنطینه خانگی خود به دلیل ابتلا به بیماری 
کرونا را پشت سر گذاشته است، گفت: کارهای پرسپولیس را در همین مدت هم 
پیگیر بودم. راننده باشگاه می آمد تا اسناد مرتبط با بنده را امضا کنم. واقعیت 
این است که بعضی اوقات قرنطینه را رعایت نمی کردم و با حفظ پروتکل های 

بهداشتی، برای حل برخی مسائل شخصا بیرون می رفتم!
رسول پناه درباره اختلاف بین بازیکنان و ذی حساب باشگاه افزود: طبق مصوبه 
داخلی باشگاه، ذی حساب باید چک ها را به همراه مدیرعامل امضا کند و ما نیز از 
وزارت امور اقتصادی و دارایی خواستیم تا ذی حساب معرفی کنند. این موضوعی 
کمی زمان بر بود و من از اختیارات قانونی خودم استفاده کردم تا ذی حساب چک 

های مربوطه را امضا کند.
سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره آخرین وضعیت علیرضا بیرانوند تصریح کرد: 
او بایستی تا 25 اسفندماه سال گذشته در تست پزشکی آنتورپ شرکت می کرد 
و از 11 تیرماه امسال نیز به تمرین تیم بلژیکی می رفت. برای اینکه التهابی در 

قرارداد بیرانوند به وجود نیاید، به تعهداتمان عمل کردیم.
وی افزود: از فیفا استعلام گرفتیم و آنها گفتند با توجه به بیماری کرونا که در 
سرتاسر جهان به وجود آمده است، او می تواند توافقی تا پایان فصل پرسپولیس 
را همراهی کند اما برای اینکه مشکلی پیش نیاید، به باشگاه آنتورپ که برای او 

بایستی بلیت سفر تهیه کنند، اعلام کردیم که از بیرانوند استفاده نمی کنیم.
رسول پناه درباره تست مثبت کرونای برخی اعضای تیم های فوتبال استقلال 
تهران و فولاد گفت: امیدوارم سلامتی به آنها بازگردد. سازمان لیگ باید راستی 

آزمایی کند. چند آزمایشگاه معتبر را معرفی کنند تا تیم ها در آنجا کنترل شوند.
وی درباره احتمال لغو ادامه بازی های لیگ برتر افزود: فوتبال نسبت به سایر 
مشاغل و صنوف خطر کمتری دارد. وقتی آنها کارشان را دنبال می کنند، فوتبال 
هم باید ادامه پیدا کند اما سازمان لیگ باید نظارت دقیقی نسبت به اجرای پروتکل 
های بهداشتی داشته باشد. به نظرم اگر نظارت دقیق وجود داشته باشد و عوامل 
اجرایی و اداری بازی ها رعایت کنند، بالای 75 درصد سلامتی در طول مسابقات 

خواهیم داشت.
سرپرست باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این سئوال که آیا حاضر به لغو بازی ها 
بدون اعلام تیم قهرمان است؟گفت: تابع سازمان لیگ هستیم اما خودتان هم 
می دانید که پرسپولیس قهرمان است. همین دو بازی را هم برده ایم و با شرایطی 
که برای سایر تیم ها به وجود آمده است، با دو الی سه بُرد دیگر قهرمانی  ما قطعی 
تا سازمان لیگ  خواهد شد. ما دوست داریم در زمین مسابقه قهرمان شویم 

بخواهد آن را اعلام کند.
وی درباره استفاده از برند باشگاه پرسپولیس در فضای مجازی گفت: در اوضاع 
بحرانی و اقتصاد بیماری که داریم به ما کمک می شود. قراردادی با کارگزار داریم 
که طبق آن قرارداد اختیارات تبلیغات در فضای مجازی به یک شرکتی واگذار شده 
است و در حال درآمدزایی هستیم. ماهانه 2 میلیارد تومان به حساب باشگاه از این 
طریق واریز می شود. تمام این صحبت ها شیطنت است. قبلا آقایان استفاده می 

کردند و یک ریال هم درآمدزایی نداشتیم.
رسول پناه درباره مشکل به وجود آمده در پرداخت مبلغ رضایت نامه یحیی گل 
محمدی به باشگاه شهرخودرو و مشکلی که گفته بود در این قرارداد وجود دارد، 
خاطرنشان کرد: قرارداد یحیی از نظر شکلی مشکل داشت نه ماهیتی. قرار شد 
دوستانی از نهادهای نظارتی ورود کنند. امیدوارم با مصوبه هیئت مدیره بتوانیم از 

شرمندگی این باشگاه دربیاییم.

عضو هیات مدیره استقلال:

راستی آزمایی تست ها خیلی بد بود
بابت  این باشگاه نگرانی  اینکه  بیان  با   عضو هیات مدیره باشگاه استقلال 
افشاگری باشگاه پارس جنوبی جم ندارد، گفت: این خیلی بد است که با راستی 

آزمایی تست های کرونا، جان انسان ها را به خطر اندازیم.
مهدی عبدیان درباره اظهارات دیگر باشگاه ها علیه استقلال و اینکه گفته 
می شود مدیران استقلال کم سن و سال هستند، گفت: به کسی بی احترامی 
نکرده ایم. رعایت ادب بر همه واجب است. فوتبال آنقدر ارزش ندارد که به هم بی 
احترامی کنیم و باعث آزردگی هواداران شویم. اتفاقاتی بابت کرونا افتاد که اکثر 
تیم ها راضی بودند لیگ لغو شود. بهترین روش هم این بود که تمام مدیران عامل 
را دعوت می کردند و نظرشان را می خواستند. هر تصمیمی می گرفتند، همه 
اطاعت می کردند. پروتکل هایی را گذاشتند که مسابقات انجام شود. اگر تیمی 

25 درصد از اعضایش کرونا داشته باشند، مسابقاتش لغو می شود.
عضو هیات مدیره استقلال درباره ادعای پارس جنوبی مبنی بر اینکه استقلالی 
ها درباره تست های کرونا دروغ می گویند، اظهار کرد: من هم می توانم بگویم 
شما دروغ می گویید. مگر هر کسی هر حرفی می زند مبنی بر واقعیت است؟ در 
هر کشوری یک قانون هست. قانون به ما می گوید روش این است. تا قبل از این 
بازی که بازیکنان ما کرونا نداشتند هیچکدام از این افراد نگفتند این آزمایشگاه را 
قبول نداریم. این بزرگترین تهمت است. یکسری مستقیم و یکسری غیر مستقیم 
اظهارنظر می کنند. مرجع تصمیم گیری این باشگاه ها نیستند بلکه فدراسیون و 

سازمان لیگ است.
عبدیان در واکنش به اینکه مدیران پارس جنوبی تهدید به افشاگری کرده اند، 
تصریح کرد: بگویند؛ عیبی ندارد. هرکسی می آید می گوید افشاگری می کنم 
ولی در انتها هیچکس چیزی نمی بیند. خوشبختانه مدیران استقلال پرونده 
اقتصادی و مالی ندارند. اگر سنشان )مدیران استقلال( هم کم است، ایرادی 
ندارد. اوایل انقلاب هم میانگین سنی فرماندهان جنگ بیش از 27 - 28 سال 
نبود. میانگین سنی بهترین بازیکنان لیگ ما که بیشترین افتخار را کسب کردند 

بین 28 تا 33 سال نبود! اینکه سن یک نفر کم باشد، بچه محسوب نمی شود! 
وی افزود: بابت بیماری کرونا مرجعی داریم یعنی ستاد ملی مبارزه با کرونا. اگر 
ستاد، این آزمایشگاه را قبول دارد، نیاز به بحث نیست. فکر می کنم دیروز هم برای 
تست ها راستی آزمایی کرده اند. این خیلی بد است که با جان آدم ها به خاطر 
فوتبال بازی کنیم. ما شاید قهرمان لیگ نشویم ولی شانس قهرمانی جام حذفی و 
کسب سهمیه آسیا را داریم. خدا خودش می داند که مدیران استقلال و کادر فنی 

تیم دنبال این چیزها نیست.

گزارش از مجید روان ستان

 رفتارهای برخی از مربیان لیگ برتر که برگرفته از دوران بازیگری آنهاست، در 
امر مربیگری غیرحرفه ای به حساب می آید و همین امر سبب نتیجه نگرفتن آنها 
در »پساکرونا« شده و نگرانی هواداران و اهالی فوتبال را به دنبال داشته است. 
پیامدهای منفی این روند وقتی شدت می یابد که هیجانات لحظه ای را با درج 

مطالب در شبکه های اجتماعی شتاب می بخشند و به حواشی دامن می زنند.
در سال های گذشته عادت کرده ایم ستاره های لیگ برتر را در کسوت سرمربیان 
جدید فوتبال ایران ببینیم. بازیکنانی مانند علیرضا منصوریان، علی دایی، یحیی 
گل محمدی، رسول خطیبی، علی کریمی، غلامرضا عنایتی، جواد نکونام، فرهاد 
مجیدی و  ... آنها بدون گذراندن دوره های طولانی مدت مربیگری، دستیاری و 
کار کردن در رده های پایین تر، صرفاً با نشستن سر کلاس های برگزار  شده توسط 
فدراسیون فوتبال مجوز نشستن روی نیمکت تیم های لیگ برتری را کسب می کنند.
عجیب تر اینکه بدون اینکه تجربه ای داشته باشند حتی به نیمکت تیم ملی هم 
می رسند و همه معادلات آموزش مربیگری در دنیای فوتبال را به هم می ریزند؛ اما در 
سایر کشورهای جهان باید از هفت خوان مربیگری در فوتبال بگذرند تا اینکه بتوانند 

روی نیمکت تیم های لیگ برتری بنشینند.
متفاوت با گذشتگان

در سال های اخیر، فوتبال فاصله اش را با سایر رشته های قهرمانی از نظر هوادار 
جهانی،  جام های  و  کرده  بیشتر  چشمگیری  طرز  به  رسانه ای  پوشش  البته  و 
تبدیل  به جولانگاه درخشش ستارگانی  اروپایی،  لیگ های  و  اروپا  باشگاه های 
شده اند که به واسطه هدایت و کمک تیم های مربیگری و پزشکی، متفاوت از لحاظ 
عملکرد فردی و جمعی نسبت به گذشتگان خود در دهه های پیشین را داشته 

باشند.
این رشد سریع منجر به ظهور مربیان و مدیرانی در فوتبال جهان شده  که برخی 
از آنها حتی از ستارگان فوتبال جهان نیز نامدارتر و محبوب تر شده اند. شهرت و 
محبوبیت بزرگانی همچون ژوزه مورینیو، پپ گواردیولا، برندن راجرز، یورگن کلوپ، 
دیه گو سیمئونه، ماسیمیلیانو آلگری، آنتونیو کونته، مائوریتسیو پوچتینو، آندره 
ویاش بوآش، توماس توخل، اریک تن هاگ و ... محصول این رشد ناگهانی کیفیت 

فوتبال هستند.

چگونگی رسیدن به نیمکت تیم ها
و  ایفا می کند  بازیکنان نقش کلیدی در موفقیت تیم ها  مدیریت و مربیگری 
کمتر نشانه ای از فوتبال فردی دهه های گذشته که تیمی مانند برزیل می توانست 
با یک لشگر فوق  ستاره تکنیکی جام های جهانی را فتح کند، دیده می شود. 
اکنون این سوال مطرح است که نسل جدید مربیان فوتبال جهان که سرمنشاء 
روش های نوین فوتبال هستند، چگونه تربیت می شوند؟ آنها چه کسانی هستند 
و چه مسیری را برای رسیدن به نیمکت تیم های بزرگ طی می کنند. با مروری بر 
عملکرد بزرگان فوتبال جهان، در دهه گذشته متوجه می شویم، تفاوت چندانی بین 
آنها که فوتبالیست مطرحی در جهان بوده  و آن دسته از مربیانی که هرگز بازیکنان 
مشهوری نبوده اند، دیده نمی شود! موفقیت های اخیر ژوزه مورینیو، پپ گواردیولا 
و یورگن کلوپ، و پیشتر آریگو ساکی نشان می دهد مربیگری، حرفه ای سخت و 
پیچیده است که هر چند می تواند از تجربه بازی کردن سود بجوید، اما به اجبار به 

آن وابسته نیست!
گذراندن دوره های حرفه ای

آنچه در فوتبال نوین جهان و مربیگری حرفه ای مطرح است،  اما در عوض، 
توانمندی فنی مربیان، کیفیت آنها در خواندن بازی و البته شیوه مدیریت رسانه ها و 
فضای تیم از سوی آنهاست. فدراسیون های فوتبال کشورهای صاحب فوتبال اروپا، 
مانند آلمان، اسپانیا، انگلیس و ایتالیا از مدتی پیش خود را به اجرایی کردن پروتکلی 
متعهد کردند که مربیان در آن به جای گذراندن دوره های محلی و بومی، ملزم به 

گذراندن دوره های حرفه ای با پیش شرط های سخت گیرانه هستند.
کشورهای صاحب فوتبال جهان به منظور افزایش کیفیت مربیان در لیگ های 
اروپایی و اطمینان از اینکه آنها در سطح قابل قبولی از تجربه و دانش مدیریت 
تیم شان برسند، این شرایط سخت گیرانه را به اجرا گذاشتند. به عنوان مثال، یک 
مربی حرفه ای در فوتبال انگلیس، اگر بخواهد روی نیمکت یکی از تیم های لیگ 
برتری یا دسته اول فوتبال این کشور بنشیند، باید مدارج حرفه ای مربیگری را زیر 

نظر یوفا به طور کامل طی کرده باشد.
باید کارنامه قابل قبولی هم در اجرایی کردن ایده های فنی اش در  از طرفی 
تیم هایی که مدیریت کرده است، ارائه کند. برای این منظور، یک مربی جوان، با 
شرکت در دوره های مربیگری درجه 1 و 2 فوتبال در انگلیس، خود را برای آغاز اولین 
دوره مربیگری زیر نظر یوفا که دوره مربیگری B License  )بی لایسنس( هست، 

آماده می کند. دوره مربیگری درجه 1، دوره یک  هفته ای شامل مرور تکنیک های 
اولیه بازی از جمله کنترل کردن، پاس دادن، سانتر کردن، شوت زدن و ... است که 

می توان آن را معادل محتوای دوره های C و D آسیا دانست.
کلاس 2۱ روزه و ۶  ماه دوره تمرینی

گذراندن  در  موفقیت  صورت  در  می توانند  دوره،  این  داوطلبان  طرفی  از 
امتحانات شان، مبنی بر مربیگری 4 در مقابل 4 در مورد یک تکنیک خاص، به 
»بی لایسنس« محسوب  یوفا  اول  که بخش  دوره درجه 2  در  صورت مستقیم 
می شود شرکت کنند. در دوره درجه 2، که شامل یک کلاس 21 روزه و 6  ماه 
دوره تمرینی است، مربیان جوان، با چهار جنبه مهم در مربیگری یعنی تکنیک، 
تاکتیک، آمادگی بدنی و آمادگی روانی آشنا می شوند و به مرور تاکتیک های اولیه 
در فوتبال، به عنوان مثال، دفاع منظم و دفاع غیرمنظم یا تعویض منطقه بازی 
می پردازند. این مربیان برای موفقیت در پایان این دوره موظف به تمرین دادن یک 
تیم زیر 14 سال به مدت 6 ماه و حداقل 100 ساعت هستند و در نهایت توسط 
یک مربی حرفه ای که معمولًا »پرولایسنس« دارد، ارزیابی می شوند. مربیانی که 
موفق شوند دوره های 1 و 2 را با موفقیت بگذرانند و به عنوان یک مربی به استخدام 
یک آکادمی فوتبال در بیایند، در صورت دسترسی داشتن به زمین چمن با کیفیت 
استاندارد برای بازی 11 مقابل 11 و دسترسی به 20 بازیکن 14 سال اجازه شرکت 

در اولین دوره مربیگری یوفا، یعنی »بی لایسنس« را دریافت می کنند.
یک ماه کلاس آموزشی

اما اولین دوره مربیگری یوفا، شامل یک ماه کلاس آموزشی در دو بازه زمانی دو 
 هفته ای است و داوطلبان یک سال فرصت دارند برای مطالب آموزش داده  شده 
مانند، ضدحمله، انتقال بازی، فشردگی دفاعی و ... تمرکز کرده و آماده شوند. برای 
موفقیت در امتحان پایانی این دوره مربیان موظفند یک جلسه تمرینی 45 دقیقه ای 
برای موقعیت 8 در مقابل 8 را سازماندهی کنند. یک یا دو مربی حرفه ای نیز به 
همراه عضوی از کمیته آموزش فدراسیون فوتبال انگلیس برای ارزیابی عملکرد آنها 

در کنار زمین حضور خواهند یافت.
دوره یکساله A و پرولایسنس

پس از انجام مراحل فوق، نوبت به اولین تجربه مربیگری 11 در مقابل 11 می رسد 
که به سطح مربیگری A مربوط می شود. در این سطح، مربی به اجبار باید در سطح 
حرفه ای تیم داری کند و در یک لیگ رقابتی مانند، لیگ برتر انگلیس برای رده سنی 
زیر 18 یا 21 سال مربیگری کند. دوره A، یک ساله است که شامل مطالبی در مورد 
روانشناسی ورزش، تغذیه و ریکاوری می شود. آن دسته از مربیانی که موفق شوند در 
مرحله اول دوره A، حد نصاب لازم را کسب کنند اجازه ادامه دادن دوره را خواهند 
یافت تا در نهایت در حضور سه مربی حرفه ای، جلسه تمرینی یک  ساعته را برای 
موقعیت 11 در مقابل 11 سازماندهی و مربیگری کنند. همه آنچه گفته شد، برای 
آمادگی یک مربی برای رسیدن به سطحی است که به عنوان دستیار روی نیمکت 
تیم های لیگ برتری بنشیند، زیرا برای مربیگری در سطح اول فوتبال انگلیس، 
مدرک A به تنهایی کافی نیست و مربیان ملزم به گذراندن دوره »پرولایسنس« 
هستند. این دوره، شامل مرور پیشرفته ترین مباحث تاکتیکی روز و نکات رهبری 
و مدیریت تیم است و معمولًا بدون پیشنهاد مربیان لیگ برتری فردی را برای این 
دوره نمی پذیرند؛ اما در ایران بسیاری از بازیکنان مطرح بلافاصله پس از پایان دوره 

بازیگری، به مربیگری آن هم فقط در نقش سرمربی روی می آورند.
عملکرد ضعیف کمیته آموزش

عملکرد ضعیف کمیته آموزش فدراسیون فوتبال ما سبب شده بسیاری از بازیکنان 
بزرگ فوتبال ما بدون گذراندن دوره های مربیگری اجازه نشستن روی نیمکت تیم ها 
را داشته باشند، اما آنهایی که این دوره ها را با موفقیت گذرانده اند و مدرک آن را 
دارند، خانه نشین باشند. امیدواریم کمیته آموزش فدراسیون فوتبال با تعریف یک 
پروتکل و دادن مجوز کار با کمک کانون مربیان فوتبال ایران به مربیان، مانع هرز 
رفتن استعدادهای مربیگری در کشور شوند و حضور مربیان خارجی  درجه چندم 

را در فوتبال ما کمرنگ سازند.

 چرا درایران هفت خوان مربیگری  فوتبال طی نمی شود؛

هدر دادن استعداد مربیان جوان؛ آفت فوتبال ایران

رئیس اسبق سازمان لیگ فوتبال گفت: اکنون شفافیت قراردادها باب شده و اینکه هر باشگاه چقدر درآمد دارد و این درآمد 
از کجا تأمین می شود.

 عزیزالله محمدی ، در مورد لزوم شفافیت در قراردادهای مربیان و بازیکنان در فوتبال عنوان کرد: پیش از این در آیین نامه نقل 
و انتقالات داشتیم که قرارداد بین بازیکن و باشگاه محرمانه است و کسی حق افشای آن را ندارد؛ مگر آنکه طرفین خودشان 
بخواهند آن را اعلام کنند. البته از نسخه جدید این آیین نامه اطلاعی ندارم. یادم هست زمانی که قانون سقف قرارداد را 
گذاشتیم، خیلی از باشگاه ها زیرمیزی پرداخت کردند. برای برخورد با این پدیده، کم کم قراردادها را شفاف کردیم و گفتیم هر 

باشگاه مثلًا پرسپولیس، استقلال، سپاهان و... چه میزان به عنوان دستمزد به بازیکن و مربی پرداخت می کند.
وی افزود: اکنون در دنیا هم به خاطر رعایت بازی جوانمردانه مالی، شفافیت  در قراردادها تأکید شده است. یوفا هم تأکید 
کرده که باشگاه ها باید درآمد خود را از فوتبال کسب کنند و نباید پولی خارج از آن در باشگاه ها هزینه شود. اگر باشگاهی این 
قانون را رعایت نکند، به راحتی از لیگ قهرمانان کنار گذاشته می شود. به همین دلیل، بسیاری از باشگاه ها مجبور شدند 

بازیکنان گران قیمت خود را بفروشند تا از لیگ قهرمانان کنار نروند.
رئیس اسبق سازمان لیگ تصریح کرد: اکنون شفافیت قراردادها در جهان باب شده است. اینکه هر باشگاه چقدر درآمد 
دارد و از کجا تأمین می شود. معتقدم در فوتبال کشورمان هم باید نه فقط قرارداد بازیکن و مربی ایرانی، بلکه قرارداد خارجی 

ها هم شفافیت داشته و همه مسائل کاملًا مشخص باشد.
عزیزالله محمدی با اشاره به لزوم شفافیت در خود فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ تصریح کرد: البته نباید انتظار داشت 
فقط قرارداد بازیکنان و مربیان شفاف باشد، بلکه قراردادهایی که فدراسیون و سازمان لیگ امضا می کنند هم، چه در بخش 
تبلیغات محیطی و چه در حق پخش تلویزیونی، شفاف بیان شود. فدراسیون و سازمان لیگ قراردادهای خود را هم شفاف 
اعلام کنند. مردم انتظار دارند در قراردادهای کی روش، ویلموتس، استراماچونی، کالدرون، برانکو و ... هم شفافیت وجود 

داشته باشد.

 سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ گفت: بازیکنان استقلال و فولاد خوزستان طی 24 ساعت آینده 2 بار تست 
خواهند داد و نتایج تست ها توسط فدراسیون پزشکی - ورزشی و ایفمارک )مرکز ارزیابی های پزشکی و بازتوانی فوتبال 

ایران( مورد بررسی قرار می گیرد.
»سهیل مهدی«  دوشنبه در گفت وگویی تلویزیونی در مورد مبتلا شدن تعدادی از اعضای تیم استقلال به ویروس کرونا، 
اظهار داشت: باید 2 مرحله آزمایش طی 24 ساعت بگیریم. تست اول از بازیکنان استقلال گرفته شد و فولادی ها هم امروز 
اولین تست خود را خواهند داد و به زودی تست دوم هم گرفته می شود. نتایج این 2 آزمایش توسط تیم پزشکی ایفمارک و 

فدراسیون پزشکی - ورزشی بررسی می شود و اظهار نظر تخصصی آن در اختیار مراجع مربوطه قرار می گیرد.
وی در مورد اینکه اگر 25 درصد از اعضای یک تیم کرونا بگیرند، بازی آن تیم لغو می شود، تصریح کرد: این عدد بر اساس 
ابلاغیه فدراسیون پزشکی - ورزشی و مسوولان وزارت بهداشت بود و ما بر اساس آن دستورالعمل اقدامات لازم را انجام 
می دهیم. از دید ما حتی اگر یک نفر هم از اعضای یک تیم کرونا بگیرد، خطرناک است. در جلساتی که برگزار کردیم به 
این نتیجه رسیدیم که 25 درصد از اعضای یک تیم عدد منطقی و درستی است. سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ 
اضافه کرد:  هر باشگاهی در ایران 15 سهمیه امید و زیر 21 سال دارد که می توانند از این بازیکنان استفاده کنند. »مهدی 
قائدی« هم بازیکن سهمیه امید تیم فوتبال استقلال است. البته استفاده از بازیکن رده سنی امید پیشنهاد ما نیست. عقیده 
داریم که باشگاه از تمام ظرفیت خود استفاده کند. این 25 درصد هم روی فهرست تمام بازیکنان تیم ها که به ما ارائه شده، 

لحاظ می شود.
وی در مورد اینکه برخی باشگاه ها باید به قرنطینه بروند، خاطرنشان کرد: افراد سالم هر باشگاهی می توانند تمرینات خود 
را ادامه دهند. امیدوارم این تعداد ابتدای بازیکنان به این ویروس چندان بالا نباشد. همچنین اگر پزشک تشخیص دهد 
بازیکن مبتلا هم می تواند تمرینات اختصاصی خود را انجام دهد. زمانی هم که قرنطینه به پایان برسد باشگاه باید کارش را 

در مسابقات ادامه دهد.

عزیزمحمدی:

 باید تمام قراردادهای فوتبال علنی شود
 سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ:

تست کرونای تیم های استقلال و فولاد بررسی می شود

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 139960330002003046 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002002717 خانم مرضیه محققی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48 مترمربع پلاک شماره 2185 و 2186 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عزیزاله محدودی مالک رسمی طبق سند قطعی 

شماره 78365 مورخ 1369/6/26 دفترخانه 3 قم )م الف 6535(
2- رای شماره 139860330002015309 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002001520 آقای علی نباتی فرزند جعفر 
در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 106/92 مترمربع پلاک شماره 1 
فرعی از 2295 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی شماره 183837 مورخ 1395/7/4 دفتر 3قم )م 

الف6537(
3- رای شماره 139860330002015308 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002001519 خانم فاطمه زهرا حیدری 
فرزند ابراهیم در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 106/92مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 2295 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی شماره 183837 مورخ 1395/7/4 

دفتر 3 قم )م الف6536(
مرادخانی  علی  آقای  کلاسه 1398114430002000792  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330002000827  رای   -4
محمودآبادی فرزند حیدرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 104/50 مترمربع پلاک 
شماره 2304 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد شریعتی ثبت 

دفتر 10 صفحه 38 )م الف6538(
5- رای شماره 139960330002003041 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001722 آقای علیرضا فلاحی فرزند 
حسنعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت 96/30 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خداداد احمدی آدینه و قهرمان احمدی آدینه ثبت دفتر 91 

صفحه 270)م الف6539(
6-رای شماره 139960330002002033 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002000486 آقای محمد دیوبند فرزند 
رجب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 73/50 مترمربع پلاک شماره 1940/33 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سکینه داودآبادی )م الف 6541(
7-رای شماره 139960330002003218 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002000529 آقای مصطفی یعقوبلو 
مقدم فرزند هیبت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 122/83 مترمربع پلاک شماره 

1877/405 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 362 صفحه 
587)م الف 6543(

8-رای شماره 139960330002003245 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002443 آقای علی اکبر عسگری 
فرزند جعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69 مترمربع پلاک شماره 1941/161/654 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از دلبر محمدپور )م الف 6544(
9-رای شماره 139960330002001815 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002072 آقای بهرامعلی زمانی فرزند 
محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 1956/344 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عباس چهرقانی بزچلوئی )م الف 6545(
هادی  آقای   1392114430002000076 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002000323 شماره  10-رای 
حشمتیان فرزند میرزاعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 113متر مربع از پلاک شماره 

2560/5/26/44 اصلی بخش دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی میباشد )م الف 6546(
11-  رای شماره 139960330002000650 مربوط به پرونده کلاسه  1398114430002000773 آقای ابوالفضل رشیدی 
اورنجقی فرزند قادر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 91/10 مترمربع پلاک شماره 2272 
اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن محمدی ثبت دفتر 147 

صفحه 306)م الف 6547(
12- رای شماره 139960330002003571 مربوط به پرونده کلاسه  1398114430002000387 آقای محمود حاجی 
بابائی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 109/60مترمربع پلاک شماره 
2499اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از شرکت تعاونی مسکن 

شهرداری قم )م الف 6540(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/۰4/۱۷ 
تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/۰5/۰4
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330001017315 شماره  رای    -1
1397114430001001995 خانم زهرا سنگ تراشان فرزند امراله در ششدانگ 
از  به مساحت 63/51 مترمربع پلاک شماره 341 فرعی  باب ساختمان  یک 
10597 و 10596 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی)م الف 6542(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را 
به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/۰4/۱۷  تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/۰5/۰4
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم



7 سه شنبه -هفدهم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5069
سیاسی

و  با شعار عزت، حکمت  برخی  اینکه  بیان  با  رییس جمهوری  اول  معاون 
مصلحت شعاری برخورد می کنند، گفت: وزارت امور خارجه برای پیگیری و 

اجرای کارهای حساس باید از پشتوانه قوی برخوردار باشد.   
اسحاق جهانگیری عصر امروز - دوشنبه - در نشست با مدیران ارشد وزارت 
امور خارجه گفت: کرونا تغییر عمده ای در فعالیت های وزارت امور خارجه ایجاد 
کرده است. دکتر ظریف که عمدتا در سفر بودند و ما توفیق کمتری برای دیدن 

ایشان داشتیم، امروز بیشتر در ایران هستند.
وی با بیان اینکه در برابر تهدید کرونا باید برنامه مناسبی طراحی کرد، ادامه 
داد: سال آخر دولت برای وزارت خارجه معنایی ندارد. آنقدر مسائل با دنیا مهم 
است که حتی ساعات آخر هم برای وزارت خارجه بسیار مهم است و وزارت امور 

خارجه باید با تمام توان و ظرفیت به کارها بپردازد.
معاول اول رییس  جمهوری اظهار داشت: ماموریت وزارت امور خارجه برای 
هر کشوری مهم است و برای امروز ایران شاید مهمتر از هر کشور دیگری باشد. 
ایران در چهارراه حوادث قرار داشته و حتی قدرت تاثیرگذاری ایران هم از نظر 
تمدنی و هم فرهنگی به گونه ای بوده که حتی اقوام مهاجم از فرهنگ و تمدن 

ایران تاثیر می گرفتند.
جهانگیری با بیان اینکه همواره تلاش ما کاهش تهدیدها و خلق فرصت های 
جدید بوده است، تصریح کرد: هر دولتی بر سرکار آمده، گفتمانی را در پیش 
می گرفته که برگرفته از هویت دینی و ملی ایران و اندیشه های امام و سیاست های 

رهبری بوده است که از نظر مبنایی تفاوت چندانی هم با یکدیگر نداشته اند.
 برخی با شعار عزت، حکمت و مصلحت شعاری برخورد می کنند

بر  مبنی  رهبری  حکیمانه  سیاست   برابر  در  دوستان  از  بعضی  افزود:  وی 
عزت، مصلحت و حکمت شعاری برخورد می کنند و برخی به دنبال حراست و 
سربلندی کشور در عرصه بین المللی هستند. در دولت تدبیر و امید، گفتمان ما 
در عرصه سیاست خارجی تعامل گرایی سازنده با جهان بود. یادمان نرود شرایط 
سختی بود و تحریم های متعددی بر اقتصاد کشور و زندگی مردم فشار وارد کرده 

بود.
معاون اول رییس  جمهوری اضافه کرد: اولویت دولت تدبیر و امید این بود که 
هم از تحریم ها و فشارها عبور کرده و هم به زندگی مردم سامان دهیم. در هر دو 
بخش دستاوردهای خوبی پیدا کردیم. این کار بسیار سختی بود که با 6 قدرت 
جهانی به گفت وگو نشستیم و به توافقی رسیدیم که دستاورد بزرگی برای ایران 
تلقی شود به گونه ای که هم حق هسته ای تضمین شود، هم تحریم ها لغو و هم 

امنیتی سازی ایران از بین رود.
جهانگیری اظهار داشت: اینکه تصور کنیم در یک دوره همه قطعنامه های 
تحریمی لغو شود، شدنی نیست. این دستاورد و کاری بود که وزارت امور خارجه 
موفق شد. در این دولت، اقدامات عملکردی شاخص و ویژه ای انجام شد در 

حالی که در بخشی از عمر دولت، ما درگیر تحریم ها هم بودیم.
وی با بیان اینکه ما می دانیم اکنون شرایط چقدر سخت است، عنوان کرد: 
برای عبور از شرایط سخت باید برنامه ریزی کرد. در تمام دنیا مسئولان سیاست 
خارجی کشورها به دلیل آنکه به عنوان نمایندگان مجموعه نظام و ملت شان 
شرکت می کنند، از پشتوانه قوی برخوردار هستند. در دوران گفت وگوها که 
رهبری از شما تمجید می کرد، می خواستند به دنیا علامت دهند که مورد تایید 

ما و نظام است.
 هماهنگی وزارت خارجه و سردار سلیمانی در موفقیت کشور اثرگذار بود 

معاون اول رییس  جمهوری خاطرنشان کرد: من در مجلس دوم بودم مجلس 
از وزیر خارجه وقت سوالی کرد. آن سوال سختی نبود ولی امام )ره( برخورد 
سختی کردند که شرایط آن ها به کل عوض شد. در دوره سوم، از وزیر خارجه 
سوال شد که رهبری تذکری دادند که عوض شد. وزارت خارجه باید از پشتوانه 

قوی برخوردار باشد که کارهای حساس را دنبال کرده و حل کند.
جهانگیری اضافه کرد: آمریکایی ها راهبردهایی مانند بردن پرونده ایران به 
شورای امنیت را دنبال می کنند که ان شاالله با پیگیری های وزارت امور خارجه 
موفق هم نمی شوند.  این افتخاری برای کشور بود که در نشست اخیر شورای 
امنیت، 14 کشور در مخالفت با رویکرد آمریکا سخن گفتند و نگذاشتند اجماعی 

علیه ایران شکل بگیرد و این برای کشور سرمایه است.  
 وی با تاکید بر اینکه همواره سعی کردیم برای داخل کشور ابزارهای مورد 
نیاز دیپلماسی را فراهم کنیم، بیان کرد: کسی به رشادت رزمندگان و شهدا 
شکی ندارد ولی آنچه موجب پایان جنگ شد، مقاومت دیپلمات ها در مذاکرات 

598 بود. من تقریبا هر ماه یک بار سردار سلیمانی را می دیدم و ناهاری با هم 
می خوردیم. فکر می کنم ایشان این گونه فکر می کردند هماهنگی شان با وزارت 

خارجه در موفقیت کشور در منطقه اثرگذار بوده است.
معاون اول رییس  جمهوری با بیان اینکه آمریکا می خواست اقتصاد کشور را 
نابود کند، گفت: اکنون  اقتصاد کشور در عرصه غیرنفتی رشد مثبت داشته 
و اقتصاد منهای نفت بیرون آمده و مطمئن هستیم تورم کاهش یافته، رشد 

اقتصادی افزایش یافته و اشتغال هم بیشتر 
ظریف:

 جای دیپلماسی کفت خیابان نیست
وزیر امور خارجه  نیز دراین نشست با تاکید بر اینکه جای دیپلماسی کفت 
رژیم  و  آمریکا  برای  ایران  توانمندی های  و  بالندگی  گفت:  نیست،    خیابان 

صهیونیستی نگرانی ایجاد کرده و همین امر موجب صف کشی شده است. 
محمدجواد ظریف اظهارداشت : مجموعه ای از همکاران وزارت امور خارجه 
امروز در این جلسه حضور دارند، گروهی از مدیران ارشد دستگاه دیپلماسی 
هستند که به دلیل شرایط کرونایی و حفظ و رعایت پروتکل ها به این میزان 

حضور دارند.  
و  کشورها  با  خارجی  صحنه  در  خارجه  امور  وزارت  امروز  یادآورشد:  وی 
گروه هایی مواجه است که از همه توان خود برای فشار بر مردم ایران استفاده 
می کنند.  شاید کمتر زمانی برای هیچ کشوری به این میزان فشار از سوی برخی 
قدرت ها به ویژه ایالات متحده و رژیم صهیونیستی دیده نشده و  بالندگی و 
توانمندی های ایران است که برای آنها نگرانی ایجاد کرده و موجب صف کشی 

شده است.
رییس دستگاه دیپلماسی با اشاره به حضور روز یکشنبه خود در مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: وزارت امور خارجه در این جنگ دشوار  مجبور است مقابل 
دوستان داخلی به دفاع از خود بپردازد. اگرچه وظیفه خود می دانیم از کشور 
دفاع کنیم. همه همکاران من همه ناملایمات و توهین ها را به جان می خرند  ولی 
بعضا مجبور می شوند  نکاتی که برای دفاع از خود لازم است را بگویند ولی برای 
منافع ملی مناسب نیست، به زبان جاری نکنند. این رسم ما بوده و در یک سال 

آینده هم به این عهد پایبند خواهیم بود.
وی ادامه داد: از آفات دیپلماسی آمدن به کف خیابان است، جای دیپلماسی 
کف خیابان نیست. ما مشکلات عمده ای داریم مانند توافق 25 ساله با چین 
یا کنوانسیون جامع خطر. این دو مورد از دستاوردهای دولت است. اگر روابط 
ما با همسایگان مبتنی بر حسن  همجواری باشد، هیچ چیزی جز کنوانسیون 
جامع خطر کمک نمی کند.   وزیر امور خارجه افزود: در رابطه با چین هم 
اصلاح طلبان، هم اصولگرایان و هم ضد انقلاب فعالیت شدیدی دارند. در مورد 
برجام نیز همین کار را کردند. از دیپلماسی کاریکاتوری ساخته و آن را دفع کرده 

و نفهمیدند که چه کردند.  
ظریف یادآور شد: در مورد سند 25 ساله در حال مذاکره هستیم و مذاکرات 
نماینده ای گفت چرا  تازه شروع شده است. چینی ها ملاحظاتی دارند.  ما 
نمایندگان در سفرها و مذاکرات نیستند. همان برادر در مذاکرات سری من و 
پوتین حضور داشت و بعد از آن گفت قرار است روسیه از ما نفت بخرد. همان 
دستگاه  رییس  شد.    روسیه  سوی  از  ایران  نفت  خرید  قطع  موجب  گفته 
دیپلماسی افزود:  وزارت خارجه بیشترین ملاحظه را برای شفافیت دارد، اما 

دیپلماسی متاسفانه به کف خیابان آمده که خطر بزرگی برای ماست.
عراقچی:

 نباید اجازه دهیم آمریکا مجددا ایران را تهدید امنیتی معرفی کند
 معاون سیاسی وزیر امور خارجه نیزدراین نشست با تاکید بر اینکه نباید اجازه 
دهیم آمریکا مجددا ایران را به عنوان تهدید امنیتی معرفی کند، گفت: هر 
حرکتی ایران را در عرصه بین المللی به عنوان یک تهدید معرفی کند، بازی در 

زمین  آمریکاست. 
سیاسی،  سنگین  معرکه  یک  درگیر  اکنون  گفت:  عراقچی    عباس  سید 
اقتصادی و حقوقی با آمریکا در چارچوب سیاست فشار حداکثری این کشور 
هستیم. این سیاست از سه سال و نیم قبل توسط ترامپ و یکسال پس از اجرایی 

شدن برجام شروع شد.  
وی افزود: وقتی آمریکایی ها متوجه شدند، ایران به تمام خواسته های خود 
رسیده هم تحریم ها را رفع کرده، همه قطعنامه ها را از بین برده و همه تحریم های 
موشکی و تسلیحاتی بسته، فشارهای خود را اعمال کردند. در زمان اجرای 

برجام دیدید چه گشایش هایی برای کشور ایجاد کرد که هنوز آثار ان را مشاهده 
می کنید.  

معاون سیاسی وزیر امور خارجه یادآور شد: پس از یک سال از اجرای برجام 
دیدید برجام چه توافق بدی برای آمریکا بود. هدف سیاست فشار حداکثری 
مجبور کردن ایران به توافقی بود که به زعم  آنها ایرادات آن توافق را نداشته باشد. 
در مقابل سیاست فشار حداکثری، سیاست ایران مقاومت حداکثری است که 
ماهرانه آن را در سه سال و نیم گذشته اجرا کردیم و در یکسال و نیم گذشته آن را 

به مقاومت فعال تبدیل کردیم.  
حداکثری،  فشار  سیاست  بودن  ناکام  دلیل  به  که  این  بیان  با  عراقچی 
آمریکایی ها در 6 ماه اخیر فشار حداکثری خود را به حد اعلای خود رسانده اند، 
گفت: در حال حاضر، مهمترین هدف آمریکا، بردن مجدد ایران به شورای 
امنیت است و همه ظرفیت  و توان خود را بسیج کردند و این بازی خطرناکی 
است و اگر ما در این بازی گرفتار شویم، خسارات راهبردی برای ایران خواهد 

داشت.  
وی با بیان اینکه  آمریکایی ها از چند مسیر این هدف را دنبال می کنند، افزود: 
یک مسیرآمریکایی ها از سوی شورای حکام است. اسرائیلی ها مدعی اسنادی 
شده اند که آژانس براساس آن اسناد جعلی درخواست هایی را مطرح کرده 

است.
معاون سیاسی وزیر امور خارجه با اشاره به تلاشهای آمریکا برای فعال کردن 
برجام  براساس  گفت:  ایران  تسلیحاتی  تحریم های  تمدید  و  ماشه  مکانیزم 
تحریم های تسلیحاتی در 26 مهر خود به خود لغو می شود. آمریکا ماه هاست 
همه توان خود را بسیج کرده تا این تحریم ها را دائمی کند و براساس قطعنامه 
1929 که به همه کشورها اجازه بازرسی از ایران را می داد، این نظام را احیا کند.  
به گفته این دیپلمات عالیرتبه کشورمان، وزارت امور خارجه در چارچوب 
مقاومت حداکثری دو هدف را برای تعریف کرده است؛ یکی کمک به نیازهای 

اقتصادی کشور و هدف دوم جلوگیری از اجماع سازی علیه ایران.  
معاون سیاسی وزیر امور خارجه افزود: یکی از دستاوردهای برجام از بین 
بردن اجماع امنیتی از سوی آمریکا و اسرائیلی ها بود که به زحمت طی سال ها 
ایجاد کرده بودند. هدف ما در طول ماه های گذشته عدم شکل گیری مجدد این 
اجماع بود. دو سه بار سعی کردند پرونده ایران را به شورای امنیت ببرند. دو سه 
بار هم بیرون از شورای امنیت در نشست هایی مانند نشست ورشو چنین تلاشی 

کردند که با آن ها هم مقابله کردیم.  
وی یادآور شد: تاکنون موفق شدیم جلوی اجماع کامل علیه ایران را بگیریم 
به طوری که در نشست شورای حکام چین و روسیه و هفت کشور به روند آمریکا 

نپیوستند. در نیویورک هم مشغول به کار هستیم.  
عراقچی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم آمریکا ایران را مجددا به یک تهدید 
امنیتی معرفی کند، گفت: هر حرکتی که ایران را در عرصه بین المللی به عنوان 
یک تهدید معرفی کند، بازی در زمین آمریکا است. تحولات اخیر آمریکا وضعیت 
ترامپ را دشوار کرده و در چنین شرایطی هر اقدامی ممکن است و بنابراین نباید 
بهانه ای به آمریکا بدهیم که ایران را به وجه المصالحه رقابت های انتخاباتی آمریکا 

تبدیل کند.  
تحولات  خارجه  امور  وزارت  کرد:  اضافه  خارجه  امور  وزیر  سیاسی  معاون 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا را به دقت رصد می کند و امیدواریم ماه های 
آتی را هم به سلامت پشت سر بگذاریم که نیازمند دقت و مراقبت بسیار زیادی 

است.
معاون اقتصادی وزیر امور خارجه :

راه دور زدن تحریم ها ایجاد تهاتر با کشورهاست 
معاون اقتصادی وزیر امور خارجه نیزدراین نشست گفت: راه دور زدن تحریم ها 

ایجاد تهاتر با کشورهاست که باید ساماندهی جدیدتری پیدا کند. 
غلامرضا انصاری ی اظهار داشت: تجارت خارجی ایران امروز یک جهت 
توجه است.  قابل  ما  اقتصاد خارجی  در  تنوع  به طوری که   یافته   درستی 
کشورهای منطقه طرف اول تجاری ایران هستند و دولت های یازدهم و دوازدهم 
توانسته  مسیر تبادل را به شرق جهت دهند هرچند که روابط تجاری با اروپا هم 

ادامه دارد.
انصاری افزود: در سال گذشته از وازدات از 112 کشور به مرحبه ای رسیدیم 
که به 120 کشور صادرات داشته ایم. حذف نفت از بودجه یکی از آرزوهای کشور 
بوده و بودجه بدون نفت امسال شروع شده است و همین  زمینه ساز تحولاتی در 

ساختار اقتصادی کشور است.
وی اظهار داشت: انتظارات مردم مهمترین موضوع دولت است و تبدیل حق 
مسلم هسته ای به حق مسلم معیشتی مورد انتظار مردم است. فشار حداکثری 
آمریکا در سیاست خارجی در حوزه تحریم ها از دیگر مشکلات ماست به طوری 
که تمرکز و انسجام مدیریتی در حوزه تحریم ها بی نظیر است. بحث دیگر، کرونا 

است که برای ایران هزینه های سنگینی داشته است.
انصاری خاطرنشان کرد: وقتی از وزارت خارجه صحبت می کنیم از 143 
نمایندگی در دنیا صحبت می کنیم که می تواند برای کشور  در خروج از این 
وضعیت موثر باشد. وقتی از موضوع تجارت خارجی صحبت می شود، همه 
نگاه ها به وزارت امور خارجه باز می گردد لذا حمایت از این سازمان در ایجاد 

گشایش  برای کشور موثر است.
وی با بیان اینکه باید بر همسایه ها و حمل و نقل جاده ای تمرکز کنیم، تاکید 
کرد: علاوه بر این باید بر محورهای روسیه، چین، برزیل و اتحادیه هم کار کنیم. 
تحلیل ما این است که باید بر صادرات هوشمند متمرکز شویم که باید در کنار آن 
واردات هم هوشمند باشد. این مساله به جهش تولید کمک بزرگی می کند و در 

این راستا دولت باید قول دهد واردات کالا را ممنوع کند.
انصاری با بیان اینکه راه دور زدن تحریم ها ایجاد تهاتر است که باید ساماندهی 
جدیدتری پیدا کند،  ادامه داد: برای دور زدن محدودیت های دریایی باید بر 
ترانزیت جاده ای متمرکز شویم. در این وضعیت بزرگترین شکایت ما از وضعیت 
گمرکات است. این وضعیت به افزایش صادرات ایران کمکی نمی کند. از سوی 

دیگر مجهز کردن مرزها و رفع مشکلات گمرکی می تواند موثر باشد.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه گفت: تا پایان دولت درگیر کرونا 
خواهیم بود اولین اثرات کرونا در عرصه بین المللی برای ما، در حوزه همسایگان 
است و باید متوجه باشیم مجددا دچار محدودیت ها نشویم و مرزهای ما باز باقی 

بماند.

جهانگیری در نشست با مدیران ارشد وزارت امور خارجه: 

وزارت امور خارجه باید از پشتوانه قوی برخوردار باشد
چرا ظریف را به مجلس می خوانند؟

ظریف دقیقا برای چه بازخواست شد؟
 شیوه میزبانی نمایندگان مجلس از وزیر امور خارجه گرچه قابل پیش بینی 
بود اما طرح سوالات عجیب مانند اینکه چرا وزارت خارجه اجازه سفر خارجی 
به نمایندگان نداده یا چرا مرز کشور با همسایه شمالی پنج ماه بسته بوده است، 
کار پاسخگویی را برای ظریف دشوار، شائبه سیاسی و جناحی بودن دغدغه ها را 

پررنگ و این پرسش را مطرح کرد که ظریف دقیقا برای چه بازخواست می شود؟
»محمدجواد ظریف« وزیر امورخارجه روز یکشنبه به دعوت نمایندگان مجلس 
گفت.  پاسخ  آنان  سوالات  به  و  شد  حاضر  علنی  جلسه  در  اسلامی  شورای 
جلسه ای پر حاشیه که نمایندگان انتقادات بسیار تند و حتی هتاکانه علیه وزیر 
امورخارجه مطرح کردند که برای دقایقی تنش ها در مجلس را افزایش داد. ظریف 
صبورانه به اتهامات پاسخ گفت، با آرامش و لبخند از نمایندگان خواست که منافع 
ملی را قربانی دعواهای سیاسی و جناحی نکنند و تاکید کرد که برای آمریکا هیچ 
تفاوتی میان اصولگرا و اصلاح طلب وجود ندارد و همه مسوولان هر سه قوه و 
نهادهای دیگر در یک کشتی نشسته اند. سخنان ظریف اما همچنان با فریادهای 
»دروغگو« »آقای ظریف بسه« »دوست نداریم دروغ بشنویم« روبرو شد تا در نهایت 

ظریف در کنایه ای به بهارستانی ها از مهمان نوازی آنها تشکر کند.
ظریف برای صادرات مرغ بازخواست شد

پس از پایان جلسه علنی مجلس، بازار توییت ها هم از سوی مخالفان ظریف و 
هم از طرف حامیان او داغ بود. برخی نمایندگانی که فرصت اعتراض به ظریف در 
فضای حقیقی مجلس را نیافته بودند در فضای مجازی او را به تئوری پردازی و فرار 
از پاسخ گویی متهم کردند اما نکته قابل تامل آن است که نمایندگان امروز دقیقا 
چه پرسش هایی از وزیر امورخارجه پرسیدند که ظریف از پاسخگویی به آنها طفره 
رفت و تئوری پردازی کرد. برای پاسخ به این ابهام می توان نطق های نمایندگان 
را مرور  و آنها را به سه دسته شعارها، بایدها و نبایدها و اتهاماتی به غایت عجیب 

طبقه بندی کرد.
در فهرست بایدهایی که روز یکشنبه به وزیر امور خارجه گفته شد، آمده است:

باید با خروج از برجام پیام اقتدار کشورمان را به دنیا اعلام کنیم.
باید شرایط صادرات بهبود یابد.

باید دیپلماسی قدرت و عظمت ملت را به جهانیان نشان داد.
باید به جای کدخدا و نظام لیبرال به خدا اعتماد کرد.

باید دلار 20 هزار تومانی را دلار برجامی نامید.
باید متن قرارداد 25 ساله با چین در اختیار نمایندگان قرار گیرد.

باید دولت از سلطه اقتصادی بیگانه بر اقتصاد کشور جلوگیری کند.
نباید هزینه های اضافی به مردم وارد شود.

در دسته شعارها هم موارد زیر به چشم می خورد:
مقابل زیاده خواهی آژانس انرژی اتمی می ایستیم

فرصت های بزرگ پیش روی ملت ایران را به امید لبخند اروپا و آمریکا نسوزانید.
بنا به وعده الهی اگر استقامت کنیم، خداوند ملائکه را به یاری می فرستد.

در دسته پرسش ها و گزاره های عجیب نمایندگان هم مواردی از این دست 
مطرح شده است:

چرا در میتینگ های حزبی احزاب اصلاح طلب سخنرانی غرّایی داشتید؟
چرا ملت را از بمب آمریکایی ترساندید؟

چرا با توپ پر به مجلس می آیید؟
چرا برخی سیاستمداران ما از مبارزه با شیطان خسته شده اند و این خستگی را 

به جامعه اسلامی منتقل می کنند؟
هفدهمین اقتصاد بزرگ دنیا با شروط برجامی محدود شده است.

5 ماه است که مرز ایران و ترکمنستان تعطیل است و به ترکمنستان صادرات مرغ 
نداریم.

آقای عراقچی در رسانه ملی به برادران افغانستانی ما توهین می کند.
وزارت خارجه اجازه نداد که نمایندگان همراه با وزارتخانه سفر کنند.

حرف هایی زدید که نباید می زدید.
مسوول دلار 20 هزار تومانی بخش اعظم اش وزارت خارجه است.

چرا برای صادرات کالا و محصولات کشاورزی تلاش نمی شود.
این عبارات سرخط مهمترین بخش های سخنان نمایندگان در روزی بود که وزیر 
امورخارجه برای پاسخگویی به سوالاتشان میان آنها حاضر شد. هر شنونده منصفی 
پس از خواندن این تیترها شاید نخستین پرسشی که به ذهنش خطور کند این است 
که کدامیک از این پرسش ها و بحث ها در حیطه مسوولیت وزارت خارجه و شخص 
ظریف است و از میان تمام این سخنان کدامیک در راستای رسیدگی به شرایط 
زندگی و معیشت مردم قابل ارزیابی است؟ سابقه مخالفت برخی از نمایندگان 
جنجالی جلسه روز یکشنبه با ظریف دیرینه است اما در مقطع کنونی و با این میزان 
از چالش های موجود در کشور انتظار موکلین نمایندگان بهارستان ارائه راهکارهایی 

عملی برای بهبود شرایط است.
چرا ظریف را به مجلس می خوانند؟

نمایندگانی که در جلسه روز یکشنبه مجلس ظریف را برای پاسخگویی به 
سوالاتی احضار کرده بودند در اقدامی عجیب با فریاد و هیاهو مانع پاسخگویی 
او شدند. وزیر امورخارجه را که رهبر معظم انقلاب بارها و بارها او را امین و صادق 
خطاب کرده بود، دروغگو خواندند و با چنین رویکردی باز هم ابهاماتی در ذهن 
جامعه به وجود آوردند که نمایندگان اگر به دروغگو بودن ظریف ایمان دارند چرا 
برای شنیدن دروغ! او را به مجلس فرا میخوانند؟ اگر او این میزان دروغگو است 
چرا استیضاح نمی شود؟ اگر او به این مقدار که برخی نمایندگان مجلس مدعی 
هستند ریاکار و ذلیل! است چرا یکی از محبوبترین شخصیت های دست کم 
پنجاه سال گذشته در ایران است که هم تحسین بیگانگان را دارد و هم تحبیب 
آشنایان را؟  پرسش هایی از این قبیل پس از هربار حضور ظریف و اعضای دولت 
در مجلس تازه و جنجال سازی های برخی نمایندگان در شبکه های مجازی و میان 

مردم مطرح می شود اما پاسخی در کار نیست.
ظریف فرافکنی نکرد، فکت آورد

وزیر امورخارجه روز یکشنبه در پاسخ به فریادهای دروغگو دروغگو نمایندگان 
مجلس به تاییدهای بی شمار رهبر انقلاب درباره صداقت و شجاعت خود تکیه 
کرد، و گفت: »من اگر دروغ گفتم رهبر شنیدند و اگر صادقانه حرف زدم رهبر 
نیز شنیدند، ایشان به من صادق گفتند، اما شما به من دروغگو گفتید. ایشان 
به من شجاع گفتند، اما شما به من ذلیل گفتید. اما بنده برای نمایندگان ملت 
ارزش و احترام قائلم.« این سخنان وزیر امورخارجه در توییتر برخی نمایندگان 
تعبیر به فرار از پاسخ و فرافکنی شد. اما پرسش این است که آیا سندی مهم تر از 
تایید رهبر انقلاب درباره مسوولان برای نمایندگان مجلس وجود دارد؟ رهبر معظم 
انقلاب گرچه در مواردی درباره برجام و نحوه تعامل با غرب انتقاداتی مطرح 
کردند و هشدارهایی دادند اما همین منتقدان ظریف نمی توانند جمله ای از 
رهبر معظم انقلاب درباره دروغگویی و بی صداقتی و خیانت تیم مذاکره کننده 
و شخص وزیر امورخارجه بیابند. ایشان در برهه ای که حملات به ظریف شدت 
یافته بود، تاکید کردند: »اینهایی که در مساله دیپلماسی مشغول کار هستند، 
بچّه های مایند، جوان های خود مایند، ما از مسوولین خودمان که دارند در جبهه  
دیپلماسی فعّالیّت می کنند، کار می کنند، قرص و محکم حمایت می کنیم.« 
وزیر امورخارجه در بخش دیگری از سخنان خود واقعیاتی درباره جلسات هفتگی 
خود با سردار شهید قاسم سلیمانی، مطرح کرد و گفت: »شما هر چه می خواهید 
بگویید اما من و شهید سلیمانی هر هفته با هم جلسه داشته و هماهنگ کردیم 
هر چه در منطقه انجام دادیم با هماهنگی هم بود. آنهایی که شهید سلیمانی را 
می شناسند و با او دم خور بودند و آنهایی که با سید حسن نصرالله و مقاومت عراق 
و لبنان دم خور هستند، آنها می دانند که روابط ما چگونه بود، نه شما.« میان این 
جملات ظریف فریادها همچنان ادامه داشت و او باردیگر از سوی برخی متهم به 
دروغگویی شد. تعیین صحت و سقم گفته وزیر امور خارجه کار چندان دشواری 
نخواهد بود اینکه اما چرا چنین موضوعی را نمی توانند بپذیرند شاید به این دلیل 
است که برخی با ایجاد دوگانه های عجیب و سیاسی در کشور تلاش کردند فکر و 
مشی شهید سلیمانی را جدا و متفاوت از ظریف نشان دهند این در حالی است 
که هر دو در مسیر حراست از منافع جمهوری اسلامی در دو جبهه متفاوت و با 
صلاحدید نظام فعالیت می کردند.مهمترین جمله ظریف در جلسه روز یکشنبه 
دعوت همگان برای کنار گذاشتن دعواهای سیاسی و جناحی بود و او با توجه به 
شرایط کشور و جهان بهتر از بسیاری می داند که دود چنین مخالفت های شعار 

محور با وزیر امور خارجه به چشم منافع ملی و مردم خواهد رفت.

 یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با توجه به 
برخی رفتارها علیه ارکان دولت در روزهای اخیر تاکید 
مقاومت  جنگ،  زمان  مانند  باید  حاضر  درحال  کرد،  
حداکثری از سوی همه جناح ها داشته باشیم و با اقدامات 

سیاسی و فرهنگی انسجام ملی را حفظ کنیم.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه صبح یکشنبه 15 
تیرماه در مجلس حاضر شد تا به پرسش های نمایندگان 
به جای  نمایندگان  برخی  پاسخ دهد.  یازدهم  مجلس 
بیان اصولی و قاعده مند انتقادهایشان، هجمه و توهین 
را در پیش گرفتند که همچنان با واکنش  شخصیت ها و 

مسئولان کنونی و گذشته همراه بوده است.
و  سابق  دیپلمات  صدر  محمد  رابطه  همین  در 
برخی  درباره  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
که  شرایطی  در  جناحی  و  سیاسی  منفعت طلبی های 
کشور با مشکلاتی همچون تحریم ها، مشکلات اقتصادی 

و کرونا درگیر است، به ایرناپلاس گفت: در حال حاضر ما با 
فشار اقتصادی ناشی از تحریم های ترامپ روبه رو هستیم 
که کاملا غیرقانونی است. درواقع ترامپ با سوءاستفاده 
از موقعیت آمریکا و فشاری که بر کشورها وارد می کند، 
ما را در محاصره شدید قرار داده است. حتی در کالاهای 

پزشکی که از نیازهای انسان دوستانه است.
صدر تأکید کرد، در این شرایط، منافع ملی حکم می کند 
که مقاومت حداکثری توسط همه جناح ها در سرلوحه 
آنها باشد؛ ما در زمان جنگ تحمیلی، اشغال سرزمینی 
برای  بنابراین  اقتصادی داریم.  اکنون جنگ  و  داشتیم 
مقابله با تهاجم ترامپ باید همبستگی وجود داشته باشد 
و همه گروه ها و افراد سیاسی در کنار هم قرار بگیریم تا 

مشکلات سیاسی و اقتصادی را حل کنیم.
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: درحال 
تبلیغات همه جانبه  و  با جنگ  به صورت جدی  حاضر 

از سوی آمریکا مواجه ایم. عقل حکم می کند که در این 
دست  نقاطی  روی  فعالان سیاسی  و  مسئولان  شرایط 

نگذارند که موجب تفرقه در کشور شوند.
وی اضافه کرد: یک سال از عمر دولت دوازدهم فرصت 
باقی مانده است و اصولگرایان مجلس یازدهم اگر دنبال 
کنند  صبوری  مدت  این  در  باید  هستند،  ملی  منافع 
با  را که صلاح می دانند  بعدی هرکسی  انتخابات  در  و 
برنامه هایی که فکر می کنند به نفع کشور است، روی کار 

بیاورند.
صدر با بیان اینکه برخی از مسئولان فقط نسبت به 
ارائه نمی دهند،  راه حلی  و  و  انتقاد دارند  شرایط کشور 
تاکید کرد: دولت هم ممکن است نقاط ضعفی داشته 
باشد و انتقاد کردن هیچ ایرادی ندارد و موجب پیشرفت 
ما  اظهارنظرهای  که  است  درصورتی  این  اما  شود  می 
با نظرهای اصلاحی و راه حل باشد. همه ما در  همراه 

زندگی  اسلامی  جمهوری  و  ایران  نام  به  مجموعه ای 
می کنیم؛ باید هدف نخست ما حفظ امنیت ایران باشد.

و  مقام ها  اولویت  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  صدر 
مسئولان برای برون رفت از مشکلات کشور چه باید باشد، 
تصریح کرد: همه راه حل ها به انسجام ملی ختم می شود؛ 
یعنی باید کاری کنیم که انسجام مردم حامی نظام و دولت 
حفظ شود. بنابراین در ابتدا اقدامات سیاسی و فرهنگی 

انجام دهیم و بعد به دنبال راه حل های اقتصادی باشیم. 
وی اضافه کرد: در این زمینه باید برخوردهای امنیتی 
در داخل کشور را کنار بگذاریم، نگاه امنیتی به احزاب 
رویکرد  به  را  امنیتی  رویکرد  و  باشیم  نداشته  گروه ها  و 
فرهنگی تبدیل کنیم؛  در واقع استراتژی »لبخند به مردم« 
را اجرا کنیم که این کار هم شدنی است و هم می تواند 
مقاومت  با  که  کند  فراهم  کشور  در  را  مناسبی  زمینه 

حداکثری مسائل اقتصادی را حل کنیم.

محمدصدر: 

حفظ انسجام ملی مهمترین اولویت کشور است



زمان ونحوه بررسی اعتبارنامه تاجگردون درمجلس
 سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون منتخب مردم گچساران 
و باشت در جلسه علنی آتی مجلس )چهارشنبه( بررسی می شود. محمدحسین فرهنگی اظهارداشت: درباره 
نحوه رأی گیری اعتبارنامه، آیین نامه صرفا در صورت رد اعتبارنامه در کمیسیون تحقیق، جزییات را بیان کرده اما در 
خصوص عدم رد در کمیسیون تحقیق و باقی ماندن معترضان بر اعتراض خودایین نامه ساکت است که نمایندگان 
معتقدند این مورد باید اصلاح شود.فرهنگی خاطرنشان کرد: قرار شد کارگروه حقوقی تشکیل شود و این کارگروه 
با توجه به مواد 29 تا 34 آیین نامه، رویه قابل قبول را مطرح کند از این رو اجمال تصمیم هیأت رییسه بر این شد 
که غیر از روشی که به کارگروه واگذار شد، می توان دو رأی گیری در صحن علنی داشت که نخست نظر کمیسیون 
مبنی بر تأیید اعتبارنامه به رأی گذاشته شود که اگر رأی نیاورد، به معنای رد است و باید مجددا اصل اعتبارنامه به 
رأی نمایندگان گذاشته شده و نتیجه نهایی براساس آن باشد.فرهنگی با تأکید بر اینکه رأی گیری اعتبارنامه باید با 
ورقه و به صورت مخفی باشد، عنوان کرد: درخصوص رأی گیری درباره نظر کمیسیون تحقیق پیرامون اعتبارنامه 

فرد منتخب می توان با دستگاه الکترونیکی این کار را انجام داد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم با اشاره به بستری 38 مورد جدید در بیمارستان های قم گفت: 39 نفر از 
بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند در 24 ساعت گذشته ترخیص شدند.محمدرضا قدیر گفت: در 24 
ساعت گذشته 46 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی استان قم با اشاره به بستری 33 مورد جدید در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان 
افزود: 30 نفر از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند، طی 24 ساعت گذشته ترخیص شدند.وی 
افزود: در حال حاضر حدود 167 نفر بستری مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بوده که حال 30 نفر آنها وخیم 

است.

 کاندیداهای ریاست کمیسیون اصل ۹۰ مجلس
 سخنگوی هیات رییسه مجلس اعلام کرد: کاندیداهای ریاست کمیسیون اصل 90 مجلس یازدهم مشخص 
شدند. محمدحسین فرهنگی روز دوشنبه با اشاره به مشخص شدن کاندیدای ریاست کمیسیون اصل 90 مجلس 
یازدهم گفت:براساس آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی هر کدام از اعضای ثابت کمیسیون اصل 90 
می توانند برای ریاست این کمیسیون کاندیدا شوند.سخنگوی هیات رییسه مجلس افزود: بر این اساس نصرالله 
پژمان فر، حسن شجاعی علی آبادی، سیدمصطفی آقامیرسلیم، محمود نبویان و سیدنظام الدین موسوی برای 
ریاست کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی نامزد شدند.فرهنگی خاطرنشان کرد: رییس این کمیسیون 

طبق نظر اکثریت اعضا و با پیشنهاد هیات رییسه پارلمان با رأی نمایندگان برای مدت یک سال انتخاب می شود.

 باهنر دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین ماند
»محمدرضا باهنر« در نخستین نشست شورای مرکزی جامعه اسلامی مهندسین در دوره چهاردهم به اتفاق آرا 
بار دیگر به عنوان دبیرکل این تشکل اصولگرا انتخاب شد. به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی جامعه اسلامی 
مهندسین، دستور کار نخستین نشست شورای مرکزی جامعه اسلامی مهندسین در دوره چهاردهم که عصر 
روزیکشنبه برگزار شد انتخاب دبیرکل بود که پس از بحث و بررسی، اعضای شورای مرکزی،  محمدرضا باهنر را 
به عنوان دبیرکل این حزب در دوره جدید ابقا کردند.  پس از انتخاب دبیرکل، باهنر در سخنان کوتاهی انتظارات 
از شورای مرکزی را در 2 سال آینده برشمرد و بر فعالترسازی شعب استانی جامعه اسلامی مهندسین )جام( و 

همچنین بر توسعه کمی این تشکل تاکید کرد و انتظار مهم دیگر را تقویت کمیته های فنی جام دانست.

استفاده ازماسک سوپاپ دار ، ممنوع
 رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، در خصوص مصرف ماسک 
های سوپاپ دار هشدار داد.عباس شاهسونی، در خصوص استفاده از ماسک مناسب در دوران کرونا، گفت: 
ماسک های سوپاپ دار که اشتباها فیلتردار اطلاق می شوند، یکطرفه بوده و بازدم فرد را بیرون می دهد، اگر فردی 
مبتلا به کرونا باشد، ویروس را به راحتی از ماسک بیرون داده و اطرافیان را آلوده می  کند. استفاده از این ماسک 
برای خود فرد مناسب است، اما به شدت برای اطرافیان خطرناک بوده و احتمال انتقال ویروس را برای اطرافیان 
افزایش می دهد. بنابراین، ماسک های سوپاپ دار باید جمع آوری شوند، چراکه برای پیشگیری از کرونا کاربرد 

نداشته و به گسترش آلودگی کمک می کند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

۲۵۰ هزار تن آسفالت تا پایان سال 
درشهرقم توزیع می شود

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از توزیع 250 هزار تن آسفالت در سطح 
شهر تا پایان سال خبر داد.

آغاز عملیات  و  افتتاح  اشاره  با  عباس حلوائی زاده  گزارش شهرنیوز،  به 
عمرانی 110 پروژه عمرانی، خدماتی، فضای سبز و… در دهه کرامت، اظهار 
کرد: این پروژه های متنوع با اعتباری بالغ بر 860 میلیارد تومان افتتاح شده و 

یا عملیات اجرایی آنها آغاز شد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم یکی از پروژه های مستمر شهرداری را 
اجرای روکش آسفالت معابر عنوان کرد و گفت: با وجود مسائل و مشکلات 
مالی امسال هم شهرداری پیش بینی توزیع 250 هزار تن آسفالت در سطح 
معابر شهری را انجام داده که تاکنون بیشاز 60 هزار تن آسفالت توزیع شده 
است. حلوائی زاده با اشاره به پروژه تقاطع غیرهمسطح و تابلیه بلوار کارگر، 
تصریح کرد: این پروژه از نظر اجرایی کوچک بود اما تاثیر بسیاری در تسهیل 

عبور و مرور مردم در این منطقه داشت.
وی گفت: این پروژه بین منطقه سه و 6 واقع شده بود که به صورت تیرهای 
پیش ساخته احداث و در اختیار شهروندان قرار گرفت. معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم با اشاره به پروژه های سرمایه گذاری شهرداری، بیان کرد: در 
این ایام قراردادهای پروژه های سرمایه گذاری اقامتی و تجاری در بلوار پیامبر 

اعظم)ص( منعقد و عملیات اجرایی آنها احداث شد. 
حلوائی زاده با اشاره به احداث فضای سبز در محلات شهر، گفت: طی 
سال های اخیر اقدامات ویژه در توسعه بوستان های شهر شکل گرفته و در 
زمینه استانداردسازی و ایمن سازی آنها نیز گام های بلندی برداشته شده 

است.

مدیر منطقه دو قم خبرداد:

اجرای رینگ آبگرفتگی از میدان
 امام حسین)ع( تا رودخانه

مدیر منطقه دو قم گفت: در منطقه 2 تعداد 4 نقطه بحرانی در آبگرفتگی 
شناسایی شد که 80 درصد آن اصلاح شده و برخی پروژه ها موقت و تعدادی 

بلندمدت است.
رضا رحیمی با اشاره به آبگرفتگی در سطح منطقه 2 و اقدامات لازم در 
مدیریت بحران در هنگام بارندگی، اظهار داشت: پروژه های شهرداری در 
جمع آوری آب های سطحی و هدایت انهار مطابق با استانداردهای مدیریت 
باران  بازگشت  برای  نمی توانیم  گاهی  اما  است،  انجام  حال  در  شهری 
برنامه ریزی کنیم و نمی توان برخی از پروژه ها را خارج از استاندارد عملیاتی 
کرد. مدیر منطقه دو قم عنوان کرد: در آبگرفتگی در حد استاندارد، در عرض 
معبر مقداری از آب و عرض و ارتفاع آن را اندازه می گیرند تا در مدیریت بحران، 
اقدام به برنامه ریزی شود که دراین باره در منطقه دو زحمات زیادی کشیده 
شد. رحیمی با بیان اینکه بارندگی شدید سال قبل و سال جاری که در سطح 
وسیعی اتفاق افتاد به خوبی مدیریت شد و تعداد کمی از منازل شامل 10 مورد 
دچار آبگرفتگی شد که نیروها با سرعت اقدام به جمع آوری آب های سطحی 
کردند، افزود: در منطقه دو تعداد 4 نقطه بحرانی در آبگرفتگی شناسایی شد 
که 80 درصد آن اصلاح شده و برخی پروژه ها موقت و تعدادی بلندمدت 
است. وی خاطرنشان کرد: جهت کنترل بارندگی ها، امسال احداث رینگ 
در بلوار جمهوری اسلامی از میدان امام حسین)ع( به سمت رودخانه انجام 
می شود تا بخش عظیمی از مشکل را حل کنیم، کوه های خضر و یزدان نیز در 

آبگرفتگی فعال هستند و بارندگی های اخیر نشان 
 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم:
تقاطع ولیعصر)عج( ۹۰ درصد پیشرفت دارد

 مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم گفت: تقاطع غیر همسطح 
تومان و 90 درصد  با مبلغ 46 میلیارد  به سمت جمکران  ولی عصر)عج( 

پیشرفت فیزیکی در حال تکمیل است.
مسعود بخشی با اشاره به نقش پروژه های عمرانی شهر در ایجاد نشاط 
اجتماعی، اظهار داشت: هر پروژه در حوزه ترافیکی سختی های خاص خود 
را دارد، شهر زنده و عبور و مرور در حال انجام است و باید کار را به گونه ای پیش 
رفته که کمترین مزاحمتی برای مردم داشته باشیم، دراین باره از شهروندانی 

که صبوری می کنند تقدیر می کنیم.
مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم با بیان اینکه در سال جاری 
تکمیل پروژه های نیمه کاره مانند تقاطع فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( 
و  علی)ع(  امام  همسطح  غیر  کمربندی  افزود:  داریم،  اقدام  دست  در  را 
همسطح  غیر  تقاطع  و  بوده  اقدام  دست  در  معصومه)س(  حضرت  بلوار 
تومان و 90 درصد  با مبلغ 46 میلیارد  به سمت جمکران  ولی عصر)عج( 

پیشرفت فیزیکی در حال تکمیل است.
بخشی خاطرنشان کرد: یکی از پروژه های مهم دیگر تکمیل رمپ D پل 9 
دی است که به مبلغ 6 میلیارد تومان و با 30 درصد پیشرفت فیزیکی در دست 

اجراست.
 وی با اشاره به برخی از مشکلات عنوان کرد: دغدغه هایی همچون تملکات 
و معارضات سبب تأخیر در اجرای پروژه و تحمیل هزینه می شود، اما با نگاهی 
فنی تعداد بالایی از پروژه ها با صرفه جوئی در هزینه تجهیزات تولید داخلی و 

نیروهای بومی به نتیجه می رسد.
 

مدیر منطقه هفت قم :

پیاده راه انقلاب تا پایان شهریورماه به 
بهره برداری می رسد

مدیر منطقه هفت قم از اتمام طرح پیاده راه انقلاب تا پایان شهریورماه خبر 
داد.

مجید متین فر با اشاره به اهمیت پیاده روسازی در سطح منطقه هفت و 
هسته مرکزی شهر، اظهار داشت: در سال جاری بحث های مختلف پیاده راه 
سازی هایی در برنامه داریم که در محدوده منطقه 7 ایجاب می کند عملیاتی 

شود.
مدیر منطقه هفت قم با بیان اینکه سطح بیشتر منطقه بافت فرسوده و 
پرتراکم است، ابراز کرد: در این منطقه با توجه به تراکم بافت و محدود بودن 
راه های توسعه ای، یکی از هدف گذاری ها، زیباسازی و بهینه سازی سیما و 

منظر شهری را در دستور کار خود داریم.
متین فر با بیان اینکه بهبود وضع موجود یکی از اولویت های مهم شهرداری 
است، تصریح کرد: پیاده راه سازی جزء پروژه های مهم است که در دو سال 
اخیر پیاده روسازی خیابان ارم در حدفاصل شهید دل آذر تا قبرستان شیخان 
و ورودی خیابان انقلاب انجام پذیرفت که با اتمام پروژه رضایتمندی از طرف 

کسبه و مردم داشتیم.
وی تصریح کرد: امسال پروژه دیگر در ادامه مسیر تعریف شده که حدفاصل 
خیابان عمار یاسر تا خیابان ارم با توجه به آشفتگی و معضلات در این محدوده 
را شامل می شود و اقدامات خوبی به همت مسئولان انجام شده تا بتوانیم تا 

ماه محرم و پایان شهریورماه این پروژه را به اتمام برسانیم.
مدیر منطقه هفت قم عنوان کرد: در کنار پروژه ها، پیاده روسازی خیابان 19 
دی را در دست اقدام داریم که سال قبل بخشی از آن انجام شد و ادامه آن در 

سال جاری پیش بینی شده است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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طرح:مهدی عزیزی

وضعیت قرمز آبی ها ! 

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با اشاره به 
برگزاری انتخابات خانه مطبوعات قم در شهریورماه امسال گفت: به دلیل اینکه 
تنها اعضای اصلی این مجموعه حق رای دارند،  از اهالی رسانه ای که تاکنون در 
سامانه مطبوعات ثبت نام نکرده اند،  درخواست داریم که در این سامانه اسم نویسی 

کنند. 
محمدجواد محرابی ادامه داد: با توجه به پایان مدت سه ساله فعالیت دوره فعلی 
خانه مطبوعات، برنامه ریزی برای برگزاری انتخابات این خانه برای شهریورماه 

امسال در حال انجام است.
وی افزود: بر اساس قانون و اساسنامه خانه مطبوعات، خردادماه امسال مدت 
فعالیت سه ساله اعضای هیات رئیسه این خانه به پایان رسید که روند برگزاری تا 

شهریورماه سال جاری به طول می انجامد.
معاون مطبوعات اداره کل ارشاد قم اظهار داشت: هم اکنون حدود 140 عضو 
اصلی قطعی و 40 عضو افتخاری در خانه مطبوعات استان عضویت دارند که تنها 

اعضای اصلی امکان حق رای در انتخابات خانه مطبوعات را خواهند داشت.
اهالی رسانه ای قم در سامانه خانه مطبوعات ثبت نام کنند

محرابی بابیان اینکه پیش بینی می شود بیش از 200 خبرنگار در مطبوعات و 
رسانه های مختلف استان مشغول فعالیت حرفه ای هستند، ادامه داد: سامانه خانه 
مطبوعات قم، باز است و امکان بارگذاری اطلاعات خبرنگاران و اصحاب رسانه 

استان که تاکنون موفق به ثبت نام در این سامانه نشده اند، فراهم می باشد.
معاون مطبوعات اداره کل ارشاد قم با اشاره به تفاوت عضویت اصلی و افتخاری 
در خانه مطبوعات افزود: اهالی رسانه ای که عضو اصلی خانه مطبوعات هستند 
علاوه بر اینکه می توانند از تمام امتیازات خانه مطبوعات برخوردار شوند، برای 
انتخابات این خانه نیز حق رای دارند ولی اعضای افتخاری تنها از برخی امتیازها 

برخوردار می شوند.
وی گفت: مهم ترین شرط عضویت در خانه مطبوعات به عنوان عضو اصلی این 

است که خبرنگاری باید شغل اصلی فرد بوده و سابقه بیمه رسانه ای داشته باشد.
ضرورت ارتقای جایگاه خانه مطبوعات در فضای رسانه ای قم 

محرابی با تاکید بر جایگاه مهم خانه مطبوعات در اعتلای وضعیت صنفی و 
مطالبات اهالی رسانه استان، اظهار داشت: خانه مطبوعات وقتی می تواند اثرگذار 
بوده و در فضای رسانه ای و وضعیت صنفی اهالی رسانه استان تأثیرگذار باشد که 
به جایگاه واقعی خود ارتقا یابد که در این زمینه حضور و مشارکت تمام اهالی رسانه 
در انتخابات آن بسیار ضروری است. وی گفت: برنامه محوری، دغدغه مندی و 
همچنین  حساسیت و همراهی همه اهالی رسانه در راستای جایگاه و برنامه های 
خانه مطبوعات برای ارتقای جایگاه این خانه در فضای رسانه ای استان ضروری 

است.

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

انتخابات خانه مطبوعات قم شهریورماه برگزار می شود

آیت الله نوری همدانی:

 وضعیت اقتصاد و معیشت مردم نگران کننده است
مرجع تقلید شیعیان گفت: وضعیت اقتصاد و معیشت مردم به ویژه طلاب نگران کننده است، ما در 

حد توان کمک می کنیم ولی باید مشکل به صورت اساسی حل شود.
آیت الله نوری همدانی مرجع تقلید شیعیان در دیدار آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه، اظهار 

داشت: وضعیت اقتصاد و معیشت مردم به ویژه طلاب نگران کننده است.
وی با اشاره به مشکلات کشور افزود: ما در حد توان کمک می کنیم ولی باید مشکل به صورت اساسی 

حل شود .
مرجع تقلید شیعیان، آیت الله اعرافی را شخصیتی ممتاز، مخلص، توانمند و پرتلاش دانست و برای 

وی در مدیریت حوزه های علمیه آرزوی موفقیت کرد.
استاد سطوح عالی حوزه علمیه با تقدیر از خدمات جهادی طلاب تصریح کرد: تلاش طلاب در 

حوادث غیرمترقبه خصوصاً سیل سال گذشته و بیماری کرونا خوب بود که شایسته تقدیر است.
آیت الله نوری همدانی گفت: باید توجه و نظارت بیشتر علمی در حوزه های شهرستان ها موردتوجه 
باشد، عمق بخشی بیشتر در متون حوزوی، توجه به اخلاق و هجرت طلاب به شهرستان ها  نیز باید 

مورد تأکید باشد.
وی با اشاره به آثار و برکات انقلاب اسلامی خاطرنشان کرد: پیشرفت حوزه در سال های بعد انقلاب 
به ویژه سال های اخیر بسیار خوب است و با همه این پیشرفت ها با نقطه مطلوب فاصله داریم و باید 

تلاش ها را مضاعف کنیم و همه باید به مدیریت حوزه کمک کنند.

فرمانده انتظامی استان قم :
 نسل جوان باید با حماسه دوران دفاع مقدس آشنا شود 

فرمانده انتظامی استان قم گفت: ترویج فرهنگ ایثار و شهادت یکی از مهمترین عوامل کاهش 
معضلات و آسیب های اجتماعی است و ضرورت دارد نسل جوان بیش از پیش با حماسه دوران دفاع 

مقدس آشنا شود.
 سید محمود میرفیضی پیش از ظهر دیروز در بازدید از مرکز فرهنگی و موزه انقلاب و دفاع مقدس 
استان اظهار کرد: فرهنگ عاشورا نسل به نسل و سینه به سینه به ما منتقل شد و جلوه طلایی خود را 

در طول دوران دفاع مقدس به خوبی متبلور ساخت.
وی با اشاره به اینکه ایثار و از خودگذشتگی از جلوه ها و مولفه های فرهنگ عاشورایی دفاع مقدس 
است، افزود: با وجود وجود تحریم ها و محدودیت ها، جلوه ایثارگری و همدلی و همراهی مردم  و 
گروه های جهادی را در کمک های مومنانه و دیگر موارد مربوط به کرونا شاهد بودیم به طوری که حتی 

در پیشرفته ترین کشورها از نظر بهداشتی نیز از آن خبری نبود.
فرمانده انتظامی استان قم ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را یکی از مهمترین عوامل کاهش آسیب های 
اجتماعی دانست و خاطرنشان کرد: این فرهنگ سد محکمی در برابر معضلات و آسیب های اجتماعی 

است و ضرورت دارد نسل جوان بیش از پیش با حماسه دوران دفاع مقدس آشنا گردد.
میرفیضی با اشاره به تاخیر در بهره برداری از مجموعه موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم، عنوان 
کرد: این موضوع فرصتی است تا ضمن بازدید از استان های دیگر، نواقص و اشکالات مطرح شده در 

ساخت موزه های آن استان ها مدنظر قرار گیرد و از تکرار آن در روند تکمیل موزه قم جلوگیری شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

۱۰۰ هزار ماسک روزانه در قم تولید می شود
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: روزانه 100 هزار ماسک سه لایه و 10 هزار 

ماسک n95 در قم تولید می شود.
محمود سیجانی با اشاره به فعالیت 6 واحد صنعتی تولید ماسک در استان قم افزود: چندین 

درخواست صدور مجوز ایجاد این واحد صنعتی داده شده که در دست بررسی است.
وی بیان کرد: روزانه 100 هزار ماسک سه لایه و 10 هزار ماسک n95 در قم تولید می شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با اشاره به انجام نظارت مستمر توسط بازرسان 
سازمان صمت افزود: بازرسان به صورت دائمی به گشت زنی از مراکز توزیع و داروخانه ها اقدام می کنند.
سیجانی با اشاره به نیاز برخی صنوف و مشاغل به ماسک مناسب گفت: ماسک کارگاهی و صنفی نیز 

در استان قم در حال تولید و توزیع است.
وی گفت: 15 مرکز تولید مواد ضدعفونی در استان قم فعال است که برخی از این واحدها با تغییر 

خط تولید و یا ایجاد واحد جدید مشغول به فعالیت در این زمینه هستند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اعلام کرد

جریمه ۱۲.6 میلیاردی قاچاقچی کالا در قم
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه 12.6 میلیارد ریالی قاچاقچی کالا خبر داد. 

مهدی ریاضی در این رابطه اظهار کرد: پلیس آگاهی قم در حین گشت زنی در محور گرمسار به قم با 
مظنون شدن به یک خودرو کامیون عبوری پس از ایست و بازرسی، مقادیر قابل توجه لوازم آشپزخانه، 

پارچه و پوشاک خارجی به ظن قاچاق کشف و توقیف کردند.
وی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم 
با توجه به اظهارات و اقرار صریح متهم مبنی بر مالکیت کالاهای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته 
گمرکی، نامبرده به ضبط کالای قاچاق مکشوفه و پرداخت مبلغ ١٢ میلیارد و 610 میلیون ریال جزای 

نقدی محکوم شد.

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با تاکید بر اینکه قیمت مصوب 
فروش مرغ گرم در استان 15 هزار و 200 تومان است، گفت: به منظور تثبیت 

قیمت، ممنوعیت خروج مرغ از قم اعمال می شود.
بازار و کمیسیون  تنظیم  مهرداد غضنفری صبح دیروز در جلسه کارگروه 
هماهنگی امور تعزیرات، با تاکید بر اینکه قیمت مصوب فروش مرغ گرم 
15 هزار و 200 تومان است، گفت: به منظور تثبیت قیمت مرغ، ممنوعیت 
خروج مرغ از قم اعمال می شود. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
قم با تاکید بر اینکه خارج کردن مرغ از مرغداری ها تنها به منظور ارسال به 
کشتارگاه، امکان پذیر است گفت: خروج مرغ از شهر قم و ارسال به شهرهای 

دیگر ممنوع است. 
وی در ادامه این جلسه درباره تثبیت قیمت مرغ بر مشخص کردن میزان 
درصد قطعه بندی مرغ و قیمت فروش آن تاکید کرد و گفت: برای تثبیت قیمت 
مرغ کامل، تنها بخشی از تولیدات می تواند قطعه بندی شود که برای جبران 
کمبود و تعدیل قیمت مرغ شرکت پشتیبانی امور دام موظف است نسبت به 
توزیع مرغ منجمد اقدام و جهاد کشاورزی نیز دو کشتارگاه دیگر مرغ را به مدار 

تولید وارد کند.
 غضنفری با اشاره به الزام استفاده از ماسک در اماکن عمومی درباره توزیع 
موقت  مجوز  صمت،  وزارت  سرپرست  موافقت  با  گفت:  استان  در  ماسک 
واحدهای تولید ماسک به مدت محدودی تمدید شده است تا آن ها بتوانند مجوز 
بهداشت خود را دریافت و مجوز دائم خود را بگیرند. وی با اشاره به ضرورت توزیع 
مستمر ماسک بین صنعت و اصناف استان گفت: مسئولیت تعیین سهم و توزیع 

آن در شهر به عهده فرمانداری است و سازمان صمت هم باید مواد اولیه را برای 
واحدهای تولیدی تأمین کند.

با متخلفان برخورد می کنیم
معاون دادستان قم، نیز در همین جلسه  ضمن تاکید بر تامین نیاز مردم استان 
اظهار داشت: خروج مرغ از استان باید زودتر تعیین تکلیف شود و با متخلفان 
قطعا در زمان مناسب برخورد قاطعانه ای خواهیم داشت، اما اکنون با توجه به 

اهمیت تامین نیاز جامعه تلاش می کنیم مانع تخلف شویم.
روح الله مسلم خانی  با تأکید بر ممنوعیت خروج مرغ از استان گفت:  
اجبار مردم برای خرید مرغ منجمد مورد تایید نیست و بخش عمده ای از 
مردم به دنبال خرید مرغ گرم هستند و مرغ منجمد باید کمبود مردم را 

جبران کند.
مسلم خانی اظهار کرد : با توجه به اینکه کشتار مرغ تنها در کشتارگاه بهاران 
انجام می شود این موضوع یک انحصاری در قم ایجاد کرده و این کشتارگاه در 
قیمت مرغ نقش آفرینی می کند، درنتیجه باید این انحصار از بین برود و برداشته 

شود.
معاون دادستان قم با تأکید بر اجرایی شدن مصوبات ستاد تنظیم بازار استان 
گفت: حتی اگر نظر مرغ دار یا صاحب کشتارگاه هم تأمین نشود باید مصوبات 

اجرایی شود.
در بخشی از این جلسه، احمد آخوندی مدیرعامل کشتارگاه صنعتی طیور 
بهاران نیز با اشاره به انتقال غیرقانونی مرغ به استان تهران ابراز کرد: علت این 

کار این است که در تهران مرغ را گران تر می خرند و بیشتر می فروشند.

در کارگروه تنظیم بازار تصویب شد؛

ممنوعیت خروج مرغ از استان قم 

مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: 783 هزار و 
579 تَن معادل 62 درصد از جمعیت این استان 

تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند. 
 589 و  هزار   287 افزود:  دادخواه  علی اصغر 
نیز  تَن  و 990  هزار  و 495  اصلی  بیمه شده  تَن 

بیمه شده تبعی می باشند.
وی اضافه کرد: تعداد 287 هزار و 589 بیمه شده 
حرف  اختیاری،  اجباری،  گروه های  در  اصلی 
کارگران  بافندگان،  رانندگان،  آزاد،  و  مشاغل  و 
ساختمانی، کارفرمایان صنفی، باربران، خادمان 
مساجد، زنبورداران، بیمه بیکاری و بیمه توافقی 

قرارگرفته اند.
بیمه شدگان اصلی  از مجموع  وی اضافه کرد: 
و  هزار   128 سال جاری،  اردیبهشت ماه  پایان  تا 
949 تَن بیمه شده اجباری هستند که 55 درصد 
را  قم  استان  در  سازمان  این  اصلی  بیمه شدگان 

تشکیل می دهد.
گروه های  دیگر  از  کرد:  خاطرنشان  وی 
می توان  اجتماعی  تامین  اصلی  بیمه شدگان 
تَن،   23 و  هزار   11 با  اختیاری  بیمه شدگان  به 
بیمه شدگان حرف و مشاغل آزاد با 13 هزار و 760 
تَن و رانندگان با 13 هزار و 390 تَن در همین مدت 

اشاره کرد.
دادخواه بیان کرد: پنج هزار و 391 تَن بافنده، 
کارگر ساختمانی، 41 هزار  تَن  و 819  16 هزار 
و 736 تَن بیمه شده توافقی، 2 هزار و 213 تَن 
کارفرمای صنفی، 18 تَن باربر و 193 تَن خادم 
پوشش  تحت  اصلی  بیمه شدگان  دیگر  مسجد 
سازمان تامین اجتماعی قم هستند که از خدمات 

این سازمان استفاده می کنند.
انجام 49 هزار بازرسی 

از کارگاه های مشمول 
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم از انجام بیش 
از کارگاه های مشمول قانون  بازرسی  از 49 هزار 
تامین اجتماعی طی سال گذشته در استان قم 
خبرداد. علی اصغر دادخواه با تبریک فرارسیدن 
هفته تامین اجتماعی اظهار کرد: در سال گذشته 
قانون  مشمول  های  کارگاه  از  بازرسی  هزار   49
تامین اجتماعی در سطح استان انجام شد که در 
مقایسه با سال 97 از رشد 15 درصدی برخوردار 

بوده است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم افزود: این 
تعداد بازرسی علاوه بر بازرسی های قالیبافان و 

بازرسی های تحقیقی است که صورت می پذیرد.

افزود:  بازرسی ها  در  لزوم دقت  بر  تاکید  با  وی 
به  استناد  با  باید  صنوف  و  ها  کارگاه  از  بازرسی 
مدارک و به گونه ای باشد که حق و حقوق هیچ 

کارگر و یا کارفرمایی پایمال نشود.
به  صحیح  مشاوره  اینکه  بیان  با  دادخواه 
وظائف  از  بخشی  بازرسی  حین  در  کارفرمایان 
بازرسان تامین اجتماعی است اظهار کرد: تامین 
و  کارگران  قانونی  حقوق  حفظ  با  قم  اجتماعی 
کارفرمایان در مسیر توسعه اشتغال پایدار در استان 
حرکت می کند. مدیرکل تامین اجتماعی استان 
قم ادامه داد: با بازرسی صحیح و همراه با دقت می 
توان از تحمیل هزینه های اضافی جلوگیری کرد و 
اصول فعالیت واحدهای بازرسی در سازمان باید 
حرکت در این مسیر باشد. وی تصریح کرد: بازرسی 
از کارگاه های مشمول قانون تامین اجتماعی در 
راستای صیانت از حق و حقوق بیمه شدگان صورت 
می گیرد. دادخواه از انجام بازرسی های هوشمند 
در اداره کل تامین اجتماعی قم خبر داد و گفت: 
احراز هویت کارگاهی و کارگری در هنگام بازرسی 
تطبیق  و  آنی  و  ای  لحظه  به صورت  کارگاه ها  از 
مشخصات با افراد از مزیت های انجام بازرسی های 

هوشمند است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان  قم:
6۲ درصد جمعیت قم تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند

پس از دو هفته از بازگشایی مجدد لیگ برتر، تایید ابتلای 13 استقلالی به 
کرونا که باعث لغو دیدار این باشگاه مقابل پارس جنوبی جم شد،.


